
قوا،  اقتصادی سران  شورای هماهنگی 
پس از چندین جلســه بررسی  قیمت 
سوخت، تصمیم گرفت تا قیمت بنزین 
را افزایش دهد. مقام معظم  رهبری نیز 
تاکید کردند که از مصوبات این شــورا 
حمایت خواهند کرد.  در واکنش به این 
اغتشــاش هایی  و  اعتراض ها  تحولات ، 
شکل گرفت.  اموال عمومی آسیب دید 

و عده ای جان باختند. 
تک تک جمــات فوق،  اتفاق و خبری 
مهم به حســاب می آیــد و هر کدام به 
 طــور جداگانه قابل بررســی و اهمیت 
اســت اما مهم ترین اتفاقی که ســایر 
 وقایع از آن منشعب شد، اصاح قیمت 
بنزین بود. اصاحی که به نظر  می رسد 
کمترین پرســش از چرایی آن صورت 
گرفته است. نمایندگان  مجلس شورای 
اســامی یکی از مهم تریــن بازیگران 
عرصه انتقاد از  دولت به حساب می آیند. 
بنابراین به نطق ها و تذکرات منتقدان 
سیاســت  اصاح قیمت بزنین ســرک 
کشیده ایم تا ببینیم مسئله آنها بعد از 

افزایش  نرخ بنزین چه بوده است؟
بررسی نطق ها و تذکرات نشان می دهد 
که نمایندگان حاشیه را متن  انگاشته اند 
و متن را حاشیه. نمایندگان خانه ملت 
به جــای انتقاد از  افزایش قیمت بنزین 
و پرسش یا توضیح چرایی افزایش آن، 
بیشتر از  بی خبری مجلس از این طرح 

انتقاد کردند. 
علــی کُــرد، نماینده مــردم خاش در 
مجلس از بی خبری نمایندگان مجلس 
از  طرح اصاح قیمت بنزین انتقاد کرد 
و گفــت: انتظار می رفت دولت و  رئیس 
مجلس در این موضوع مهم، نمایندگان 
را محرم نظام می دانستند  و از مشاوره، 
راهکارها و پیشــنهادات کارشناســی 
تا شاهد  نمایندگان استفاده  می کردند 

چنین صحنه های دلخراشی در کشور 
نباشیم. 

حســین هاشــمی تختی نژاد، نماینده 
مردم بندرعبــاس در مجلس در نطق 
 میان دســتور خود گفت:» تدابیر لازم 
در شــکل و نحوه اجرای طرح  افزایش 
قیمت بنزین دیده نشد. بهتر بود مردم 
و نمایندگان را در جریان  می گذاشتند و 

آن ها را توجیه می کردند.« 
ســید صادق طباطبایی نــژاد، نماینده 
مردم اردســتان در مجلــس نیز اظهار 
 کرد: ما نمایندگان مجلس هم در مرحله 
اجرا متوجه افزایش قیمت بنزین  شدیم 
اما به دلیل سوء اســتفاده ضد انقاب 
از فضای ایجاد شــده و لزوم  حمایت از 
تصمیم سران قوا، طبق فرمایش رهبری 
از آن تمکین و  حمایت می کنیم. اگر با 
تدبیر عمل شده بود و افکار مردم آماده 
می شــد و  احســاس نامحرم شدن در 
ایجاد نمی شد، مردم همکاری  تصمیم 

بیشتری با  این سیاست داشتند. 
در رأس امــور بــودن مجلــس مهم و 
تذکــر نمایندگان در ایــن زمینه قابل 
 درک اســت. در عین حال باید پرسید 
که حجم انبــوه انتقاد مجلســیان به 
 بی خبــری خانه ملت، چــه چیزی را 
برجســته می کنــد؟ به عبــارت دیگر 
باید  پرســید مســئله اصلی چیست و 
انتقاد نمایندگان به یک موضوع نسبتا 
 فرعی،  چه بایی بر ســر مسئله اصلی 
از  مصوبه  می آورد. بی خبری مجلــس 
افزایش قیمت بنزین آنقدر نمایندگان 
را مشــغول کرده بود که  گویی مسئله 
اصلــی را فراموش کرده بودند. ســید 
اراک  مردم  نماینده  مهدی مقدســی، 
و کمیجان در مجلــس در نطق  میان 
دســتور خود  گفت: انتظار داشتیم که 
دولت قبــل از اجرای این طرح  مردم و 

نماینــدگان را در جریــان قرار می داد. 
دولــت باید صادقانه بــا مردم  صحبت 
کند. آیا نمایندگان محرم نیســتند که 
مورد مشــورت قرار  نمی گیرند؟ مگر نه 
این که مجلس شورای اسامی در راس 
امور است؟محمدباسط درازهی، نماینده 
مردم ســراوان در مجلس در نطق خود 
به  ایــن پرداخت که »چــرا و چگونه 
دولت، بدون مشــورت با مجلس، شب 
 جمعــه و بدون جلب نظر مردم و اقناع 
نمایندگان مردم این سیاســت را  بدون 
بســترهای  ایجاد  و  اجتماعی  آمادگی 
مورد نیــاز، انجام داده است؟« اســدا... 
عباسی نماینده مردم رودسر در مجلس 
نیز اعتقاد داشت:» دولت  می توانست از 
ظرفیت های مردمی، مجلس و رسانه ها 
استفاده کند و  مردم و نمایندگان را در 
جریان کم و کیف این طرح قرار دهد.« 
محمــد مهدی زاهــدی نماینده مردم 
کرمــان در مجلس هــم از بی خبری 
 نمایندگان از طرح اصاح قیمت بنزین 
انتقاد کرد و گفت:» آیا مردمی  که شما 
می خواهید درآمد حاصل از این افزایش 
را به آنها برگردانید،  نامحرم بوده اند؟ آیا 
مجلس شورای اسامی نامحرم است؟« 

حجم انتقاد نمایندگان از این  بی خبری 
آنقدر زیاد بــود که موضــوع افزایش 
 قیمــت بنزین به حاشــیه رفــت. اوج 
به غافلگیر شــدن نمایندگان  واکنش 
شــاید  در جمع کــردن امضــاء برای 
اســتیضاح علی لاریجانــی رقم خورد. 
 استیضاحی که هیچ نتیجه ای نداشت. 
ایســنا طی خبری از جلسه علنی  عصر 
یکشــنبه)۲۶ آبان ماه( نوشت: مجتبی 
ذوالنور نماینده قم و رئیس  کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
در حال جمع آوری  امضاء از نمایندگان 

برای استیضاح علی لاریجانی است. 
یک دلیل این استیضاح این بود که در 
تصمیم اتخاذ شده توســط سران  قوا، 
رأی نمایندگان آن هم حداقل به صورت 
استمزاجی گرفته نشده  است؛ در نهایت 
امضاء کننــدگان این نامه اعتراض خود 
را نسبت به  تصمیم گیری های مجلس 
بدون مشــورت نمایندگان بیان کرده 
و طبق آیین  نامه مجلس خواســتار به 
جریان افتادن استیضاح علی لاریجانی 

شدند. 
اســتیضاح  برای  امضاء  کــردن  جمع 
لاریجانی بــه ســردمداری ذوالنوری، 
 باعث شــد یکی از نمایندگان، رئیس 
کمیســیون امنیــت ملی و سیاســت 
 خارجــی مجلــس را بــه »داشــتن 
درک جناحــی از امنیــت ملی« متهم 

کنــد.  علیرضا رحیمی با بیــان اینکه 
»افراطیون رئیس قوه قضاییه را بی نقص 
افراطی   می دانند«، گفت: مخالفت های 
با رئیس جمهور و رئیس مجلس  نشان 
می دهد مخالفــان در عمل اعتقادی به 
رأی مردم و دموکراسی  ندارند. اظهارات 
و اقدامــات رئیس کمیســیون امنیت 
ملی و تــاش برای  اســتیضاح رئیس 
جمهور و رئیس مجلس نشان از درک 
جناحی از امنیت  ملی دارد. هر روز فریاد 
عدالتخواهــی نمایندگان در خانه ملت 
می پیچد این در حالی  اســت که اغلب 
انتقاد آنها بــه افزایش قیمت بنزین در 
دو جمله خاصه  می شد. اول اینکه چرا 
نمایندگان بی خبــر بودند و دوم اینکه 
چرا تدبیر  لازم برای اقناع مردم صورت 
نگرفت. به راستی، توجیه کردن مردم 
از  طریق رســانه ها و نمایندگان چقدر 
به کاهش اعتراض ها تاثیر می گذاشت؟ 
 باید از نمایندگان پرســید که دغدغه 
مردم چیســت؛ ســه برابر شدن قیمت 
 بنزین یا بی خبــری مردم و نمایندگان 
از این سیاســت؟  بعضــی نمایندگان 
انتقاد از این مصوبه را به سویی بردند، 
که مســئله  اصلی عما به محاق رفت. 
به طور مثال محمد مهدی مقدســی، 
نماینده  مردم اراک در مجلس، افزایش 
قیمت بنزین در شــب میاد رســول 
اکرم  را »بدســلیقگی« خواند و گفت: 
انتظار داشــتیم رییس جمهور و وزرا، 
 پیشنهادشــان درباره این طــرح را به 
مجلس بیاورند و به ما اعتماد داشــته 
 باشــند. امسال انتخابات است. به مردم 
چــه بگوییــم؟ بگوییم مــا در جریان 

 تصمیمات مهم نیستیم؟
نمونه دیگــر این نوع انتقــاد در نطق 
محمد مهدی زاهــدی، نماینده مردم 
 کرمان در مجلس قابل ردیابی اســت. 
زاهدی با دســت گذاشتن بر  همزمانی 
سیاســت اصــاح قیمــت بنزیــن و  
کنفرانس وحدت اســامی گفت:  جای 
تعجب دارد کــه افزایش قیمت بنزین 
در روزی اتفاق افتاد که مجمع  تقریب 
مناســبت هفته  به  اســامی  مذاهب 
وحدت از کشــورهای مختلف  اسامی 
مهمان داشت. آن مهمانان خدمت مقام 
معظم رهبری رسیدند تا  پیام وحدت را 
به دنیا صادر کنند. در همان روز شاهد 
اغتشاشــاتی بودیم  تا شاید به دنیا پیام 
عدم وحدت در کشور مخابره شود. آیا 
فکر نمی کنید  که عده ای نفوذی باعث 
انجــام چنین اقدامی در آن روز شــده 

بودند؟

قوه قضائیــه لایحه »تامیــن امنیت زنان 
در برابــر خشــونت« را پــس از  حدود دو 
ســال تاییــد و به دولــت ارســال کرد و 
دولت نیــز جهت تکمیــل  مراحل قانونی 
آن را به کمیســیون لوایــح دولت تقدیم 
کرد؛ این درحالیســت  که کارشناس ارشد 
دفتر بررســی های امور حقوقــی معاونت 
رییس جمهــور  در امور زنان و خانواده نیز 
می گوید این لایحه هنوز در نوبت رسیدگی 

 کمیسیون لوایح قرار نگرفته است. 
زهــرا جعفــری کارشــناس ارشــد دفتر 
معاونــت  حقوقــی  امــور  بررســی های 
 رییس جمهور در امور زنــان و خانواده در 
گفت وگو با ایســنا، ضمن  تشریح تاریخچه 
تدویــن »لایحه تامین امنیــت زنان علیه 
خشــونت« بیان  کرد: معاونت امور زنان و 
خانــواده در دولت دهم )ســال ۱۳۹۰( به 
دلیل  خاءهــای قانونی و آمارهای موجود 
از میزان خشونت علیه زنان، لایحه  تامین 
امنیت زنان در برابر خشــونت را پیشنهاد 
کرد که در سال ۱۳۹۲  متن نهایی لایحه را 
به دولت و دولت آن را به کمیسیون لوایح 
ارســال  کرد اما از آنجایی کــه این لایحه 
دارای ماهیت قضائــی بود و تدوین لایحه 
 قضایی به موجب اصل ۱۵۸ قانون اساسی 
از وظایف قوه قوه قضاییه  است، کمیسیون 

متن لایحه را رد کرد. 
وی ادامــه داد: در نهایت با روی کار آمدن 
دولت دوازدهم در مرداد ماه  ســال ۱۳۹۲، 
معاونت امور زنان و خانواده مجددا لایحه را 
در دستور  کار خود قرار داد. اما به دلیل این 
که در همان ســال قانون مجازات  اسامی 
و قانون آیین دادرســی کیفری به تصویب 
رســیده بود، معاونت  معتقد بود که باید از 
لحاظ ماهیتی و قضائی تغییراتی در لایحه 
لحاظ  شــود تا با این دو قانون هم پوشانی 
نداشــته باشــد. به این منظور ســه گروه 

 کارشناسی تشکیل داد تا نظر کارشناسی 
آنهــا نیز مد نظر قرار گیرد. در  نهایت متن 
نهایی لایحــه در قالب ۹۲ مــاده آماده و 
اسفندماه سال ۱۳۹۵  به دولت ارسال شد 
و دولت نیز در اردیبهشت ماه سال ۱۳۹۶ 
آن را در  کمیســیون لوایح تحت رسیدگی 
قرار داد و مقرر شد لایحه به جهت  ماهیت 
قضایی جهت جلب نظر موافق قوه قضاییه 

به این قوه ارسال  شود. 
جعفری با بیان اینکه اردیبهشت ماه سال 
۱۳۹۶ این لایحه به قوه قضاییه  ارسال شد، 
تصریح کرد: در آن دوران صادق لاریجانی، 
رئیس وقت  قوه قضائیه برای بررسی لایحه 
تامین امنیت زنان در برابر خشــونت ۵۸ 
 جلســه کارشناسی متشــکل از قضات و 
نمایندگان دولت برگــزار کرد و  درنهایت 
ایــن لایحه در قالب ۵۳ ماده نهایی شــد، 
اما رئیس قوه قضائیه  تغییر و سید ابراهیم 
رئیســی بر کرســی ریاســت قوه قضاییه 
نشســت که  مجددا لایحه برای بررسی به 
معاونــت حقوقی قوه قضاییه ارجاع شــد. 
در  نهایــت قوه قضائیه ایــن لایحه را پس 
از گذشــت دو ســال و در قالب ۷۷  ماده 
در شهریور ماه ســال ۹۸ تایید و به دولت 

ارسال کرد. 
ë  قوه قضائیه چه تغییراتی روی

لایحه تامین امنیت زنان علیه 
خشونت  اعمال کرد؟  

کارشــناس ارشد دفتر بررســی های امور 
حقوقــی معاونت رییس جمهــور در  امور 
زنــان و خانــواده در ادامــه با اشــاره به 
تغییرات انجام شــده بر روی  لایحه مذکور 
گفــت: قــوه قضائیه شــاکله اصلی لایحه  
پیشــنهادی معاونت  امور زنان و خانواده را 
از حیــث پیش بینی کمیته ملی صیانت از 
زنان  در برابر خشــونت، پیش بینی وظایف 
برای دســتگاههای حکومتی برای  کاهش 

خشونت علیه زنان، جرم انگاری مصادیقی از 
خشونت و پیش بینی  دادرسی خاص برای 
دعاوی مربوط به خشونت علیه زنان حفظ 
کرده  اســت، اما تغییراتی در متن ادبیاتی 
لایحه ایجاد کرده و جرایم جدیدی نیز  به 

متن آن الحاق کرده است.  
وی ادامه داد: به طور مثال در موادی که به 
متن لایحه اضافه شده آمده  است»کسانی 
که با ارسال پیامک های جنسی موجب آزار 
و اذیت روانی  زنان شــوند مجازات خواهند 
شــد«. در بخش دیگری از این لایحه این 
 ماده اضافه شده اســت که »اگر مردی در 
اماکن عمومی بدن خود را در  تماس با بدن 
زنی قرار دهد، مجازات می شود«. همچنین 
برای   »شوهری که همســر خود را تحقیر 
مکرر یا مردی که همســر خود را از  خانه 
بیرون می کند« نیز جرم انگاری شده است. 

جعفری در ادامه درباره تغییر نام این لایحه 
نیز توضیحاتی ارائه داد و  یادآور شــد: نام 
اولیه لایحه پیشــنهادی معاونت امور زنان 
»تامیــن امنیت  زنان در برابر خشــونت« 
بود، اما در لایحه ارائه شــده از ســوی قوه 
 قضاییه نام لایحه بــه »صیانت، کرامت و 
تامین امنیــت بانوان در برابر  خشــونت« 
تغییر یافت. به طور کلی ســعی شده است 
تدابیر چندگانه  پیشــگیرانه، جرم انگارانه، 
ســاختاری و حمایتــی از قربانیان در این 
لایحه  مد نظر قرار گیرد، تا بر این اســاس 
هم از وقوع خشونت پیشگیری شود  و هم 
مرتکب خشونت تحت تعقیب قرار گیرد و 
هم تدابیر حمایتی برای  قربانی خشونت مد 

نظر باشد. 
دستگاه ها هنوز نظر خود را نسبت به لایحه 
تامیــن امنیت زنان علیه  خشــونت اعام 

نکرده اند
کارشــناس ارشد دفتر بررســی های امور 
حقوقی معاونت رییس جمهور در  امور زنان 

و خانــواده درباره آخریــن وضعیت لایحه 
»تامیــن امنیت زنان  در برابر خشــونت« 
اظهــار کــرد: ایــن لایحه هم اکنــون در 
کمیســیون لوایح  هیئت دولت در دســت 
بررسی است و جهت اخذ نظریه کارشناسی 
 دســتگاههای اجرایی به دستگاهها ارسال 
شده اســت و هنوز نوبت  رسیدگی آن در 
کمیســیون لوایح تعیین نشــده است، اما 
در صــورت  تصویب، لایحه به هیئت دولت 
ارســال و در صورت تایید هیئت دولت،  به 

مجلس شورای اسامی تقدیم خواهد شد. 
وی در ادامــه درباره تاثیــر لایحه مذکور 
در میــزان کاهش خشــونت علیــه  زنان 
خاطرنشــان کرد: در بحث خشونت علیه 
زنان، نمی توان ادعا کرد  که تنها یک عامل 
موجب بروز خشــونت علیه زنان می شود، 
ضمن آنکه  عمدتا خشونت علیه زنان ممکن 
است در سه سطح خانواده، جامعه یا  محیط 
کار رخ دهد. بر همین اســاس راهکارهایی 
که در هر کشوری  پیش بینی می شود باید 

این سطوح مختلف را در نظر گیرد. 
بنابــر اظهــارات جعفری، بــرای مقابله با 
خشــونت، نیازمند راهکارهای  پیشگیرانه، 
کیفری، ســاختاری، حمایتی )از قربانی( و 
بازدارنده هســتیم،  تا براساس آنها برخی 
از انواع خشــونت جرم انــگاری و برای آن 
مجازات  در نظر گرفته شــود که در لایحه 
تامین امنیت زنان در برابر خشــونت  همه 

این جنبه ها در نظر گرفته شده است. 
ë  راه اندازی کمیته ملی پیشگیری

از خشونت علیه زنان
به گفته کارشناس ارشد دفتر بررسی های 
امور حقوقــی معاونــت  رییس جمهور در 
امــور زنان و خانــواده، ایــن لایحه برای 
دســتگاه های  مرتبط وظایفی را پیش بینی 
کــرده اســت و در زمینه ســاختاری نیز 
کمیته  ملی پیشــگیری از خشــونت علیه 
زنان را پیش بینی کرده اســت. این کمیته 
 موظف اســت بر روی عملکرد دســتگاه ها 
نظارت مستمر داشته باشد و  همچنین باید 
مصادیق جدید خشونت را رصد و برای آن 

راهکارهایی  ارائه کند.  

 بنزینِ افکار عمومی
محمود اسعدی/ دکتری مدیریت رسانه از دانشکاه تهران 

..........................................................................................................................................................
کارکرد یا عملکرد صدها روزنامه نگار، اســتاد دانشــگاه و مدیر رسانه  در ده ها 
موسســه پژوهشی نتوانسته است جایگاه واقعی خود را در ذهن  و ضمیر تصمیم 

گیران کان کشور بیابد. 
هنوز خبرنــگار و گزارش گران خبره و نخبه که با مــردم همراه و چند و  چون 
خبررسانی را در عمل و نظر می دانند؛ چون ضبط صوتی در  نگاه برخی مسئولان 
جلوه می کنند که باید به دســتور و برای آن ها فقط  پیام منتقل کنند و هیچ 

نگویند. گویا جمله ای که از فرط تکرار مال آور  شده دیگر به کار نمی آید. 
 »ارتباطات و رسانه ها نقش حیاتی جامعه دارند«. مسئولان مدام این  جمله را در 
ســخنرانی ها و بیانیه ها و جلسات گوشزد می کنند اما به  وضوح روشن نیست، 

منظور و خواسته آنها از رسانه ها چیست. 
مسأله بنزین به عنوان عنصری حیاتی در زندگی کلیه اقشار مردم چنان  در ابهام 
و نابهنگام اعام و اجرا شــد که تا ســاعت ها شوک ایجاد شده  در ذهن اصحاب 
رســانه ها نیز رسوب کرد شاید برخی مصالح امنیتی و  اقتصادی دلیل این شیوه 
خبر رسانی عنوان شود اما ماه هاست که شیوه  ها و روش های متفاوتی از سوی 
نمایندگان مجلس، مدیران رســانه ها و  دیگر صاحبنظران در این خصوص ارائه 
شده و اغلب بر تعدیل قیمت  سوخت و انرژی واقفند و بر ضرورت اصاح آن تأکید 
داشته اند اما  شیوه عمل و چگونگی آن محل بحث بوده است و اکنون در نوع اقدام 

و  نحوه خبررسانی نیز تأماتی ... 
اکنون در جوامع پیشــرفته برای تصمیمات معمولی نظر جامعه شناسان،  مردم 
شناســان و اهالی مختلف علوم انسانی اخذ و بهترین تصمیمات با  مناسب نرین 
شــیوه ها عملی می شود. تحقیقات و پژوهش هایی که به  نگارش پیوست رسانه 
ای و تبلیغاتی منتهی می گردد. در این پیوست ها  جزئیات اطاع رسانی و نحوه 
عمل با در نظر داشت کلیه مسائل جامعه  لحاظ می شود تا ضمن رعایت عدالت 

اجتماعی قشر آسیب پذیر کمترین  لطمه را ببیند. 
اقدام شــتابناک افزایش قیمت بنزیــن دور از نظر محققان ارتباطات و  مدیریت 
رســانه به گونه ای حیثیت این رشــته پرنفوذ اجتماعی را زیر  سوال برد و عما 
تحقیقات دامنه دار صدها استاد و دانشجوی این رشته  ها را که هدف اصلی شأن 
اقناع مخاطب است خدشه دار کند. با این  وصف حضور ملموس رسانه ها همچنان 
باقدرت ادامه خواهد یافت حتی  اگر با بی اعتنایی برخی مســئولین مواجه شود 
اما کاش با همیاری و  همکاری رســانه ها بعضی معضات اجتماعی حل و فصل 
شود در این  صورت بی تردید نابسامانی ها، کاستی ها و عوارض آن بسیار اندک 

 خواهد شد. 
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جدیدترین تغییرات لایحه تامین امنیت زنانشـعـبــده بـــازان بـــنــزیــــن

رجوع به صفحه آخر

مراسم معارفه  سی و هشتمین شهردار آمل برگزارشد

رییس شورای شهرآمل : مردم آمل 
قدرشناس مدیران خوش خدمت هستند

انالله و انا الیه راجعون
درگذشت همکار فرهیخته گرامی جناب آقای سیف الله یزدانی مدیر مسئول روزنامه عصراقتصاد را به جامعه مطبوعاتی کشور ،خانواده معزز و داغدار ایشان و کلیه همکاران 
آن مرحوم تسلیت می گوییم .سیف الله یزدانی مدیری دلسوز و زحمتکش در جامعه مطبوعاتی و روزنامه نگاری صدیق و متعهد بود که یقینا درگذشت و فقدان او موجب تاثر 
و تالم کلیه همکاران ، دوستان و آشنایان او خواهد شد.بدون تردید سالها تلاش و خدمت صادقانه در عرصه های گوناگون رسانه ای کشور ، نام و یاد سیف الله یزدانی را در 
ذهن همکاران و دوستداران او زنده نگه خواهد داشت.از درگاه خداوند متعال برای آن دوست و همکار گرامی ، رحمت واسعه و غفران الهی و برای خانواده محترم ایشان و سایر 

بازماندگان ،صبر و سلامتی آرزو می نماییم
روزنامه یادگار امروز 

تسلیت
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روزنامه یادگار امروز 

تسلیت
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بدهی 12 میلیون یورویی آموزش و پرورش 
به معلمان مدارس ایرانی  در خارج

قاســم احمدی لاشکی عضو هیأت رئیســه کمیسیون آموزش مجلس با 
بیان  اینکه وزارت آموزش و پرورش 12 میلیون یورویی به معلمان خارج 
 از کشور بدهی دارد گفت: اصاً به اینگونه کشورها نباید معلم اعزام  شود، 
چرا که می توانیم با سیســتم های آموزش از راه دور و مجازی به  کودکان 

درس دهیم. 
عضو هیأت رئیسه کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسامی، 
 درباره عدم پرداخت حقوق معلمان خارج از کشــور، گفت: حقوق ارزی 
 معلمان خارج از کشــور از سوی وزارت آموزش و پرورش به ریال  تبدیل 
شــده و فقط یک سوم آن پرداخت شده است، این در حالی است که  این 

اقدام هم بعد از سیزده ماه تأخیر صورت گرفت.  
وی افــزود: بدهــی وزارت آموزش و پرورش در طول ســالهای اخیر به 
 معلمان خارج از کشور بیش از 12 میلیون یورو است که فقط 4 میلیون 
 آن پرداخت شــده اســت، هر چند که قول داده اند بقیه این مطالبات از 

 طریق سازمان برنامه و بودجه پرداخت شود.  
عضو هیأت رئیســه کمیســیون آموزش مجلس گفت: 678 معلم ایرانی 
در  خارج از کشــور وظیفه تدریس به کودکان کشورمان را برعهده دارند، 
 ولی اینکه همه افراد در سفارتخانه ها و نمایندگی های جمهوری اسامی 
 حقوق خود را در ابتدا و انتهای هر ماه دریافت کنند و نگاه  تبعیض آمیزی 

نسبت به معلمان وجود داشته باشد اصاً شایسته نیست.  
احمدی لاشــکی گفت: اگر قرار است که وزارت آموزش و پرورش  نسبت 
به عدم اجرای وظایف خود به معلمان خارج از کشــور بی توجهی  کند و 
حقوق و مطالبات آنها را پرداخت نکند، بهتر اســت مانع اعزام  معلمان و 

فرهنگیان به خارج از کشور شود.  
وی با بیان اینکه در 54 کشــور جهان مدارس ایرانی وجود دارد، افزود: 
 مــدارس ایرانی کوچــک در برخی کشــورهای خارجی که شــاید 10 
 دانش آموز داشــته باشند زیاد است، ولی من معتقدم که اصاً به اینگونه 
 کشورها نباید معلم اعزام شود، چرا که می توانیم با سیستم های آموزش 

 از راه دور و مجازی و یا برخی اقدامات دیگر به کودکان درس دهیم.  
عضو هیأت رئیسه کمیسیون آموزش مجلس افزود: عمده مدارس بزرگ 
 ایرانی در خارج از کشــور در دبی و شــهرهای مختلف امارات، کویت و 

 ابوظبی است که بیش از 300 دانش آموز دارند.  
احمدی لاشکی خاطرنشان کرد:  معلمان خارج از کشور نارضایتی  بسیار 
جــدی از اقدامات وزارت آموزش و پرورش دارند و حتی  گایه های خود 

را هم در تماس های تلفنی با نمایندگان مجلس در میان  گذاشته اند.  
وی درباره امیدواری نســبت به پرداخت کلیــه مطالبات معلمان خارج 
از  کشور تا پایان ســال جاری، گفت: باید با آقای نوبخت رئیس سازمان 
 برنامه و بودجه در این باره صحبت کنیم، ولی خیلی امیدوار به حل این 

 مشکل نیستم و شرمنده این دسته از فرهنگیان هستم. 

دکتــر علیرضا رئیســی معاون بهداشــت 
وزیر بهداشــت ضمن انتقاد از  چالش های 
موجود در جهت بیماریابی و همچنین ارایه 
آموزش های  پیشگیرانه ایدز، در عین حال 
آخرین وضعیــت بروز و درمان این  بیماری 

در کشور را تشریح کرد. 
رئیسی در نشســت روز جهانی ایدز که در 
وزارت بهداشت برگزار شد،  ضمن انتقاد از 
نحوه اطاع رسانی در خصوص این بیماری 
گفت:  امیدوارم در سال جاری بسیار جدی تر 
از گذشته بتوانیم به موضوع ایذر  بپردازیم. 
در حــال حاضر نوع نگاهی کــه به پدیده 
آمــوزش در خصوص  این بیمــاری داریم، 
بسیار غلط است. سال هاست به حرف هایی 
گوش  می دهیم که غیر کارشناســی بوده و 
سیاست های ما را تحت تاثیر قرار  می دهد. 
به همین دلیل است که در بیماریابی افراد 

مبتا به ایدز دچار  ضعف می شویم. 
وی در ادامــه با اشــاره به ایــن که هنوز 
نتوانســتیم انگ زدایی مناسبی از  بیماری 
داشــته باشیم، گفت: هر زمان ما در وزارت 
بهداشت تصمیم بر  اطاع رسانی نسبت به 
بیماری و مشکات آن گرفتیم سازمان ها و 
 نهادهای مختلف و حتی بی ربط در این امور 

دخالت کردند. من به عنــوان  معاون وزیر 
بهداشــت وظیفه دارم با این پدیده و روند 
غلــط مبارزه کنم؛  چرا که حفاظت از مردم 

یکی از عمده ترین وظایف ما است. 
وی افزود: گاهی هنگامــی که قصد انجام 
مباحث آموزشی را داریم،  بافاصله از برخی 
نهادها نامه ای به دســت من می رسد که ما 
را محکوم  به ترویج فحشا می کند؛ در حالی 

که آموزش در زمینه بیماری های واگیر  در 
جلوگیری از بروز موارد جدید بســیار موثر 
خواهد بود و باید در  زمینه نقض این موارد 
متناقض تاش کنیم که پدیده  بیماریابی با 

قوت  ادامه داشته باشد. 
وی افزود: مشــکل دیگر ما این اســت که 
هنگامی کــه بیمار مبتا به ایــدز  را پیدا 
می کنیم هیاهو و جنجال های پیرامون آن 

پدیــد می آید که همگی در  زمینه انتقاد به 
آموزش اســت. بعد که آن مســائل مرتفع 
می شــود مورد نقد  قرار می گیریم که چرا 
پیش از این بیماران را شناسایی نکرده ایم. 
همین  مورد یکی از اصلی ترین تناقض هایی 

است که با آن رو به رو هستیم. 
معاون وزیر بهداشــت با اشــاره به شــعار 
امســال روز جهانی ایدز مبنی بر   "آگاهی و 
پیشگیری، آزمایش و درمان  HIV، همگی 
در یک کشــتی  نشســته ایم"، گفت: پیدا 
کردن فرد مبتا به ایدز موثرترین گام برای 
 جلوگیری از تکثیر بیماری است تا هم فرد 
مبتا بتواند عمر طبیعی  داشته باشد و هم 
قابلیت انتقال به دیگران را نداشــته باشد. 
خوشبختانه  اکنون درمان های بسیار موثری 
در زمینه ایدز وجــود دارد تا حدی که در 
 برخی مقالات علمی گفته می شود ویروس 
 HIV  در حال ضعیف شــدن  است که به 
دنبال آن شانس ابتا و انتقال بسیار کاهش 

خواهد یافت. 
شــعار ۹۰ - ۹۰ - ۹۰ و جنجال رسانه های 

خارجی
رئیسی در ادامه با اشاره به شعار ۹۰-۹۰-

۹۰ تصریح کرد: این شــعار  به ما می گوید 

باید ۹۰ درصد بیماران را پیدا کرد و از آن 
تعــداد ۹۰  درصد آنهــا را درمان کرده و از 
آن تعــداد ۹۰ درصد بیمــاران باید میزان 
 ویروس در بدن شــان کنترل شده باشد. ما 
در کشور خود در زمینه  شناسایی بیماران 
ضعیف عمل کرده ایم، اما خوشــبختانه در 
زمینه درمان  موفق ظاهر شــده ایم. گاهی 
رســانه های خارجــی بــا جنجال هایی که 
می کنند  که ما در کشور  متخصص مناسب 
و خبره نداریم؛ در حالی که ما اکنون  حتی 
برخی از متخصصین خود را برای کمک به 

سایر کشورها  می فرستیم. 
 ۳۷.۹ میلیون مبتا به ایدز در دنیا

معاون بهداشــت وزیر بهداشت اظهار کرد: 
اکنــون ۳۷.۹  میلیون نفر  مبتــا به ایدز 
در جهــان زندگی می کند کــه ۷۹ درصد 
مبتایــان زنده نســبت  به بیمــاری خود 
آگاهی داشته و ۷۸ درصد از آنها به درمان 
دسترســی  دارند و ۸۶ درصــد افراد تحت 
درمان توانســته اند پاسخ مناسبی از درمان 
 خود دریافت کنند. خوشــبختانه در جهان 
با افزایش منابع بــرای مبارزه  برای آگاهی 
رســانی و مبارزه در خصوص  HIV، مرگ 
ناشــی از این  بیماری بســیار کاهش یافته 
اســت؛ به طــوری که مرگ ناشــی از این 
 بیمــاری که در ســال ۲۰۰۱ میادی ۱.۴ 
میلیون نفر بود در حال حاضر  به ۷۷۰ هزار 

نفر رسیده است. 

محمود عباســی معاون حقوق بشــر و امور بین الملل 
وزارت دادگســتری، با  اشــاره به اجرای طرح پایلوت 
آموزش خود مراقبتی به کودکان، گفت:  این طرح که 
به موجب تفاهم نامه میان آموزش و پرورش و معاونت 
 زنان و خانواده ریاست جمهوری انجام می شود تا سال 
آینده در کل  کشــور اجرا خواهد شد. عباسی گفت: با 
فرصت مطالعاتی پیش آمده از حدود یک ســال قبل 
 زمینه ای فراهم شــد تــا مطالعات گســترده ای برای 
برون رفت از چالش های  موجود در زمینه ابعاد مختلف 
بیماری ایدز داشــته باشــیم. وی با اشــاره به مطالعه 
تطبیقی میان قوانین مربوط به ایدز در ایران و  ســایر 
کشــورها، اظهار کرد: قوانین ما دچار نواقصی هســت 

که باید  مرتفع شــود. بر همین اساس با حفظ اهمیت 
ارزش های اخاقی جامعه و  اســناد بالادستی کشور، 
پیش نویس لایحه ای درخصوص بیماران مبتا به  ایدز 
فراهم شد و باید در دستورکار قرار گیرد. عباسی ادامه 
داد: ما در زمینه قوانین موجود برای بیماری ایدز حتی 
از  کشورهای منطقه نیز عقب تر هستیم. به طور مثال 
در کشــور یمن برای  فردی که به بیمار مبتا به ایدز 
انگ بزند، شــش ماه حبس درنظر گرفته  شده است و 
مشاهده همین تفاوت ها مارا برآن داشته تا به فکر یک 
قانون  منســجم در این زمینه بــوده و به فکر تصویب 
زودتر این لایحه باشــیم. وی در خصوص بندهای این 
لایحــه، تصریح کرد: لایحه با تاکید بر  اهمیت آموزش 
و اطاع رســانی اغاز می شــود. یکــی از اصلی ترین 
 موضوعات حال حاضر کشور اموزش خود مراقبتی به 
کودکان است که  تا صحبت آن به کیان می آید عده ای 
تاب نمی آورند اجازه این آموزش را  از ما سلب می کنند؛ 
باید بدانیم کودکان نیز دارای حقوقی هستند. عباسی با 
اشــاره به امضای تفاهم نامه ای میان آموزش و پرورش 
و  معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوری، گفت: یکی 
از برنامه هایی که  در دستورکار مرجع ملی کنوانسیون 
حقوق کودک است، آموزش خود  مراقبتی در مدارس 

به کوکان است.  

طرح ملی مسکن که اخیرا دولت برای خانوار ها اعام 
کــرده با ابهامــات  زیادی روبرو اســت. دولت در طول 
ســالهای اخیر نشــان داده هیچ طرحی برای خانه دار 
شدن  مردم و کنترل قیمت مسکن نداشته است، تورم 
مسکن که طبق آمارها تا   200 درصد هم در این سالها 
افزایش یافته حالا در دوره رکود تورمی  سنگینی است 
که وضعیت اســفناکی دارد. هر چند در ماههای اخیر 
به علت رکود ســنگین در بازار مسکن قیمت ها  تا 15 
الــی 20 درصد کاهش یافت اما آمار خرید و فروش به 
شدن در  بازار مسکن پایین بوده و همچنان خانوارهای 
مستاجر چشم به اتفاقات  دوخته اند تا شید معجزه ای 
در مسکن رخدهد. دولت در طول ماههای اخیر از طرح 
خود برای مســکن رونمایی کرد و  نام آن را طرح ملی 
مسکن گذاشت، طرحی که در بســیاری موارد شبیه 
 به مســکن مهر اســت اما با این تفاوت که شهروندان 
برای خانه دار شدن  باید هزینه سنگینی انجام دهند و 
شــروط عجیبی هم بر سر راه آنان است. دولت در واقع 
8 شــرط را برای طرح ملی مســکن جلوی پای مردم 
 گذاشته که عبارتند ازمتقاضی و افراد تحت تکفل، فاقد 
زمین مسکونی یا واحد مسکونی )از   ۰۱/۰۱/۱۳۸۴ به 
بعد( بــوده و از تاریــخ ۲۲/۱۱/۱۳۵۷ از هیچ یک از 
 امکانات نهادهــای عمومی غیردولتی مربوط به تأمین 
مسکن شــامل  زمین، واحد مســکونی و یا تسهیات 
یارانه ای خرید و یا ســاخت واحد  مســکونی استفاده 

نکرده باشد. به عبارتی سبز بودن فرم ››ج‹‹ در  استعام 
از ســامانه مربوطه )موضوع ماده یک آیین نامه اجرایی 

قانون  ساماندهی عرضه و تأمین مسکن(. 
تقاضی متأهل و یا سرپرست خانوار. 

ë  زنان خودسرپرست مشروط به داشتن  
حداقل ۳۵ سال سن

دارای حداقل ۵ سال سابقه سکونت در پنج سال اخیر 
در شهر مورد  تقاضا در شهرهای جدید سابقه سکونت 
حداقل ۵ سال در شهر جدید  مورد تقاضا و یا در شهر 
مادر ماک اســت. وی تاکید کرد: اگر قرار بر این باشد 
که این طرح )طرح ملی مسکن(  با یک هزینه هنگفتی 
در اختیار مردم قرار گیرد این مسئله دوباره  مشکات 

پیشین را تکرار خواهد کرد. 

معاونحقوقبشرواموربینالمللوزارتدادگستریخبرداد:

اجرای طرح آموزش خود مراقبتی به کودکان
 در مدارس تا سال آینده

سرپرســت معاونــت فضــای مجازی 
دادستانی کل کشور گفت: برای اعمال 
 حاکمیــت و حفظ اســتقال خود در 
فضای ســایبری سیاست گذاری جامع 

 نداریم. 
اولیــن مجمــع فعــالان بســیجی و 
جهــادی دفــاع ســایبری کشــور با 
حضور ســردار  غامرضا جالی رئیس 
پدافند غیرعامل کشور، جواد  سازمان 
جاویدنیــا  سرپرســت معاونت فضای 
مجازی دادستانی کل کشور و جمعی 
از مدیــران  ســازمان پدافند غیرعامل 
کشــور و تنی چند از فعالان بسیجی 
و جهادی  حوزه دفاع سایبری در سالن 
پدافند  ســازمان  طهرانی مقدم  شهید 

غیرعامل  کشور برگزار شد. 
معاونت  سرپرســت  جاویدنیا  جــواد 
دادســتانی کل کشور  مجازی  فضای 
در  این مراســم با طرح این سوال که 
اگر بخواهیم با توجه به تفکر بسیجی 
از  نظر حقوقی در فضای ســایبری به 
بحث دفاع ســایبری بپردازیم و نقش 
ایفــا  کنیم چه باید بکنیــم، افزود: در 
شرایط کنونی تعبیری که می توانیم از 
 وضعیت فضای مجازی کشــور به کار 
ببریم این است که مردم را به  پناهگاه 
منتقل کرده ایم یعنی با تامین حداقل 
نیازهــا در فضای ســایبری آنها  را از 
تیررس و بمباران شیمیایی دشمن به 
تعبیر مقام معظم رهبری دور  کرده ایم. 
وی ادامه داد: اگر ســاماندهی فضای 
و  خارجی  پیام رســان های  مجــازی، 
 شــبکه ملی اطاعات به نحو مطلوب 

انجام شــده بود اکنون مجبور به قطع 
 اینترنــت بین الملل نبودیــم. در این 
شرایط که ما مورد یک حمله و تهاجم 
 شدید در فضای مجازی قرار گرفته ایم 
چه اقداماتی از نظر حقوقی باید  داشته 
باشــیم و در برنامه ریزی های کان و 

درازمدتمان به آن توجه کنیم. 
سرپرســت معاونــت فضــای مجازی 
دادســتانی کل کشــور با بیان اینکه 
واقعیت  این اســت که اســتقال مان 
شــده  مجازی خدشــه دار  فضای  در 
اســت، متذکر شد:  نکته اینجاست که 
این آشــوب هایی که اخیرا انجام شده 
اقداماتی دامنه دار  است که از مدت ها 
قبل آغاز شــده اســت. آشــوب گران 
کــه  آموزش های  هســتند  افــرادی 

مختلفی را پشت سر گذاشتند و تمام 
این آموزش ها از طریق  فضای مجازی 
بی در و پیکری اســت که در کشــور 

شاهد آن بودیم انجام شده  است. 
پایه حقوقی فضای مجازی در کشــور 

به درستی پایه گذاری نشده است
جاویدنیــا با بیان اینکــه اگر از وقایع 
سال ۸۸ و ۹۶ درس می گرفتیم اکنون 
 با این شرایط روبرو نبودیم، ادامه داد: 
امــا اینکه چرا به ایــن وضعیت دچار 
 شــده ایم باید بگویم مشکل اینجاست 
که پایه حقوقی در این فضا به درستی 
 بنیان گذاری نشــده اســت. مــا برای 
اســتقال  و حفظ  اعمــال حاکمیت 
خود در  فضای مجازی نه سند جامع، 
نه سیاســت گذاری جامع و نه از نظر 

انجام  جامعــی  حقوقــی  برنامه ریزی 
نداده ایــم. تنها یک کارگــروه تعیین 
مصادیق  مجرمانه داشــتیم که ترکیب 
آن به هیچ وجه مناسب با کارکردهای 
آن نیست. وی خاطرنشان کرد: در واقع 
مرز فضای مجــازی را از نظر حقوقی، 
امنیتی و  نظامــی،  الزامات   قضایــی، 
دفاعی تبیین نکرده ایم و تمام مرزبانی 
 فضای مجــازی ما در یــک کارگروه 
خاصه شده اســت که عمده اعضای 
آن  دیــد دفاع ســایبری ندارند و تنها 
به بســتن چند ســایت مســتهجن و 

غیراخاقی  بسنده شده است. 

ë  در اعمال حاکمیت در فضای
مجازی دچار مشکل هستیم

سرپرســت معاونــت فضــای مجازی 
دادســتانی کل کشــور با بیان اینکه 
 آینده پژوهــی و نگــرش جامعــی در 
ایــن حوزه نداشــته ایم، یادآور شــد: 
اعمال  بحــث   مدت هاســت کــه در 
دچار  مجــازی  فضای  در  حاکمیــت 
مشکل  هستیم. وقتی ما در رسیدگی 
بــه پرونده های عــادی در این حوزه 
دچار مشــکل  می شــدیم و می شویم، 
همان زمان باید تشــخیص می دادیم 
که نحــوه ورودمان  به بحــث اعمال 
حاکمیت در این فضا اشــتباه اســت. 
نتیجــه این می شــود کــه  وقتی در 
کارگــروه تعیین مصادیــق مجرمانه، 
مباحثی در مورد شبکه های  اجتماعی 
تلگرام و اینستاگرام مطرح می شود هر 
دیدی غیر از یک دید  جامع را شــاهد 

هستیم. 
جاویدنیا افزود: نکته دیگر این اســت 
که شــبکه های ضدانقــاب از طریق 
 همین فضای مجازی، اطاعات دقیقی 
از شرایط کشــور به دست می آورند  و 
از این فضــا علیه خودمان اســتفاده 
می کننــد. یکی از مشــکات ما برای 
 اتخاذ روش صحیح در اعمال حکمرانی 
در فضــای مجازی این اســت که ما 
 یک سیاســت گذاری جامعــی نداریم 
و نمی توانیم موضــع واحدی را اتخاذ 
کنیم  تا بــه تصمیم گیری صحیحی از 

سوی مسئولان منجر شود. 
وی اضافه کرد: نکته دیگر این است که 
عمده توجه ما به شبکه های  اجتماعی 
خارجی اســت و فکر می کنیم جنگ 

شــناختی تنها در آنجــا جریان  دارد. 
اینکه در شــبکه های داخلی  از  غافل 
ما نیز این تهدیدات وجود دارد.  برخی 
مواقع مشــاهده می کنیم که دشمن با 
یک شــبکه داخلی که کمتر از   ۱۰۰ 
هزار نفــر عضو دارد تمــاس گرفته و 
از آنها خواســته بــا دریافت مبلغی  به 
صورت ماهیانه، یــک کد را در داخل 
نرم افزارشــان قرار دهند. واقعیت  این 
است که آنها به دنبال این هستند که 
از کجا می شود نفوذ کرد و در  شرایطی 
که هنوز یک شــبکه اجتماعی رشــد 
نکرده اســت به ســراغ آن  می روند و 

شبکه نفوذ خود را تشکیل می دهند. 
سرپرســت معاونــت فضــای مجازی 
دادستانی کل کشور افزود: ما در بحث 
 محتــوا هم باید طــوری کار کنیم که 
همــه طیف ها را جــذب کنیم و فقط 
بر یک  قشــر خــاص تمرکــز نکنیم. 
شــرط توفیق ما در زمینه ساماندهی 
فضای  مجازی نیز داشتن یک پشتوانه 
فکری و حقوقی در راستای تعیین این 
 مسائل است. بحث مرزبانی سایبری و 
ضرورت آن یک نیاز جدی است.  نکته 
اینجاســت که این مرزبانی نباید تنها 
در دست نگاه مهندسی بدون  تخصص 
در مســائل امنیتی و انتظامی و مانند 
آن باشد چون اصا به  مصلحت نیست. 
باید این مســائل به طور شفاف تبیین 
شود تا به مطالبه  عمومی تبدیل شود 
تــا در ایــن میان مبانــی حقوقی نیز 
تدوین شــود تا در این  مســیر به ما 

کمک کند. 

صالحی:

سطح غنی سازی اورانیوم
 به قبل از برجام برمی گردد

در حــال حاضر ۵۵۰۰ 
تولیــد  روز  در  گــرم 
که  حالی  در  می شــود، 
قبل از  برجام این میزان 

۶۰۰۰ گرم بوده است. 
رئیــس ســازمان انرژی 
از مســتند سازی  اتمی 
و پیگیــری تخلف مامور 
 آژانس بین المللی انرژی اتمی در ایران خبر داد و در پاسخ به این سوال 
 که آیا ســطح غنی ســازی اورانیوم به قبل از توافق برجام برمی گردد؟، 
 گفت: بله، در حال حاضر ۵۵۰۰ گرم در روز تولید می شود، در حالی  که 

قبل از برجام این میزان ۶۰۰۰ گرم بوده است. 
ماه گذشــته یک خبرگزاری غربی به نقل از منابع آگاه مدعی شــد که 
یــک  بازرس زن آژانس بین المللی انــرژی اتمی هنگام فعالیت در ایران 
برای  مدت کوتاهی بازداشــت شده اســت همچنین چندی پیش مایک 
پمپئو وزیر  امور خارجه آمریکا طی ســخنانی در یک نشست مطبوعاتی 
در واشــنگتن  اعام کرد که معافیت های تحریمــی مربوط به همکاری 
هسته ای با ایران  در سایت فردو را از تاریخ ۱۵ دسامبر به بعد لغو خواهد 
شــد. این  مسائل در حالی رخ داد که جمهوری اسامی ایران در راستای 
ایجاد  توازن در اجرای برجام به کاهش تعهدات هسته ای خود پرداخته 
اســت.  برای شنیدن توضیحات رئیس سازمان انرژی اتمی در این رابطه 

به  گفت وگو با او پرداختیم. 
باشــگاه خبرنگاران جوان: لطفا در رابطه با اهمیت راهبردی فردو  نسبت 
به نطنز را با توجه به لغو معافیت تحریمی این ســایت از ســوی  آمریکا 
توضیح دهید. صالحی: کشور به دلیل تهدیدهای مداوم غربی ها و آمریکا 
به حمله   ســراغ فردو رفت. باتوجه به اینکه هنوز ابتدای راه بودیم برای 
صیانت  از صنعت هســته ای و غنی ســازی تصمیــم گرفتیم تا جایی را 
انتخــاب کنیم  که به راحتی نتوانند آن را از کار بیاندازند  بالاخره به این 
نتیجه رسیدیم  که باید درون کوه سایتی را ایجاد کنیم تا بدنه کوه از این 
تاسیسات  هسته ای محافظت کند. وجه تسمیه فوردو هم به نام روستایی 
در اطراف  قم باز می گردد که حدود صد شــهید داده و به افتخار همین 

شهدا این نام  برای سایت جدید انتخاب شد. 

برای اعمال حاکمیت در فضای سایبری سیاست گذاری جامع نداریم
خبر:

خبر طرح ملی مسکن و هزینه هنگفتی که
 از جیب مردم می رود

چالش وزارت بهداشت در بیماریابی ایدز  

روزنامه یادگار امروز منتظر ارائه پیشنهادات و 
نظرات شما می باشد 

yadegar_emrooz@yahoo.com
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متخصصان حوزه مشاوره معتقد هستند مدارس 
امروزه نیاز به مشــاوران  دارند تا نه فقط در امر 
تحصیلی که در کاهش آســیب های اجتماعی 
هم  کمک کنند، اما احتمال کاهش بودجه این 

حوزه برای سال ۹۹ وجود  دارد. 
احتمال کاهش بودجه آموزش و پرورش برای 
سال ۹۹ قوت گرفته است  و این روزها از گوشه 
و کنار مطرح می شــود. به نظر می رسد بیش 
از  هــر معاونت دیگری دو معاونت پرورشــی و 
ســامت و تربیت بدنــی در  آموزش و پرورش 
گرفتــاری های بیشــتری برای بودجه ســال 
بعد داشته  باشــند و با کاهش جدی در لایحه 
بودجه مواجه شوند. این در حالی است  که این 
دو حوزه همین ســال ها نیز نسبت به کمبود 
بودجه خود نســبت به  وظایفــی که آموزش و 
پرورش به دوششان گذاشته و با رفتن به سمت 
 بحث های مهارتــی، تغییر روحیه در مدارس، 
تامین سامتی بچه ها به  خاطر تامین سامت 
آینده شــهروندان، رســیدگی به آسیب های 
اجتماعی  در مــدارس که دارد قوت می گیرد، 
نیاز آموزش و پرورش به تامین  بودجه در حوزه 
های فرهنگی، تربیتــی و تربیت بدنی را بیش 
از گذشــته  که در این وزارتخانه تاکیدی بر آن 

نبود، احساس می شود. 
از جملــه گایــه هــای همیشــگی در حوزه 
فرهنگی و پرورشــی، کمبود  نیروی مشــاوره 
در مدارس اســت. مشــاورانی که هم هدایت 
تحصیلی  دانش آموزان را قرار اســت به عهده 
داشــته باشــند که یکی از چالش های  جدی 
آموزش و پرورش محسوب می شود و هم می 
توانند با رصد دانش  آموزان، برگزاری دوره های 
توانمندی برای دانش اموزان و اولیا و  بسیاری 
فعالیت های دیگر از آسیب های دانش آموزی 

جلوگیری کنند. 
در واقع مدرسه ای که این روزها مشاور نداشته 
باشد یکی از ارکان  مهم در حوزه پیشگیری از 

چالش های بزرگ تر را ندارد و امروزه  بسیاری 
از مدارس ما این نیروها را در اختیار ندارند. 

فرزاد سالک نیا از مشاوران با سابقه در مدارس 
و کارشناس حوزه  مشــاوره تحصیلی و آسیب 
های اجتماعی در گفتگو با خبرنگار مهر با  بیان 
اینکه پیش از این نیز بیان کرده ام که متاسفانه 
آسیب های اجتماعی  در قشر نوجوانان به مرز 
هشدار رسیده است، گفت: ما در چند حوزه  در 
میان دانش آمــوزان امروز چالش را می بینیم 
که واقعا این چالش ها  جز از مســیر مشاوران 
به راحتی قابل حل نیســت. یکــی از آنها که 
عموم  مردم به آن اشــراف دارند بحث هدایت 
تحصیلی اســت. این در حالی اســت  که بحث 
هدایت تحصیلی این روزها در متوســطه اول 
مطرح است و  مشاوران را برای این دوره عموما 
استخدام می کنند اما واقعیت این  است که در 
ابتدایی و متوسطه دوم نیز این بحث ها مطرح 

است. 
وی ادامــه داد: در دوره ابتدایی شــاید بحث 
هدایت تحصیلی به معنایی که  در متوسطه اول 
مطرح اســت، مورد نظر نباشــد ولی اگر ما به 
 اســتعدادیابی نیاز داریم، اگر به شناخت هوش 
افراد در حوزه های  مختلف نیاز داریم، اگر نیاز 
داریم که بچه پیشرفت خود را بسنجد و یا  در 
این زمینه به او کمک شــود، ما به مشــاورانی 
نیاز داریم. حــالا در  مقطع ابتدایی می گوییم 
معلمان قرار اســت این کار را انجام دهند ولی 
 واقعیت این اســت که در مدارس ما که عموما 
تراکم بالای دانش آموزی  را داریم واقعا چگونه 
یک معلم می تواند به ۴۰ دانش آموز هم درس 

 بدهد و هم خدمات مشاوره ای از این دست؟
این مشــاور بیان کرد: در ســن کودکی اتفاقا 
بحث آســیب ها در حال شکل  گیری است که 
شــاید نمودش را در نوجوانی ببینیم. خصوصا 
در میان  دانش آموزان پسر. در واقع سن آسیب 
عموما در مقطع متوسطه است  اما در دبستان 

ها هم شــاهدش هســتیم. خصوصا اینکه پایه 
ششــم به دبستان  منتقل شــده است. ببینید 
باید در مقطع دبســتان دفاع های کودکان در 
مقابل  آسیب های اجتماعی را آموزش دهیم تا 
مطمئن باشــیم یک بچه تحت  تاثیر همسالان 
و یا خانواده نابســامان دچار مشکل نمی شود. 
اگــر مثا  بچه مهارت نه گفتن را در دبســتان 
یاد بگیرد، همین مهارت ساده می  تواند جلوی 
بسیاری از اســیب های زندگی در فردایش را 

بگیرد. 
ســالک نیا گفت: در مقطع متوســطه دوم نیز 
بســیاری از دانش آموزان  حتی بعد از هدایت 
تحصیلی دچار ســردرگمی هستند. باز در این 
مقطــع  نزدیک کنکور مراکز مشــاوره آموزش 
و پرورش برای کمک دادن به  انتخاب رشــته 
کنکور وارد عمل می شود اما چرا باید سه سال 

در این  دوره بچه ها را رها کنیم؟  
وی بــا تاکید بــر اینکه همین تعداد مشــاور 
برای مقطع متوســطه اول نیز  کم است، تاکید 
کرد: شــاید خیلی ها گمان کنند، مشاوران در 
سیســتم  آموزش و پرورش قابل حذف هستند 
چــون یا والدین از مشــاورانی کــه در  بیرون 
هستند استفاده خواهند کرد و یا اینکه معلمان 
ســایر دروس و  اصا آمــوزش دروس اهمیت 
بیشتری دارد. ولی اگر مدرسه را همینطور  که 
می گویند می خواهیم تبدیل به محل زندگی 
کنیم، نیاز به متخصصانی  داریم که این محل را 
ایمن و دور از هر گونه آسیب نگه دارند یا لااقل 

 آسیب ها را ببینند و هشدار بدهند. 
این مشــاور با اشــاره به اینکه بــه کارگیری 
نیروهای متخصص روان  شناسی و مشاور امروز 
در مدارس یک انتخاب نیســت بلکه یک نیاز 
 است، گفت: سن اعتیاد در کشور ما پایین آمده 
اســت. اختافات  خانوادگــی و طاق اثرش را 
روی تربیت بچه ها گذاشــته است. حتی این 
 روزهــا جایی که خانواده ها را می توان حداقل 
به صــورت پایه ای  آموزش های حل مســاله، 
برخورد با کــودک و نوجــوان، و... داد همین 

 مدرسه است.  
سالک نیا با انتقاد از تدریس درسی مانند تفکر 
در مدارس بیان کرد: ما   ۶ ســاعت وقت داریم 
برویم ســر کاس درس تفکر بدهیم. در واقع 
 مهــارت تفکر و تصمیم گیــری در مدارس در 
یک بازه ۶ ســاعته باید  آموزش داده شود. شما 
دیگر خود درباره اهمیت بحث های ریشــه ای 

در  آموزش و پرورش حساب و کتاب کنید.  
وی گفت: قطعا مشــکل اصلی در بودجه است 
و برای همین اســت که  جایگاه مشــاوران در 

مدارس دارای ثبات نمی شود.  

بی توجهی به مطالبات مردم سبب 
بروز اقدامات قهری می شود

اســتاد دانشگاه و جامعه شــناس با بیان اینکه مطالبات 
مردم باید شنیده و  پاسخ داده شود، گفت: بی توجهی به 
این مطالبات سبب بروز اقدامات  قهری نظیر آشوب، نزاع 

و تخریب در جامعه می شود. 
مصطفــی اقلیما افزود: به عبارت دیگر پاســخ  ندادن به 
مطالبات مردم  موجب بروز خشــم مــردم و متعاقب آن 
آشوب و تخریب از سوی مطالبه  گران در جامعه می شود. 

وی ادامه داد: در بسیاری از مواقع نیز به هنگام عصبانیت، 
اقدامات  قهری به طور ناخودآگاه بروز می کند. 

اقلیما همچنین در رابطه با تعبیه و تجهیز برخی مکان ها 
برای بیان  نقطه نظرات و اعتراض ها اظهار داشت: تعیین 
ایــن مناطق به منظور  بروز اعتراضات به طور حتم منجر 

به رسیدگی و پاسخ دهی به مطالبات  نمی شود. 
اغتشاشــات پس از اصاحیه قیمت سوخت نظر بسیاری 
از مسوولان و  کارشناسان را نسبت به ایجاد فرصت برای 
برگزاری اعتراضات  مســالمت آمیز بــا هدف ممانعت از 
شــکل گیری آشوب و بی نظمی در  جامعه به خود جلب 

کرده است. 
لعیــا جنیدی معاون حقوقی رئیس جمهوری نیز در این 
باره گفته بود، هر  یک از قوای ســه گانه باید تاش کنند 
شــرایط انجام اعتراض ها در یک  چارچوب مدنی فراهم 
شــود و مدل این اعتــراض مدنــی را متخصصان  علوم 

اجتماعی و حقوق طراحی کنند. 
به گفته وی، شایســته است مردم اعتراض ها را در قالب  
مدنی انجام دهند  که مبادا با آســیب های ناشی از برخی 
خشونت ها، خانواده ها دچار تالم و  فشارهای روحی شوند. 
پیــش از این نیز هیات وزیــران یک مصوبه در خصوص 
تعیین برخی  نقاط به منظور برگزاری تجمعات در تهران 
و دیگر شــهرها ارائه کرد  اما هیات عمومی دیوان عدالت 
اداری این مصوبه را ابطال و این اقدام  با اعتراض معاونت 

حقوقی ریاست جمهوری همراه شد. 

اجتماعی

وحید قبادی دانا رئیس سازمان بهزیستی 
از معافیت کامل پرداخت حق بیمه سهم 
کارفرما به طور مســتقیم براساس قانون 
حمایت از حقوق افــراد دارای معلولیت 
خبــر داد و گفت: بدیــن ترتیب زمینه 
فراهم  معلولیــت  دارای  افراد  اشــتغال 

می شود.
رئیس ســازمان بهزیســتی در نشست 
خبری که به مناسبت گرامی داشت روز 
جهانی افراد دارای معلولیت برگزار شــد 
به ارائه گزارشی از اقدامات انجام شده در 
خصوص اجرای قانون حمایت از حقوق 

افراد دارای معلولیت پرداخت. 
وی با اشــاره به اینکه در ســال 1992 
مجمع عمومی ســازمان ملل متحد روز 
ســوم دســامبر را به  عنوان روز جهانی 
افراد دارای معلولیت معرفی کرده است 
گفت: تــاش ما در این هفته گوشــزد 
کردن حقوق معلولان به جامعه اســت 
و با توجه به شعار امسال می خواهیم به 
ارتقای مشــارکت افراد دارای معلولیت 
برای دستیابی به  توسعه فراگیر عادلانه 

و پایدار بپردازیم.
رئیس ســازمان بهزیســتی با اشاره به 
تصویــب قانون حمایت از افــراد دارای 
معلولیت که در 8 اردیبهشت ماه امسال 
توسط رئیس جمهور به دستگاه ها اباغ 
شــده است ، ابراز داشــت: از زمان اباغ 
این قانون بهزیســتی تمام اهتمام خود 
را بر اجرای آن گذاشــته اما  مهمترین 
مشکل ما در اجرای این قانون تخصیص 
ناکافی اعتبارات بوده که برای اجرا اباغ 

نشده بود. 
قبــادی دانا افزود: با پیگیری وزیر رفاه و 
اهتمام رئیس ســازمان برنامه و بودجه 
تخصیص اولیه اعتبارات این قانون برای 
اولین بار در هفته گذشــته آغاز شده و 
در کمتــر از یــک ســاعت از تخصیص 
پیش بینی های اباغ آن انجام شده و در 
روزهای چهارشنبه و پنج شنبه در اجرای 
ماده 7 و 27 قانون اقدام عملیاتی صورت 

گرفته است.
وی بــا بیان اینکه مبلغ حق پرســتاری 
معلــولان دارای ضایعــه نخاعی به 2.5 
برابر افزایش یافته اســت اظهار داشت: 

این مبلغ تا پیش از این 200 هزار تومان 
بوده و به 554 هزار تومان افزایش یافته 

است.  
به گفتــه این مقام مســؤول مبلغ حق 
دارای ضایعه  معلــول  افراد  پرســتاری 
نخاعی بر روی کارت 26 هزار نفر شــارژ 

شده است. 
وی در رابطه با اجــرای ماده 27 قانون 
حقوق افــراد دارای معلولیت نیز توضیح 
داد: با توجــه به کمبود بودجــه و نیاز 
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میلیاردی شــروع به فعالیت کرده ایم و 
به این طریق افراد دارای معلولیت شدید 
بدون شــغل که باید حداقل پایه مصوب 
هر ســال خود را دریافــت می کردند با 
توجه به محدودیــت اعتبار به افراد قرار 
گرفته در دهک های قرار گرفته 1 ، 2 و 

3 آغاز به کار کردیم. 
وی ادامه داد: افرادی که دارای بیشترین 
شــرایط معلولیت بودند در این دهک ها 
شناســایی شده و  91 هزار خانوار تحت 
پوشش اولین پرداخت ها قرار گرفته اند. 

رئیس ســازمان بهزیســتی با اشاره به 
اینکه این افراد هر سه ماه یکبار عاوه بر 
مســتمری 360 تا 480 هزار تومانی که 
برای آنها در نظر گرفته شــده را دریافت 
خواهند کرد، گفت: کارت های این افراد 
در ماه های مهر و آبان شــارژ شده است 
و ســعی کرده ایم بندهای مختلف قانون 
را پس از تخصیص اعتبار اجرایی کنیم. 

قبادی دانا با اشــاره به اینکه برای مراکز 

نگهــداری معلولان در سراســر کشــور 
پیش بینی شده که طبق قانون و براساس 
هزینه های تمام شده مبلغ یارانه ای تعلق 
بگیرد، گفت: طبق مصوبه هیات وزیران 
این مبلغ برای مراکز شــبانه روزی )که 
روانی  بیماری های  سالمندان،  نگهداری 
مزمن و جســمی حرکتــی را نگهداری 
می کنند( که جمعیت 47 هزار نفری را 

در بر می گیرد پرداخت خواهد شد. 
وی ادامه داد: تا دی ماه ســال 97 مبلغ 
پرداختی به این مراکز 640 هزار تومان 
بوده این مبلغ تا انتهای سال 97 به 770 
هزار تومــان افزایش یافته و تا آخر آبان 
مــاه نیز این مبلغ به یک میلیون و 400 

هزار تومان افزایش یافته است. 
به گفته این مقام مســؤول یک میلیون 
و 500 هزار نفر تحت پوشــش سازمان 
بهزیستی هســتند که 13 درصد از این 
افراد دارای معلولیت شنوایی، 11 درصد 
کم بینــا و نابینا، 39 درصــد معلولان 
جســمی حرکتی، 24 درصد افراد دارای 
معلولیت ذهنی، 5 درصد معلولیت صوت 
و گفتار و 8 درصد دارای اختالات روانی 
توانبخشی،   نیازمند  مزمن هســتند که 
توانمندسازی و آ ماده شدن برای حضور 
موثر در اجتماع را دارند و تاش ما بر این 
اســت که این  افراد در جامعه با شان و 

منزلت و موثر حضور داشته باشند. 
قبــادی دانا اظهار داشــت: تعداد مراکز 
توانبخشی روزانه 1370 مرکز در سطح 
کشور است و مراکز شــبانه روزی که به 

نگهــداری و خدمات دهی بــه این افراد 
می پردازنــد و یا به عنــوان مراقبین در 
منــزل فعالیت می کننــد 1350 مرکز 
برآورد شده که با تامین بودجه و با توجه 
به اینکه حدود 4 ماه یارانه دریافت نکرده 
بودند یارانه ایــن مراکز پرداخت خواهد 

شد. 
رئیس ســازمان بهزیســتی درخصوص 
قانون حمایت از افــراد دارای معلولیت 
نیز توضیح داد: در فاصله هفته بهزیستی 
تا امــروز آیین نامه های قانون حمایت در 
کمیسیون های دولت و هیات وزیران به 
تصویب رســیده و امیدواریم 5 آیین نامه 
مربوط به این قانون در این هفته از سوی 
رئیس جمهور اباغ شــود که در صورت 
اباغ شــرایط خوبی برای معلولان ایجاد 

خواهد شد. 
وی در رابطــه با ماده 9 ایــن قانون که 
مربوط به آموزش عالی رایگان می شــود 
توضیح داد: در حال حاضر هزینه شهریه 
ایــن  افــراد در دانشــگاه آزاد تا مقطع 
کارشناسی ارشد به طور کامل پرداخت 
می شــود و در مقطع دکتری هر ترم 4 
میلیون کمک هزینــه دریافت می کنند 
این کمک هزینه ها برای دانشــگاه های 
پیام نــور و علمی کاربردی تا 60 درصد 

تعریف شده است. 
رئیس سازمان بهزیستی ادامه داد: طبق 
آیین نامه ماده 9 ایــن قانون این امکان 
وجود دارد که تمام کسانی که در مراکز 
آموزش عالی و مراکز آزاد شــبانه دولتی 
کمک هزینه تحصیلــی دریافت کنند و 
تاکنون به کســانی که در دانشگاه های 
غیردولتی تحصیــل می کردند در قالب 
کمک هزینه مبلغی پرداخت نمی شد و از 
این هفته این افراد کمک هزینه دریافت 

می کنند.
به گفته قبادی دانا بــا وجود اینکه این 
افراد بــه تامین مبالغی بــرای پرداخت 
شهریه نیاز ندارند کمک هزینه تحصیلی 

هم دریافت می کنند. 
وی ادامه داد: طبق این قانون سرپرست 
خانوارهای دارای معلولیت هم شــهریه 

فرزندانشان پرداخت می شود. 

درآمدهای پایدار
 شهرفروشی را به محاق می برد

الویری گفت: لایحه درآمد پایدار در صورت تصویب بعد از ۴ دهه  تحول بزرگی 
را در کار شــهرداری ها ایجاد خواهد کرد و راه را باز  می کند برای اخذ درآمد 

های سالم و شهر فروشی را به محاق می برد. 
شصت و چهارمین مجمع مشورتی روســای شوراهای اسامی کان  شهر ها و 
مراکز اســتان ها با حضور مرتضی الویری رییس شورای  عالی استان ها، محسن 
هاشــمی رییس شورای اسامی شهر تهران،  هوشنگ بازوند استاندار کرمانشاه، 
مصری نایب رییس مجلس شورای  اسامی، کولیوند رییس کمیسیون شوراهای 
مجلس، هیات رییســه شورای  شــهر تهران و روسای شوراهای کان شهر ها و 

مراکز استان های  کشور در شهر کرمانشاه برگزار شد. 
الویری در این مراســم گفت: شورای عالی اســتان ها همواره در راستای  ارتقا 
وضعیت شــوراهای کشور و به دســت آوردن جایگاه و شان نظارتی  آن تاش 

کرده است. 
رییس شــورایعالی استان ها گفت: شورای عالی استان ها به موجب اصل   ۱۰۱ 
قانون اساســی مبنی بر منع تبعیض، جایگاهی دارد که به موجب آن  ســازمان 
برنامه و بودجه قبل از ارایه بودجه به مجلس شورای اسامی  می بایست آن را به 
اصاح شورای عالی استان ها برساند. همچنین این  شورا این پتانسیل را دارد که 
به دولت و مجلس طرح و لایحه بدهد و  لازمه این کار این است که بدنه شورایی 
کشور مشارکت حداکثری برای  محتوایی که می خواهد ارایه شود داشته باشد. 

الویری در ادامه به ذکر بخشی از اقدامات شورای عالی استان ها  پرداخت و گفت: 
در حال حاضر از کلیدی ترین تصمیماتی که آن ارتباط  و تعامل با دیوان عدالت 
اداری لازم اســت. همانطور که می دانید تعدادی  از مصوبات شوراها همواره از 
ســوی دیوان عدالت اداری ابطال می  شــود و در تعامات صورت گرفته مقدار 
زیادی از مشکات حل شده  است. این ارتباط با دولت نیز برقرار شده است که 
از جمله می توان به  تامین منابع شــورای شهرستان اشاره کرد. می دانید که ما 
قانونا نمی  توانیم از بودجه شــورای عالی استان ها به شورای شهرستان چیزی 
 پرداخــت کنیم ولی این موضوع با تعامل با دولت تعیین تکلیف شــده و  منابع 

شوراهای شهرستان و شورای استان تعیین تکلیف شده است. 
الویری گفت: همچنین مصوبه شورایاری ها در رابطه با دولت نیز  مراحل نهایی 
را طی می کند و امیدواریم نهاد شورایاری ها برای برخی  کان شهر ها و مراکز 

استان ها عملیاتی شود. 
رییس شورای عالی استان ها در ادامه و در تشریح اقدامات این شورا  در ارتباط 
با مجلس شورای اسامی گفت: در مجلس چند کار کلیدی را  دنبال می کنیم، 
نخســت بحث لایحه درآمد پایدار که در صــورت تصویب  بعد از ۴ دهه تحول 
بزرگی را در کار شــهرداری ها ایجاد خواهد کــرد  راه را باز می کند برای اخذ 

درآمد های سالم و شهر فروشی را به  محاق می برد. 

کنترل نکردن خشم
 چگونه مغز را کوچک می کند

علیرضا ظهیرالدین
.........................................................................................................................................

خشم کنترل نشده، عاوه بر آسیب رساندن به سایر افراد می تواند فرد را  دچار 
آســیب جدی کند، عدم کنترل خشــم باعث تخریب سلول های مغز و  کاهش 
توانمندی فرد می شــود، به طوری  که مرکز حافظه کاماً ضعیف و  در درازمدت 

مغز این افراد کوچک خواهد شد. 

خشم یکی از احساسات سالم و طبیعی و غرایض مشترک بین انسان و  حیوان 
است و به  خودی خود یک مشکل محسوب نمی شود، هر وقت  موجودی احساس 
کند که تمامیت وجودی یا شخصیتی اش در خطر است،  حس دفاعی که ممکن 

است توأم با خشم باشد فعال می شود.   
زمانی که خشم به مرحله ای برسد که فرد کنترل رفتار خود را از دست  بدهد، 
مســتلزم ریشه یابی است تا علت خشم و مشــکل را دریافته و  درصدد رفع آن 
برآید، تکرار رفتار خشونت آمیز و غیرقابل کنترل  بیماری است، خشونت مداوم، 
نیاز به درمان دارد، این درمان ممکن  اســت دارویی باشــد و یا مشکل فرد با 

مشاوره و روان درمانی مرتفع  شود. 
خشم نوعی رفتار واکنشی است و به  عنوان عاملی آسیب زننده و عاملی  درونی 
در فرد بروز پیدا می کند، خشــم مدیریت شــده همواره می تواند  امکان دفاع را 
برای فرد به وجود آورد، به طوری  که انسان با تکیه  بر  این حس از مالکیت های 

خود حفظ و حراست کند. 
اگر مدیریت خشــم آموزش داده نشود باعث تخریب سلول های مغز  می شود و 
توانمندی فرد را کاهش می دهد، به شــکلی که کاماً مرکز  حافظه ضعیف و در 

درازمدت مغز این افراد کوچک می شود. 
به  طور کلی در مغز ما  بیش از ۳۰ نوع ماده هورمونی ترشح می شود  که مجموع 
این مواد که متشــکل از روی، آهن، مس و هورمون های  مختلف است عملکرد 

مغز را مدیریت می کنند. 
به  طور مثال »آهن« یکی از مواد معدنی مؤثر در ســامت جســمی و  روحی 
انســان است و کم خونی ناشــی از فقر آهن، اکسیژن رسانی به  بافت ها از جمله 
مغز را مختل خواهد کرد و درنهایت ممکن اســت به  بروز رفتارهای تکانشی و 

عصبی منجر شود. 
  اگر بخواهیم پرخاشگری را در جامعه کاهش دهیم باید یاد بگیریم که  چگونه 
خشــم خود را کنترل کنیــم، یکی از بهترین راه ها برای کاهش  خشــم حین 

عصبانیت پرداختن آموزش مهارت کنترل خشم  به جامعه  است. 
  مدیریت خشــم زیربنای گســترده و عمیقی دارد؛ دور بــودن از عامل  خطر، 
حذف و یا کنترل آن  به  تمامی افراد توصیه می شــود زیرا عدم  کنترل خشم 
و عصبانیت نتایج جبران ناپذیر برای فرد و جامعه در پی  دارد  و اگر احســاس 
خشــم به هر دلیلی کنترل نشود، اثرات مخربی در  مغز ایجاد خواهد کرد زیرا 
ماده ای که در مغز برای دفاع ترشح می شود  معمولًا دوپامین و نورفین است که 

ترشح زیاد این ماده سمی می تواند  خطرناک باشد و به مغز آسیب وارد کند. 
ابتا به بیماری هایی مانند افسردگی، مانیا و یا سایر بیماری های روانی  را عاملی 
برای بروز رفتارهای تهاجمی و پرخاشــگری  است و  گرسنگی، افت قند خون، 
کم خوابی، اســترس های ناشــی از اخبار منفی از  دیگر عوامل بروز رفتارهای 
پرخاشــگرانه بوده و کمبــود قند خون  به مراتب می توانــد خیلی زودتر فرد را 
عصبی کند یا مثاً گرســنگی  آستانه تحمل فرد را کاهش داده و موجبات بروز 

رفتارهای پرخاشگرانه  را ممکن می سازد. 
هرگز نباید از تأثیر تغذیه نامناســب و نادرســت بر ایجاد یا تشــدید خشم و 
 پرخاشــگری کودکان غافل شــد، مواد غذایی رنگی مثل پاستیل، ژله و  کاکائو 

می توانند مغز را تحریک و کودک را دچار عصبانیت و یا حتی  اضطراب کنند. 

یکی  از دلایل  بسیار مهم  پرخاشگری  در کودکان  یادگیری  است، یعنی   کودکانی  
که  الگوهای  رفتاری  پرخاشگرانه  داشته اند، همانند الگوهای   خود رفتار می کنند 
و چنانچه  پدر یا مادری  خلق  وخویی  عصبانی  و  پرخاشگر داشته  باشند، مسلماً 
فرزندشان  نیز پرخاشگر خواهد شد و  تماشای فیلم های کارتونی که در تحمل 
کودکان نیســت، محرومیت از  روابط عاطفی پدر و مادر، در معرض صحنه های 

خشمگین بودن نیز  می تواند باعث عصبی شدن کودکان شود. 
  برای مدیریت خشم بهترین کار این است که ابتدا محل را ترک کنیم،  تغییرات 
محیطــی  مثل کم کردن نور ایجــاد کنیم یا این که فرد عصبانی تا  حد ممکن 
موقعیت خود را تغییر دهد و از مهم ترین مهارت های کنترل  خشــم می توان به 
بسط دادن گفت  وگو در جامعه و آموزش اشاره کرد و  گفت وگو نیازمند پذیرش 

تفاوت های یکدیگر، احترام و حفظ حریم و  مرزهای انسانی در جامعه است. 

معافیت کامل کارفرمایان از پرداخت حق بیمه معلولان یادداشتخبر

آگهی موضوع ماده3قانون و ماده۱3آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

 
برابر رای شماره 139860325002001918 متقاضی خانم شانازار جمشیدی دولیسکانی فرزند 
عزیزخان بشماره شناسنامه 358 صادره از کوهدشت در ششدانگ یک باب دامداری به مساحت 
1000 مترمربع پاک 6فرعی از 1 اصلی واقع در بخش هفت خرم آباد شهرستان کوهدشت به 
آدرس انتهای جاده تنگ گراز روبروی شرکت فولاد خریداری از مالک رسمی آقای  امام علی 
حسینی سرینی  محرز گردیده است لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 

۱۵روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید،ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است و در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول  اعتراض طبق مقرارت سند مالکیت صادر خواهد شد.  
تاریخ انتشار نوبت اول : 1398/8/25
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/9/10

حیدر امرایی- رییس ثبت اسناد و املاک کوهدشت

مفقودی
برگ سبز خودرو به نام خلف چعباوی به پلاک: ایران 
 118P0011909 :34 – 763 ص 54، به شماره موتور
 NAAA36AA9DG617673 شاسی:  شماره  و 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
برگ سبز خودرو به نام قاسم ظهرابی قلعه خلیلی به پلاک: 
ایران 24 – 963 د 73، به شماره موتور: 5331802 
و شماره شاسی: NAS411100F1082916 مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

جلوی آسیب های اجتماعی را از دبستان باید گرفت



��295��شماره�-��1398��10�آذر�ماه�یکشنبه yadegar_emrooz@yahoo.com 4

بازگشت ۱.۲ میلیارد یورو ارز صادراتی
 به چرخه اقتصادی در آبان ماه

یک میلیارد و ۲۵۸ میلیون یورو ارز صادراتی در آبان ماه با هدف 
 عرضه در چرخه اقتصادی کشور در سامانه نیما در معرض فروش 

 قرار گرفت که ۷۳۸ میلیون یورو به فروش رسید. 
میانگین نرخ فروش ارز صادراتی درنیما ۱۱۱ هزار و ۱۳۲ ریال و 

 میانگین نرخ خرید ۱۰۹ هزار و ۷۵۷ ریال بوده است. 
بررسی ها از معامات سامانه نیما نشان می دهد بیشترین میزان 
فــروش  ارز مربوط به اول آبان بــوده که در آن روز ۱۲۰ میلیون 
یورو ارز به  فروش رسیده، کمترین میزان عرضه ارز صادراتی نیز 
در ســوم آبان  ماه بوده که حدود دو میلیــون یورو ارز به فروش 

رفته است. 
نکته قابل توجه در بررسی عملکرد سامانه نیما در آبان ماه مربوط 
به  بروز اغتشاشــات مربوط به ســهمیه بندی و به تبع آن، قطع 

اینترنت است  که باعث افت معامات ارز دراین سامانه شد. 
سهمیه بندی بنزین از بامداد ۲۴ آبان و اختال در اینترنت از ۲۵ 
آبان  آغاز شد به طوری که دسترسی در مناطق مختلف کشور به 

سایت های  اینترنتی با محدودیت هایی روبرو شد. 
  ســامانه نیما یک سایت داخلی محســوب می شود و سرورهای 
آن در  داخل کشــور قرار دارد و بر این اســاس دسترسی به این 
سایت محدودیتی  نداشته است، اما قطع سراسری اینترنت، روند 

معامات در این سامانه  را بی نصیب نگذاشته بود. 
به گفته برخی تجار، بسیاری از واردکنندگان که باید پس از خرید 
ارز  در نیمــا آن را بــرای واردات کالای مورد نظر خود اختصاص 
دهند، به  علت قطع ارتباط با ســایت های خارجی نمی توانستند 
اقدامات لازم برای  خرید و واریز ارز را انجام دهند به همین دلیل، 

کاهش از نیما را کاهش  داده بودند. 
سامانه نیما از سال گذشته پس از تعدیل سیاست های ارزی دولت 
به  عنوان مرجع تعیین نرخ خرید و فروش حواله های ارزی تعیین 
شــد و  صادرکنندگان و واردکنندگان باید معامات ارزی خود را 

در بستر این  سامانه به ثبت برسانند. 
سامانه نیما به عنوان یکی از مهم ترین ابزارها برای مدیریت بازار 
ارز  به شمار می رود که در ماه های اخیر توانسته با جذب ارز ناشی 
از  صادرات و اختصاص آن به واردکنندگان برای واردات کالاهای 
مورد  نیاز کشور، نقشی مهم در ثبات ارزی ماه های اخیر ایفا کند. 

کارشــناس ارشــد دفتر معاونت آب و خــاک وزارت 
جهادکشــاورزی گفت:  میزان فرسایش خاک در ایران 
۱۶.۷ تن در هکتار است که چهار برابر  میانگین جهان 

است. 
علیرضا زاده مبارک در بجنورد  اظهار داشــت: استفاده 
بــی رویه از منابع  خاک، تبدیل جنــگل ها به مراتع و 
تبدیل مراتع به اراضی کشاورزی، تغییر  کاربری اراضی 
کشــاورزی و در پی آن وقوع سیاب های سهمگین به 
 علت لختی زمین موجب شــده است که خاک مرغوب 

دچار فرسایش شود. 
وی افزود: پایداری تولید نیاز به خاک مناســب دارد اما 
هم اکنون با اســتفاده  نادرست از آن و همچنین طرح 
های افزایش تولید موجب  شده است که  خاک مناسب 

را از دست بدهیم. 
وی اظهار داشت: شدت فرسایش می تواند با شیوه های 
مدیریتی مناســب و  روش های سازه ای مانند ساخت 

آبراه و تراس بندی کاهش یابد. 
ســاخت سکوهای پله مانند بر روی دامنه کوه ها و تپه 
ماهورها را تراس  بندی می گویند که شــیوه مناســب 

برای فرسایش خاک است. 
وی با بیان اینکه حدود یک سوم خاک زراعی کشور هم 

اکنون توانایــی  برای تولید را ندارد گفت: هم اکنون به 
صورت لکه ای در پهنه هایی از  کویر اراضی کشاورزی 
وجود دارد که باید این ســطح را حفظ کنیم که اگر  از 
بین برود جبران ناپذیر اســت. وی با بیان اینکه بیش از 
نیمی از خاک اراضی کشاورزی کشور ماده آلی  کمتر از 
نیم درصد دارد گفت: این در حالی است که باید به طور 
متوسط   ۱.۵ تا ۲درصد خاک ماده آلی داشته باشد. زاده 
مبارک اظهار داشت: به طور کلی از ۲۰ میلیون هکتار 
عرصه   کشــور که زیر کشت و زرع می رود، ۷.۸ میلیون 
هکتار در کاس یک، با  مرغوبیت بالا قرار دارد و مابقی 

در کاس ۲ تا چهار درجه بندی می شود. 
وی افزود: تجزیه و تحلیل ها نشــان می دهد که مواد 
آلی پایین یکی از  عوامل اصلی محدود کننده عملکرد 

محصولات به ویژه گندم در کشور  است. 
کارشناس ارشد دفتر معاونت آب و خاک وزارت جهاد 
کشــاورزی گفت:  بیش از ۵۰ درصد خاک های زراعی 
ایران دچار کمبود یک یا چند عنصر  غذایی هســتند، 
بهبود کارایی مصرف عناصر غذایی به کاهش قابل توجه 
 مصرف نهاده های کشاورزی، تامین منافع مستقیم در 

محیط زیست و  افزایش تولید غذا منجر می شود. 
زاده مبارک اظهار داشــت: افزایش ماده آلی خاک می 

تواند حاصلخیزی  خاک را افزایش دهد و سیستم تغذیه 
ای خاک ر ا متعادل کند. 

وی با بیان اینکه میزان کربن آلی خاک بیش از مجموع 
کربن پوشــش  گیاهی و اتمفسر است گفت: متاسفانه 
در اراضی کشاورزی به خصوص  اراضی شیب دار آنقدر 
شخم و شیار زده می شود که امکان خروج کربن  تسریع 
می شود. کارشــناس ارشــد دفتر معاونت آب و خاک 
وزارت جهاد کشاورزی گفت:  متاسفانه هم اکنون تبدیل 
مراتع به کشــاورزی در دستور کار برخی از  دستگاه ها 

است که به فرسایش خاک خود کمک می کنیم. 

حمید کردبچه رئیس پژوهشگاه بیمه با اشاره متوسط 
رشــد ســالانه 8  درصدی ضریب نفوذ بیمه در کشور 
در یک دهه گذشــته گفت: در برنامه  ششــم توسعه 
دســتیابی به ضریب نفوذ بیمه 7 درصدی هدفگذاری 

شده که  فاصله زیادی با آن داریم. 
کردبچه امروز در نشســت خبری افزایش ضریب نفوذ 
بیمه اظهار داشت:  ضریب نفوذ بیمه از 1.1 درصد در 
اوایل دهه 90 به 2.38 درصد در  سال 97 رسیده که 

نشان دهنده روند رو به رشد آن است. 
کردبچه با بیان اینکه ضریب نفوذ بیمه در جهان حدود 
6 درصد است،  افزود: در برنامه ششم توسعه دستیابی 
به ضریب نفوذ بیمه هفت درصدی  هدفگذاری شــده 

که فاصله زیادی با آن داریم. 
رئیس پژوهشــکده بیمه ادامه داد: با روند رشد فعلی 
دستیابی به ضریب نفوذ  هفت درصدی حدود 15 سال 

طول خواهد کشید. 
وی با اشاره به بیمه های زندگی در کشور کفت: سهم 
بیمه های زندگی از  کل صنعــت بیمه، 14.5 درصد 
است در حالی که میانگین جهانی این نرخ   52 درصد 

است. 
رئیس پژوهشکده بیمه گفت: بیمه های زندگی عاوه 
بر جنبه پوشش  ریسک به عنوان ابزار سرمایه گذاری 

نیز به شما رفته و شرایط خاص  خود را دارند. 
وی اظهارداشــت: با توجه شــرایط اقتصادی کشور، 

رسیدن به سهم 52  درصدی از مجموع پرتفوی بیمه 
ای کشور دشوار است. 

امروز دانش داخلی و بومی ســازی های صورت 
گرفتــه در بخــش معدن و  صنایــع معدنی به 
منزله ســپری ایمن برای کشور در برابر تحریم 
های  ظالمانه محســوب می شود و تکیه براین 
توانمندی ســبب راه اندازی هفت  طرح استانی 
فولاد شــد که اکنون بخش آهن اسفنجی این 

واحدها در مدار  قرار گرفته است. 
فولاد نی ریز) فارس(، قائنات ) خراسان جنوبی(، 
سفید دشت ) چهارمحال  و بختیاری(، شادگان) 
خوزســتان(، میانه ) آذربایجان شرقی(، سبزوار 
)  خراســان رضــوی ( و بافــت ) کرمان( هفت 
طرح استانی فولاد محسوب می  شوند که برای 
ظرفیت ۸۰۰ هزار تا یک میلیون تن ســاخته 
شده اند. آمارهای رســمی میزان استخراج مواد 
معدنی هم گویای رشد تقاضا و تولید  متکی به 
مواد معدنی اســت که در اوایل انقاب اسامی 
میزان استخراج  ســالیانه حدود ۱۹ میلیون تن 
بود، اما اکنون به متوســط سالانه ۴۰۰ میلیون 
 تن رســیده است. بررســی صنعت فــولاد هم 
گویای آن اســت برابر آمار غیر رسمی سالهای 
 دهه نخســت انقاب اسامی بطور متوسط پنج 
تا هفت میلیون تن فولاد وارد  کشــور می شد، 
اما اکنون صادرات میلیونی در دستور کار است 
و پیش  بینی شــده که  امسال ۱۲ میلیون تن 

حجم صادرات این بخش تحقق یابد. 
عاوه براین انتظار می رود ظرفیت فولاد کشور 
به رقم حداقل ۴۰ میلیون  تن تا پایان ۹۸ برسد 
و میــزان تولید هم ۲۶ تا ۲۸ میلیون تن برآورد 

شده  است.  
آمار ۶ ماهه نخســت امسال گویای آن است که 

میزان صادرات شمش و  تولیدات فولادی به رقم 
۶ میلیون تن رســیده و انتظار می رود به رقم 

هدف  صادراتی هم دستیابیم.  
صنعت سیمان هم از دیگر صنایع معدنی کشور 
محســوب می شــود که با  تکیه بــر توانمندی 
داخلی توانسته ضمن پاسخگویی به نیاز کشور، 
 بازارهــای صادراتــی را هم پوشــش دهد و در 
ســالهای ۹۲ و ۹۳  صادرات  این بخش به ارقام 
بیش از ۱۸ میلیون تن رسید و امروز ظرفیت این 
بخش  بالغ بر ۹۰ میلیون تن است، درحالی که 
سالهای اولیه دهه ۶۰ حدود هشت  میلیون تن 

به استناد آمار رسمی واردات سیمان داشتیم.  
عاوه براین برپایه آمارهای غیر رســمی صنعت 
سیمان کشــور در بخش  تولید دارنده رتبه یک 

رقمــی بین چهار تــا هفت اســت و در زمینه 
صادرات  قدری اعداد بالاتر از رتبه تولید را نشان 
می دهد. صنایع کاشــی، سرامیک و شیشه هم 
کشورمان عاوه بر پاســخگویی به نیاز  داخلی، 
به بازارهای صادراتی هــم راه پیدا کرده، بگونه 
ای که عاوه بر  کشورهای منطقه، قاره اروپا هم 
تولیدات کاشی و سرامیک ایران را جذب  کرده 

اند.  
اکنون که شــاهد تداوم تحریم هــای ظالمانه 
دشــمن هســتیم، تهــران میزبــان  نماینگان 
کشورهای آلمان،  ایتالیا،  فرانسه، اسپانیا،  هلند،  
 سوئیس،  سوئد،  انگلستان،  ترکیه،  اتریش، نروژ، 
مکزیک،  اســترالیا،   روسیه،  چین،  امارات،  هند و 
ژاپن در شانزدهمین نمایشگاه بین المللی  فولاد، 

 صنایع معدنی و متالورژی اســت که تازه ترین 
دستاوردهای خود را  در کنار ۳۰۰ شرکت ایرانی 

به نمایش گذاشته اند. 
خداداد غریب پور معــاون وزیر صنعت، معدن 
وتجارت در حاشیه این  نمایشگاه که روز گذشته 
) هشــتم آذر( آغاز بکار کــرد، گفت: برگزاری 
 نمایشــگاه منجر به شناســایی بازار و معرفی 
صاحبان فناوری ها به  واحدهای تولیدی و ایجاد 
فرصت حضور برای شرکت های دانش بنیان و 

 دریافت نیازهای صنعت می شود. 
وی تصریح کرد: امروز با توجه به دانش داخلی و 
بومی سازی های  صورت گرفته در بخش معدن 
و صنایع معدنــی، این بخش در برابر تحریم  ها 
کمتر آســیب دیده اســت. رئیس هیات عامل 
ایمیــدرو گفت: ایران در صنعــت فولاد، از نظر 
دانش  فنی رشد مطلوبی داشته و در این ارتباط  
فناوری » پِرد « در تولید آهن  اسفنجی از جمله 
این توانمندی هاست و هر گردهمایی که موجب 
تعامل  صاحبان فناوری و صاحبان صنعت شود، 
موجب ارتقای این بخش خواهد  شد.   وی اعام 
کرد: نیمه نخســت امسال، ۱۸ طرح تحقیقاتی 
که دو برابر سال  گذشــته بوده، اجرایی شده و 
همکاری با دانشــگاه ها، برای توســعه فعالیت 
 های اســتارتاپی بخش دیگــری از همکاری ها 
است. غریب پور خاطرنشان کرد: امسال در همه 
بخش های زنجیره معــدن و  صنایع معدنی از 
اکتشــاف، اســتخراج و فرآوری رشد ثبت شده 
اســت. آمارهای وزارت صنعت، معدن وتجارت 
گویای آن است که پارسال  ارزش صادرات بخش 
معدن وصنایع معدنی به بیش از ۹ میلیارد دلار 

 رســید و انتظار می رود امســال نیز به همین 
میزان صادرات این بخش  ارزآوری داشته باشد، 

درحالی که تحریم ها تشدید شده اند. 
اکنون که حدود پنج هزار و ۵۰۰ معدن فعال در 
سطح کشور بطور متوسط  سالیانه ۴۰۰ میلیون 
تن مواد معدنی را بــه بازارهای مصرف داخلی 
و  خارجی عرضه می کنند، نشــانه خوداتکایی و 
توانمندی در بخش معدن  وصنایع معدنی است. 

ایران براساس سند چشم انداز ۱۴۰۴ دستیابی 
به ظرفیــت ۵۵ میلیون تن  فولاد را پیش بینی 
کرده کــه از این رقم نزدیک به ۴۰ درصد برای 
 بازارهای صادراتی پیش بینی شــده و این امر 

نشانه توانمندی کشور در این  بخش است. 
عاوه براین در صنعت مس هم ایران امروز ۴.۱ 
درصد کل ذخایر جهان  را در اختیار دارد و رتبه 
هشتم را از این جهت در بین کشورهای جهان 
 بدست آورده اســت. ظرفیت کاتد مس به ۴۶۰ 
هزار تن رســیده و میزان کنسانتره تولیدی هم 
به  رقم یک میلیون و ۱۵۰ هزار تن در سال می 
رســد و مس در هفت  عنصــری قرار دارد که ۶ 
درصد گردش مالی معدن و صنایع معدنی را در 
 دنبا به خود اختصاص داده است. براســاس آمار 
گمرک جمهوری اسامی ایران ارزش صادرات 
کاتد مس در  سال گذشته به رقم ۳۳۵ میلیون 
دلار رسید. شــرکت ملی صنایع مس ایران سال 
۹۷ از مجمــوع فروش داخلــی و خارجی    ۱۰ 
هزار میلیارد تومان درآمد داشــت و برای سال 
۹۸ فــروش ۱۵ هزار  میلیارد تومان را در برنامه 
پیش بینی کرده اســت. بنابراین بــا توانمندی 
بخش معدن و صنایع معدنی ، فعالان این عرصه 
 براین باورند که ۹۰ تــا ۹۵ درصد توان داخلی 
گردش چرخ معــدن وصنایع  معدنی را تضمین 
می کند و سهم باقیمانده را با رویکرد به شرکت 
های  دانش بنیان و استارتاپی در آینده برطرف 

خواهد شد.    

اقتصادی

صنعت بیمه فاصله زیادی با اهداف برنامه ششم توسعه دارد

مسیر تدریجی تکوین دانش

دکتر داوود سوری

در چارچوب تحلیل های اقتصادی بــرای توضیح پدیده های 
اقتصــادی،  روش معمول ارائــه یک مدل ذهنی اســت که 

دربردارنده چرایی وقوع  یک پدیده است. 
  اگر مصرف کننــده کالایی را خریداری می کند و برای کالای 
مشــابه آن  تقاضای چندانی وجود ندارد، اقتصاددان ســعی 
می کند یک مدل ذهنی  برای درک این مســاله طراحی کند. 
اما این مدل تا اینجای کار یک  الگوی ذهنی اســت و تا زمانی 
که با حقایق بیرونی انطباق نداشــته باشــد  فاقد ارزش است. 
در واقــع بــرای آنکه این مدل ذهنی، به مدلــی قابل اعتنا  و 
اتکا تبدیل شود و در سیاست گذاری ها، برای توضیح پدیده ها 
یا حل  مشــکات اقتصادی مورد اســتفاده قرار گیرد، باید با 
حقایق بیرونی  انطباق یافته و مابه ازای بیرونی داشــته باشد.

اینجاست که کار دشوار  می شود. چرا که وقتی از دنیای بیرونی 
صحبت می شــود بحث یک فرد،  یک بنــگاه، یک عامل، یک 
سیاست، یک کشور و ... مطرح نیست.  بلکه با چندین و چند 
مــورد از هر نوع مواجهیم که هیچ یــک از دوتای آن  کاما و 
دقیقا مشابه همدیگر نیستند. بنابراین برای قابل بیان و قابل 
فهم  ســاختن مدل به اجبار ساده سازی هایی صورت می گیرد 
و طی این فرآیند  ساده ســازی، بخشــی از آن حقایق بیرونی 
خودبه خود حذف می شــوند.آنچه  مورد بررسی نوبلیست های 
۲۰۱۹ قــرار گرفت، مبحثــی پیچیده و  چندوجهی اســت. 
چــرا که اقتصاددانان برای منطبق ســازی تئوری های خود  با 
دنیای واقعی، از اطاعاتی که پیش تر تولید شده بود استفاده 
می کردند  و نسبت به آن اطاعات کاما منفعل بودند. طبیعتا 
اطاعاتی که در  دســترس بود، الزاما همــان اطاعات مورد 
نیــاز برای موضوع مورد  مطالعه نبودند، اما جز این هم چیزی 
وجود نداشت. با توجه به  محدودیت های موجود سعی می شد 
روش هایی به کار گرفته شــود که خلأ  دسترسی به اطاعات 
با کیفیت و نزدیک به مساله موردنظر را تا حدی  جبران کند. 
مثا در برخی بررســی های آماری باید همه افراد مشابه هم 

 فرض می شدند و ناهمگنی ها نادیده گرفته می شد. 
رفته رفتــه با ورود به عصر کامپیوتــر و افزایش توان پردازش 
اطاعات،  دولت ها و سازمان های بین المللی و نهادهای علمی 
از انفعال خارج شــده  و به ســمت طراحی آزمایش ها و تولید 
اطاعــات پیش رفتنــد. این فرآیند  تولیــد اطاعات یکی از 
موضوعات حائز اهمیت در پژوهش های  نوبلیست های ۲۰۱۹ 
بوده است.اگرچه همچنان در بسیاری از موارد  چنین امکانی 
فراهم نیســت اما در اغلب زمینه های اقتصاد خرد که پدیده 
 فقر نیز بخشــی از آن است، امکان تولید اطاعات اختصاصی 
برای  مطالعات فراهم است. کاری که این سه اقتصاددان انجام 
دادند بخش  کوچکی از مطالعات گسترده در زمینه فقر است. 
اینکه مطالعات مذکور  سهم چندانی در اقدامات صورت گرفته 
در راســتای فقرزدایی نداشته اند،  چیزی از ارزش های کار این 
افراد کم نمی کند؛ چرا که مدل پیشنهادی  این پژوهش ها به 
ما می آموزد که اگر دولت یا نهادی بخواهد در اقتصاد  مداخله 
کند، روش درست آن چگونه اســت.به عنوان مثال در اوایل 
 انقاب طرح هایی ارائه می شــد مانند اهدای دار قالی یا چرخ 
خیاطی به  خانواده ها؛ از سوی دیگر صادرات قالی ممنوع اعام 
می شد، یا ارائه  وام های زودبازده که بدون مطالعات کارشناسی 
درباره شکل بهینه  پرداخت این وام ها صورت پذیرفت. اهمیت 
این طیف مطالعات در چنین  مواردی مشــخص می شود که 
بــه عنوان مثال به متولیان کمک می کند تا  به بهترین نحو از 
منابع موجود در راستای تحقق اهداف مورد نظر  استفاده شود. 
بنابراین هیچ تناقضی میان این تیپ مطالعات در زمینه فقر  با 
دیگر مطالعات صورت گرفته درباره ضرورت اینکه دولت ها باید 
با  سیاست های کان اقتصادی و اتخاذ سیاست های اجتماعی 

حمایتی با  پدیده فقر مبارزه کنند، وجود ندارد. 
درباره ضرورت حمایــت از آن ۴۰ درصد جمعیت فقیری که 
احتمال  همراهی شــان با چرخه اقتصاد کشــور وجود ندارد، 
تردیدی نیســت. سوال  اینجاست که چگونه باید این حمایت 
صورت پذیرد. آیا بدون داشتن  شناخت کافی از این جمعیت 
می توان حمایــت کارآمد و بهینه از آنها انجام  داد؟ وقتی این 
پرســش که »چگونه می توانیم نســبت به آنها شناخت پیدا 
 کنیم« پیــش رو قرار می گیرد، نیاز به این دســت مطالعات 
حس خواهد  شد. شــاید این مطالعات اختصاصی، محدود و 
غیرقابل تعمیم باشــند و  نتوان نتایــج آن را در جای دیگری 
مورد استفاده قرار داد، اما مجموعه  چنین مطالعاتی است که 
تولید دانش می کند. با در دســت داشتن یک دانش  مدون در 
ایــن زمینه، تصمیم های بهتر و موثرتــری می توان گرفت.در 
 پاسخ به پرسش مطرح شده درباره اتخاذ مناسب ترین گزینه 
در میان  سیاست های مبارزه با فقر، باید گفت وقتی از »افراد 
فقیر« ســخن  می گوییم پای میلیون ها انسان در میان است 
که متفاوت از یکدیگرند.  طبیعی اســت که نمی توان به ازای 
هریک از این افــراد و گروه های فقیر  که ویژگی های مختص 
خود را دارند، نگاه مادرانه داشــت و سیاست  خاصی را اعمال 
کرد. راه عاقانه این است که از بالا شروع به  طبقه بندی کرده، 
طبقه ها را بسته به اینکه هر کدام چه درصدی از افراد  را شامل 
می شــوند اولویت بندی نموده، و نهایتا براساس طبقه بندی و 
 اولویت بندی صورت گرفته، سیاســت های مربوطه را از بالا به 
پایین  اجرایی  کنیم. اولویت دادن به دسته های بزرگ تر امری 

ناگزیر است. 

بخش معدن و صنایع معدنی عرصه توانمندی بومی و مقابله با تحریم

مجری طرح ســی ان جی کشور گفت: پس از اجرای 
طرح ســهمیه بندی  بنزین، درخواســت استفاده از 
سی ان جی در کشــور 25 درصد افزایش پیدا  کرده 
است. سعی ما این است که در 6 ماه آتی 700 هزار 

وانت بار  دوگانه   سوز شوند. 
حمید قاسمی ده چشمه ئی مجری طرح سی ان جی 
شــرکت ملی پخش  فرآورده های نفتــی ایران در 
گفت وگو با شــبکه خبر گفت: پــس از اجرای  طرح 
سهمیه بندی بنزین، درخواست استفاده از سی ان جی 
در کشور 25  درصد افزایش پیدا کرده است. بسیاری 
از درخواســت های مردم در این  حوزه سامان نیافته 
است و همکاران بنده در حال پیگیری هستند. من 

از  مردم درخواســت دارم که برای دوگانه سوز کردن 
خودروها حتما در  سامانه جامع خودروهای گازسوز 
ثبت نام کنند. وی ادامه داد: مراحل دوگانه سوز کردن 
خودروها بدین صورت اســت که  ابتدا متقاضیان در 
سایت ثبت نام کنند. سپس بسته به هر تقاضا، زمان 
و  مرکز ارائه دهنده این خدمات به متقاضیان پیامک 
می شود و آنها میتوانند  در زمان مشخص شده رجوع 
کنند و از مراکزی که زیرنظر وزارت  صمت هســتند 

مخازن استاندارد دریافت کنند. 
قاسمی اظهار داشــت: اولویت اعطای مخزن و سایر 
تجهیزات موردنیاز  برای یک میلیون وانت بار است. ما 
سعی میکنیم که این فرآیند را در  سریع ترین زمان 

ممکن انجام دهیم و سعی ما این است که در 6 ماه 
آتی   70 درصد این خودروها دوگانه   سوز شوند. 

مجری طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده 
های نفتی ایران در پایان  گفت: هزینه ی این فرآیند 
براســاس نوع مخازن مورد استفاده متفاوت است  و 
ما در نظر داریم تا با افزایش تعداد جایگاه ها فرآیند 

خدمت رسانی را  تسهیل کنیم.  

دوگانه سوز کردن 700 هزار وانت بار در 6 ماه آینده

ارسان قاســمی مدیرعامل اتحادیه تعاونی های تکثیر 
و پــرورش و  صــادرات آبزیــان گفت: مشــکل حضور 
کشــتی های چینی صیــد ترال در  خلیــج فارس برای 
صیادان ایرانی حل نشــده و این کشتی ها هنوز حضور 

 دارند و به صید می پردازند. 
قاســمی در پاســخ به این پرســش که آیا مشکلی که 
از ناحیــه کشــتی های  چینی برای صیــادان ایرانی در 
خلیج فارس ایجاد شــده بود، برطرف شد،  گفت: مشکل 
کشــتی های صید ترال )صید صنعتی کف روب( که از 
چین  در خلیج فارس حضور دارند، هنوز حل نشــده و 
صیادان ایرانی نســبت به  حضور این کشتی های چینی 

اعتراض دارند.  
وی افزود: ذخایــر فانوس ماهیان در خلیج فارس وجود 

دارد کــه از این  ماهی های حرام گوشــت بــرای تولید 
پودر ماهی استفاده می شــود که ذخایر  فانوس ماهیان 
بین ایران و عمان مشــترک است و سالانه حدود 250 
 هزار تن از فانوس ماهیان در خلیج فارس قابل برداشت 
اســت. این  ماهی ها درعمــق بیــش از 200 متر دریا 
زندگی می کند، گرچه  فانوس ماهی حرام گوشــت است، 
اما بــه عنوان خوراک برخی ماهی هــای  صنعتی مانند 

میش ماهی استفاده می شود.  
مدیرعامــل اتحادیــه تعاونی های تکثیــر و پرورش و 
صــادرات آبزیان گفت:  شــیات ایران از ســال 1376 
در مورد اســتفاده از ذخایر فانوس ماهیان  یک کشــتی 
تحقیقاتی به نــام جهاد فانوس خریداری کرد که وقتی 
این  کشتی به ساحل رسید، به صورت مشکوک و شبانه 
آتش گرفت که دلیل  آن را نمی دانیم، تا اینکه مســئله 
کشــتی های چینی برای صید فانوس ماهیان  در دو سه 

سال اخیر برجسته شد. 
به گفته وی، شــیات مجــوز داده کــه از این ذخایر 
فانوس ماهیان  بهره برداری شود، اما اشکال اینجاست که 
کشتی هایی که از چین  آمده اند، کشتی تخصصی برای 

صید فانوس ماهی نبودند، بلکه کشتی های  دهه 1970 
بودند که امکان صید در عمق میانی دریا را نداشــته و 
صیــد  کمتر از عمق دویســت متری انجــام می دهند، 
در حالی کــه فانوس ماهیان  در عمق دویســت متری 
زندگی می کننــد.  مدیرعامل اتحادیه تعاونی های تکثیر 
و پرورش و صادرات آبزیــان گفت:   البته برخی مدیران 
بازنشسته شیات و یا مدیران فعال در شیات،  صاحبان 
یا ســهامداران این کشتی ها بودند یا این کشتی ها را به 
صورت  اجاره به شــرط تملیــک دراختیار گرفته اند که 
پرچم کشــتی را هم عوض  کردند و پرچم ایران زدند، 
یعنی مالکیت این کشتی ها طبق قانون ایرانی  می شود، 
یعنی اینکه این کشــتی ها از سوخت یارانه ای کشور ما 
استفاده  می کنند و این امتیاز اصلی بود که این کشتی ها 
دریافت کردند. قاسمی با بیان این که، کشتی های چینی 
نتوانســتند به صیــد فانوس ماهی  اقــدام کنند، گفت: 
بنابراین کشــتی ها به نواحی ســاحلی ایران آمدند و به 
 صید ماهیان معمولی اقدام کردند و برای صیادان خرد 
کشــور که  ماهی های معمولی صیــد می کردند، رقیب 

شدند و روز آنها را صید  کردند. 

فرسایش خاک در ایران ۴ برابر میانگین جهانی است

کشتی های چینی همچنان نان صیادان ایرانی را آجر می کنند
خبرکوتاه

یادداشت
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اخبارخبر کوتاه نخستین سینمای کودک در منطقه ۱۵ اصفهان احداث می شود

کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگار یادگار امروز
مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان کرمانشاه از برگزاری 
مرحله نهایی جشــنواره ملی خوشه در دی ماه سال جاری 

خبر داد .
 به گزارش روابــط عمومی اداره کل غله و خدمات بازرگانی 
اســتان کرمانشــاه، ماشااله ارویســی گفت : نان و گندم در 
زندگی ما ایرانیان جایگاه ویژه ای دارد و تاثیر آن بر فرهنگ، 
اقتصاد، روابط اجتماعی و حتی سیاســت ما مستقیم و غیر 
مستقیم دیده می شود. نان از دیرباز در فرهنگ ما از قداست 
و احترام زیادی برخوردار بوده اســت و کشــت گندم، تولید 
مطلوب نان و ســایر محصولات وابسته به گندم، و عملیات و 
اقداماتی که از مرحله کاشت گندم تا آماده شدن آن بصورت 
نان بر ســر ســفرهای مردم، روی این این دانه های بهشتی 

صورت می گیرد تاثیرات اقتصادی زیادی در جامعه دارد.
مدیر کل غله و خدمات بازرگانی اســتان کرمانشــاه اظهار 
داشــت : ضایعات نان در کشور ما نشان می دهد که در این 

خصوص نیازمند فرهنگ ســازی و اصلاح الگوی مصرف، در 
جهت تولید و مصرف بهینه نان و بازنگری شــیوهای تولید و 
نگهداری این کالای استراتژیک هستیم و لذا روابط عمومی 
شرکت مادر تخصصی بازرگانی دولتی ایران با هدف فرهنگ 
ســازی در مصرف و تولید در حوزه گندم، آرد، نان و با بهره 
گیری از آثار عکاســان هنرمند برای دستیابی به این هدف، 
ســومین مسابقه ملی عکس »خوشه« را با موضوع »ازمزرعه 
تاســفره« در دی ماه ۱۳۹۸ در خانه هنرمندان ایران برگزار 

می نماید.
ارویسی ضمن دعوت از علاقمندان به هنر عکاسی به شرکت 
در این جشــنواره بزرگ افزود : مهلت ارســال آثار تا پایان 
آذرماه ســال جاری می باشــد و هنرمندان گرانقدر استان 
کرمانشــاه می می بایستی جهت کســب اطلاعات بیشتر و 
آگاهی از نحوه شرکت در مسابقه و همچنین اطلاع از جوایز 
www.khooshe.  ارزنده این مســابقه بزرگ به ســایت

photography(  مراجعه نمایند .  

گرگان-آذری-خبرنگاریادگار امروز :
دومین مدرسه اشتغال کشور به همت 

دانشگاه گلستان افتتاح شد.
با همکاری دانشگاه صنعتی شریف و 
به همت معاونــت پژوهش و فناوری 
این مدرســه اشــتغال در دانشــگاه 

گلستان راه اندازی شد.
در این مراســم که با حضــور دکتر 
هادی حق شــناس استاندار گلستان، 
دکتر فرهاد یغمائی رئیس دانشــگاه 
گلستان،دکتر دهقانی رئیس دانشگاه 
علمی کاربردی اســتان گلســتان و 
جمعی از مســئولین دســتگاه های 
و  دانشجویان  اساتید،  استان،  اجرایی 
برگزار  این همایش  شرکت کنندگان 
گردیــد، اســتاندار گلســتان گفت: 
امیدواریم با شکل گیری و راه اندازی 

مدرسه اشتغال، یکی از مشکلات عمده بخش صنعت و بنگاه 
های اقتصادی اســتان که وجود 70 هزار فارغ التحصیل بیکار 

است، مرتفع گردد.
دکتــر حق شــناس در مــورد عملکــرد اینگونــه مدارس 
خاطر نشــان کــرد: در مدرســه اشــتغال ســه عنصر مهم 
مهارت آمــوزی، کارآموزی و کارآفرینی به شــرکت کنندگان 
آموزش داده می شــود کــه متعاقب آن آمــوزش های ارائه 
شــده منتج به خلاقیــت و نوآوری می گردد و دانشــجویان 
و فارغ التحصیلان دانشــگاه ها می توانند با اســتفاده از این 
مهارت به شــرکت هــای دانش بنیان مراجعه کــرده و بهره 

 وری و تولیــد را در بخــش کالا و خدمــات اســتان افزایش 
می دهند.

ایشان در ادامه ســخنان خود با تأکید بر تصویب طرح ایجاد 
منطقه آزاد تجاری اینچه برون گفت: این منطقه آزاد تجاری 
با توجه به شــرایط جغرافیایی، آب و هوای مناســب و هزینه 
پایین تر زندگی نسبت به سایر مناطق آزاد کشور، از موقعیت 
مناسبی جهت سرمایه گذاری مالی، تجاری و انسانی برخوردار 
اســت و امیدواریم که فارغ التحصیلان نخســتین دوره این 
مدرســه اشتغال و کارآفرینی در این منطقه آزاد را در اولویت 

خود قرار دهند.

اســتاندار گلســتان بهــره جســتن 
مدیران و مسئولین نظام از ایده های 
افراد توانمند و نخبه را  اشــتغالزایی 
برای توسعه اســتان و کشور بیش از 

گذشته لازم و ضروری دانست.
در ادامه این افتتاحیه دکتر حســین 
فناوری  و  پژوهــش  مؤمنی معــاون 
دانشگاه گلستان از حمایت های مالی 
و معنــوی وزارت علــوم، تحقیقات و 
فناوری و اســتانداری گلستان در راه 

اندازی مدرسه اشتغال قدردانی کرد.
در ادامه مهندس سحر احمدی مدیر 
مدرسه اشــتغال شریف اظهار داشت: 
دومین مدرســه اشــتغال کشــور به 
همت دانشــگاه گلستان و با همکاری 
دانشــگاه صنعتی شــریف راه اندازی 
شــده اســت که امیدواریــم در این 
مدرســه مهمترین موانع ورود دانشجویان و دانش آموختگان 
به بازار کار از جمله خودشناسی، مهارت آموزی و کارآفرینی 
مرتفع گردد و شاهد حضور درصد بیشتری از فارغ التحصیلان 

دانشگاه در بازار کار کشور باشیم.
وی افزود: در ثبت نام اولیه مدرســه اشــتغال استان گلستان 
حــدود 200 نفر ثبت نــام کردند که بعــد از غربالگری، ۷۵ 
تا ۱۰۰ نفر در اولین دوره مدرســه اشــتغال استان گلستان 
پذیرش شــده و طی ۴ ماه، دوره های آموزشــی را به منظور 
شــکوفایی و پرورش تواناییهــا، اســتعدادها و علاقه مندی 

هایشان سپری می کنند.

مدرسه اشتغال دانشگاه گلستان افتتاح شد

مدیر کل غله و خدمات بازرگانی کرمانشاه خبرداد؛

برگزاری مرحله نهایی جشنواره ملی خوشه در دی ماه 

مرکز آموزشی جهاد دانشگاهی  لردگان افتتاح شد

 شهرکرد- احسان محمودی- خبرنگاریادگار امروز:
با حضور مسئولان و مدیران شهرستان لردگان و رئیس جهاد دانشگاهی 
چهارمحــال و بختیاری، مرکز آموزش های تخصصــی کوتاه مدت جهاد 

دانشگاهی لردگان افتتاح شد. 
 ســیروس رضایی در این آیین با اشــاره به توانمندی ها و پتانسیل های 
موجود در جهاد دانشگاهی، اظهار کرد: آموزش های تخصصی کوتاه مدت 
جهاد دانشــگاهی حرکتی راهبردی، جدی و موثر در توســعه کشور در 

بخش های مختلف است.
وی با اشــاره بــه تلاش های صــورت گرفته در خصوص اخــذ مجوز و 
راه اندازی مرکز آموزشــی شهرستان لردگان، تصریح کرد: حوزه آموزشی 
جهاد دانشــگاهی با پشــتوانه تجارب علمی و عملی به صورت مســتقل 
و در راســتای ارتقاء ســطح دانش، نگرش و مهــارت نیروهای تخصصی 
موردنیاز برای توســعه اســتان و شهرســتان لــردگان بــا برخورداری 
 از نیروهــای متخصــص، متعهــد و نــوآور و بهره گیری از تــوان علمی 

فعالیت کند.
رضایــی آموزش های کوتاه مــدت جهاد دانشــگاهی را موردنیاز جامعه 
خصوصــاً جوانان ، دانشــجویان و فارغ التحصیلان بــرای رفع نیاز های 

آموزشی و کمک به اشتغال دانست.

اعزام ۱۳ نفر زائر بار اولی 
آذربایجان غربی به مشهد

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز : 
معــاون فرهنگی و اجتماعی اوقــاف آذربایجان غربــی ، از اعزام زائران 
 بــار اولــی در قالــب »طرح زائــران حرم رضــوی« به مشــهد مقدس 

خبر داد
به گزارش روابط عمومــی اداره کل اوقاف و امورخیریه آذربایجان غربی 
، داود میرزایــی با اعلام این خبر گفت: در راســتای اجرای امینانه نیات 
واقفین، در قالب طــرح »زائران حرم رضوی« از محــل عواید موقوفات 
مرتبط دارای درآمد و خیرین نیک اندیش ، در آبان ســال جاری تعداد 

۱۳ نفر از مشتاقان زیارت امام رضا)ع(، به مشهد مقدس اعزام شدند.
وی بابیــان اینکه طــرح »زائران حرم رضوی« باهــدف اجرای صحیح و 
امینانه نیات واقفین در موضوعات کمک به زوار امام رضا)ع( و با رویکرد 
شفاف ســازی و اطلاع رســانی از آثار و برکات وقف اجرا می شود، تصریح 
کرد: شناسایی افراد واجد شرایط مطابق نیات واقفین، ایجاد وحدت رویه 
در سراســر کشور در حوزه اجرای نیات، شفاف سازی در خصوص مصرف 
عواید موقوفات مرتبط، زمینه سازی، ترغیب و جذب خیرین در امر ایجاد 
وقف جدید در موضوعات مرتبط و نیازهای روز جامعه از دیگر اهداف این 

طرح محسوب می شود.
معاون فرهنگی و اجتماعی اســتان در ادامه افزود: این طرح در اســتان 
از محــل عواید موقوفــه حاج آقا بیگ و خیرین نیــک اندیش در جهت 
حمایت از افرادی که قادر به تأمین هزینه ســفر به مشهد مقدس نبودند 

صورت گرفت . 
داود میرزایی درزمینه شــرایط انتخاب زائرین نیز یادآور شد: با توجه به 
مدنظر قرار دادن شــرایط مندرج در وقف نامه ها بــرای افراد و یا مکان 
خاص، زائرین بار اولی و یا افراد ســاکن در مناطق محروم و روستایی که 
حداقل طی ۱۵ سال گذشته به مشهد مقدس مشرف نشده اند، خادمین 
بقاع متبرکه و مســاجد و همچنین شــهروندان تحت پوشش نهادهای 
حمایتی ازجمله کمیته امداد امام)ره( و سازمان بهزیستی از اولویت های 

این طرح محسوب می شوند
وی با اشــاره به تقویت برنامه های فرهنگــی در طول اجرای این طرح ، 
تصریح کرد: حضور مســتمر روحانی کاروان از مبــدأ حرکت تا مقصد، 
اجرای مراســم بدرقــه در بقاع متبرکــه ، زیارت دســته جمعی، تجمع 
زائریــن در دارالهدایــه و بهره منــدی از موعظه وعاظ مطرح کشــوری، 
برپایی خیمه معرفت و پاســخ به ســؤالات شــرعی زائریــن، برگزاری 
مســابقه کتاب خوانــی، توزیــع بســته های فرهنگی و اهداء توشــه و 
 ســوغات به زائریــن از دیگر برنامه های فرهنگی در طــول برگزاری این 

طرح است.

در دی ماه سال جاری انجام می شود؛

 مانور ملی جستجو و نجات و مقابله 
با آلودگی آب دریا  در بندرامیرآباد

ساری –  امیری فر-خبرنگاریادگار امروز :
به گــزارش روابــط عمومــی بندرامیرآبــاد ؛ حبیــب الــه طالبی در 
تشــریح عملکــرد ۸ ماهه منتهــی به آبان ماه ســال جــاری معاونت 
دریایــی با بیــان اینکه بیــش از ۶۴۰ فروند شــناور در اســکله های 
بندرامیرآبــاد پهلــو گرفتنــد گفــت تاکنــون ۳۰۰ شــناور اعــم از 
 تفریحــی ، صیــادی ، ملکــی و ... توســط اداره امور دریایــی به ثبت 

رسیده است.
وی با تأکید بر حمایت از شــرکت های دانش بنیان در راســتای ارتقاء 
توانمندی تولید داخلی از نصب و تست چراغ دریایی ساخته شده توسط  
جوانان نخبه در یکی از شــرکت های دانش بنیان کشور در بندرامیرآباد 

خبر داد.
معاون دریایی بندرامیرآباد ، با بیان اینکه در آینده نزدیک تمامی خدمات 
وعملیات دریایی به سوی الکترونیکی شدن و هوشمند سازی سوق پیدا 
خواهد کرد  ، بکار گیری نرم افزار openCPN در سیســتم های اداری 
جهت ســهولت کار کارشناســان مرتبط با فعالیت های دریایی بر روی 
نقشــه ، نصب و راه اندازی سیستم گیرنده و فرستنده شناسایی خودکار
AIS و ایجاد ســرور مجازی جهت اطلاعات گرفته شده در شبکه بندر 
، اســتفاده از بخش dredgepack نرم افزار hypack و نصب سیستم 
ثبت و پایش حجم لای بارگیری شــده در لایروبی را بخشی از اقدامات 

انجام شده در این حوزه عنوان کرد.
این مقام مســئول به اجرای مانور مشترک جســتجو ، نجات و مقابله با 
آلودگی آب دریا با بندر نوشــهر در روز ملــی دریای خزر ، مانور منطقه 
ای پدافنــد غیر عامل در هفته پدافند غیرعامل با همکاری ســایر ارگان 
ها و اجــرای ۳ مرحله مانور جســتجو ، نجات و مقابله بــا آلودگی آب 
دریا در بندرامیرآباد اشــاره کــرد و از میزبانی بندر امیرآبــاد  از  مانور 
 ملی جســتجو و نجــات و مقابله بــا آلودگی آب دریــا در دی ماه ۹۸ 

خبر داد.

اصفهان-مریــم مومنی-خبرنگاریادگار 
امروز :

اصفهان  شــهرداری  مدیرمنطقــه۱۵ 
از احداث نخســتین ســینمای کودک 
درمنطقــه ۱۵ شــهرداری اصفهان در 

سال 98 خبر داد.
مســعود قاسمی در نشســت خبری با 
خبرنگاران اظهار کرد: در ســال جاری 
احداث نخستین ســینمای کودک در 
اصفهان را داریم،و درســال گذشته هم 
ســینما بهمن در منطقه 15 شهرداری 

اصفهان افتتاح شد.
مدیرمنطقــه 15 شــهرداری اصفهان 
گفت: این منطقه با6هزار و 896 هکتار 
مساحت در شرق اصفهان قرار دارد که 
هزار و 718 هکتــار آن در محدوده و 
بالغ بر 5 هزار و صد هکتار آن در حریم 

قرار دارد.
وی با اشــاره به اینکــه در این منطقه 
تنهــا براییک چهارم مســاحت منطقه 
می توانیــم پروانــه ســاختمانی صادر 
کنیم و ســایر مساحت منطقه را حفظ 

 و حراست کنیم، افزود: این منطقه  141 هکتار بافت فرسوده 
دارد .

مســعود قاســمی همچنین گفت: 6 درصد بافت فرســوده 
شــهر اصفهان در ایــن منطقه قرار دارد و بــا توجه به اینکه 
11 محلــه الحاقییا روســتا در محدوده بافت فرســود لحاظ 
نشــده اســت، پروژه ای با همکاری اداره کل راه و شهرسازی 
و معاونت شهرســازی و معماری شــهرداری اصفهان تعریف 

کرده ایــم تا ایــن محله ها به بافت فرســوده افزوده شــود و 
ســاکنان آن بتواننــد از مزایــا و تخفیفاتی که بــرای بافت 
فرســوده در نظر گرفته شــده اســتفاده کننــد، در صورت 
 اجرای این پروژه مســاحت بافت فرسوده منطقه نیز افزایش 

خواهد یافت.
قاســمی اضافه کرد: در منطقه 15 تعداد 23 محله داریم که 
11 مورد محلات الحاقی هســتند که سال 92 الحاق شدند، 

یکی از معضلات این محلات این است 
که راه های متصل بــه این محلات در 
حریم ما نیســت و شهرداری نمی تواند 
در این راه ها به صورت مستقل اقدامی 
انجام دهد، همینمسأله مشکلی برای ما 
و این محلات است، البته از لحاظ حمل 
و نقل تمام روستاهای الحاقی به وسایل 

حمل و نقل عمومی دسترسی دارند.
مدیــر منطقه 15 شــهرداری اصفهان 
مهم ترین  از  یکــی  کرد:  خاطرنشــان 
معضــلات جــاده ای که بــا آن درگیر 
هســتیم در محور خاتون آباد است که 
یک تقاطع بــا محله های اندوان دارد و 
تاکنون در این جــاده چندین تصادف 
رخ داده اســت، از 2 سال گذشته برای 
رفع نواقــص پیگیری های زیادی برای 

اصلاح هندسی آن انجام شده است.
وی ادامــه داد: این منطقه بالغ بر 125 
هزار نفر جمعیت دارد، پرجمعیت ترین 
محله منطقه 15 محله سفلی با جمعیت 
15 هــزار نفر و کم جمعیت ترین محله 

دهنو با 400 نفر جمعیت است.
قاسمی همچنین گفت: فضای سبز این منطقه به ازای هر نفر 
6 متر اســت، پارک الهیه که 15 هزار متری است را در دست 
احداث داریم تا این فضا را افزایش دهیم، منطقه 15 با توجه 
به فضای ســبز خدادادی و زمین های کشــاورزی مشکلی از 
لحاظ فضای سبز ندارد، این منطقه 6 پارک شهری، 16 پارک 
محلی، 17 مورد قطعات پراکنده و 13 مورد پارک مشــترک 

دارد.

بازدید پرسنل شرکت آبفار آذربایجان غربی 
از شرکت سولار پمپ تبریز

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز : 
با هدف افزایش ســطح آگاهی و هم افزایی اطلاعات فنی، پرسنل و 
کارشناسان فنی شــرکت آب و فاضلاب روستایی آذربایجان غربی با 
حضور در شرکت سولار پمپ تبریز، از بخش های مختلف این کارخانه 

بازدید کردند.
در این بازدید که 30 نفر از پرســنل و کارشناسان فنی شرکت آب و 
فاضلاب روســتایی آذربایجان غربی حضور داشتند، پس از بازیدید از 
مراحل مختلف تولید شرکت سولار پمپ، با حضور در کارگاه آموزشی، 
با موارد مطرح شده از جمله شناخت انواع الکتروپمپ ها، نحوه صحیح 
نصب و راه اندازی الکتروپمپ و انتخاب الکتروپمپ مناسب برای چاه 

های آب آشنا شدند.

مرحله دوم طرح آزادی زندانیان 
جرائم غیر عمد آذربایجان غربی  انجام شد

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز : 
مرحله دوم طرح آزادی زندانیان جرائم غیر عمد برگزارشد

به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه آذربایجان غربی ، 
داود میرزایی از برگزاری مرحله دوم طرح آزادی زندانیان متاهل جرایم 

غیر عمد در استان خبر داد .
معاون فرهنگی و اجتماعی اســتان در جلسه مشترک با رئیس ستاد 
دیه اســتان ، ضمن اشــاره به اجرای موفق این طرح در مرحله اول ، 
با مشــارکت موفوقات مرتبط و خیرین نیکوکار ، اظهار کرد : مرحله 
دوم طرح آزادی زندانیان جرایم غیر عمد در اســتان آذربایجان غربی 

نیز برگزار شد
  میرزایی در ادامه بیان اینکه مشارکت مردمی در این امر خداپسندانه 
می توان در تحقق اهداف این طرح بســیار گره گشــا باشد ، گفت  : 
ســازمان اوقاف و امور خیریه جهت مشــارکت خیرین در این طرح : 
شــماره حساب ، کارت و شماره شبایی بشــرح شماره شماره کارت: 
۸۰۰۱   -۸۰۰۱   -۲۳۱۳   -۶۲۸۰    شماره حســاب: ۱۴۰۰۵۲۷۹۳۳۷ و 
شماره شبای ۵۴۰۱۴۰۰۴۰۰۰۰۰۱۴۰۰۵۲۷۹۳۳۷IR بانک مسکن، 
بنام: ســازمان اوقاف و امور خیریه   - حمایت از آزادی زندانیان را اعلام 

کرده است  
  گفتنی است،در مرحله اول این طرح که در عید غدیر سال جاری برگزار 
شــد، تعداد ۳۲۰ زندانی آزاد و به آغوش خانواده خود بازگشته اند که 

از این تعداد تا پایان طرح ۲۹ زندانی در آذربایجان غربی آزاد شدند.

اجرای پروژه های  آبرسانی 
در روستاهای شهرستان بوکان

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز : 
سرپرست شرکت آب و فاضلاب آذربایجان غربی از اجرای پروژه های 

فاخر آبرسانی در روستاهای شهرستان بوکان خبر داد.
علیرضا رضوی در دیدار با سرپرســت فرمانداری بوکان با اعلام اینکه 
در حــال حاضر دو پروژه مهم در زمینه آب و فاضلاب روســتایی در 
شهرستان بوکان در حال اجرا اســت، اظهار داشت: پروژه تامین آب 
شرب برای 165 روستای شهرستان بوکان از جمله این پروژه ها است 
که عملیات اجرایی آن در هفته دولت سال جاری آغاز و برای اجرا به 
پیمانکار واگذار شده است. وی با بیان اینکه برای اجرای این پروژه در 
ســال جاری 88 میلیارد ریال اعتبار مصوب شده است، افزود: از این 

میزان تاکنون 26 میلیارد و 500 میلیون ریال تخصیص یافته است.
سرپرست شرکت آب و فاضلاب آذربایجان غربی، اجرای پروژه شبکه 
جمع آوری و تصفیه فاضلاب روســتای داشبند را دیگر طرح در حال 
اجرا در شهرســتان بوکان عنوان و اظهار کــرد: اعتبار مورد نیاز برای 
اجرای این پروژه از محل اعتبارات بانک توسعه اسلامی تامین و تاکنون 
حدود 60 درصد از شبکه جمع آوری آن اجرا شده است. لقمان خسرو 
پور سرپرست فرمانداری بوکان نیز در این دیدار با تقدیر از تلاش های 
شرکت آب و فاضلاب برای آبرسانی به نقاط شهری و روستاها، بر رفع 

مشکلات موجود و تسریع در اجرای پروژه ها تاکید کرد

مديرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای مازندران :

ایمنی و حفظ جان انسانها 
سرلوحه کار ما است

ساری –  امیری فر-خبرنگاریادگار امروز :
نماینده ولی فقیه در مازندران و امام جمعه ساری در دیدار با مدیران 
اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای این اســتان از راه به عنوان 
عامل و عنصری مثبت و تاثیرگذار در جهت توسعه و آبادانی مازندران 
یاد نمود. به گــزارش روابط عمومي اداره كل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان مازندران ، آیت الله لائینی نماینده ولي فقیه در استان 
در این دیدار ضمن قدرداني از زحمات شبانه روزي همه خدمتگزاران 
بخش حمل و نقل در این استان عنوان كرد: عزیزان و كاركنان بخش 
هاي مختلف حمل و نقل سربازان گمنام ، مخلص و ایثارگري هستند 
كه در سخت ترین شرایط كاري در حال خدمت به مردماني هستند 
كــه در جاده ها به كمك احتیــاج دارند و این خود كاري بس نیكو و 
ارزشمند اســت. وي در ادامه با اشاره به احادیث ائمه معصومین )ع( 
در مورد خدمت به مؤمنان تصریح كرد: از آنجا كه كار شــما عزیزان 
از جمله كارهایي اســت كه گره گشاي مشكلات مردم در سختي ها 
بوده  از جایگاه والایي در پیشگاه باري تعالي برخوردار است. مهندس 
عباسعلی نجفی مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان نیز در 
این نشست ضمن گرامیداشت هفته بسیج عنوان نمود: شبكه راههاي 
ارتباطي مازندران به طول 10400 كیلومتر آزاد راه ، بزرگراه ، راه اصلي 
، فرعي و روستایي به عنوان محوراصلي حمل و نقل جاده اي از عوامل 
عمده رشــد و توسعه اقتصادي ، فرهنگي ، اجتماعي استان بوده و به 
عنوان شریانهاي حیاتي و اقتصادي از جایگاه ویژه اي برخوردار است 
كه با صرف اعتبارات كلان در طول سالیان متمادي احداث گردیده و 
جز یكي از عظیم ترین سرمایه هاي ملي كشور محسوب مي گردد. وی 
به پیشرفت هاو اقدامات گسترده در بخشهاي صنعت حمل و نقل در 
استان اشاره و اظهار داشت : خوشبختانه امروزه صنعت حمل و نقل در 
مازندران با همت و پشتکار تمامي مدیران بخشهاي مختلف حمل و 

نقل و حمایتهاي همه جانبه دولت رو به پیشرفت و ترقي است.

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز : 
مهندس محمود بدلی- مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی آذربایجان غربی، در این نشست ضمن ارایه 
گزارشــی از روند فعالیتهای عمرانی، متنوع و ارزنده 
این نهــاد بویژه در روســتاها و مناطــق محروم، از 
مساعدتهای بانکها در اجرای طرح بهسازی یا مقاوم 
سازی واحدهایی فرسوده و کم دوام روستایی قدردانی 
نموده و خواستار شتاب بخشیدن به این مساعدتها و 

همکاریها، بیش از پیش شدند.
وی،  با اشــاره به زلزله های چند ساله گذشــته و زلزله اخیر شهرستانهای میانه و سراب افزود: در 
بازدیدی که از روســتاها ی آســیب دیده داشتیم واحدهایی که از محل تسهیلات بهسازی ، مقاوم 
سازی گردیده بودند هیچ گونه خسارتی نداشته و کاملًا سالم و پابرجا بودند  پس در نتیجه هر اندازه 
در بحث مقاوم سازی واحدهای مسکونی در روستاها اقدام نماییم، در زمان بروز سوانح بویژه زلزله، 
دولت و مردم با عواقب جانبی، مســایل امداد رسانی، بازســازی و... را شاهد و درگیر نخواهند شد، 

بعبارتی پیشگیری بهترین راه حل است.
بهرام حفظی  - مدیر امور شعب بانک تجارت استان، ضمن ابراز خرسندی از مشارکت با این نهاد، و 
سهیم بودن در امر مسکن دار شدن روستاییان عزیز، خاطر نشان کرد: ارزشمند ترین فعالیت عمرانی 
بنیاد مسکن اجرای طرح مقاوم سازی واحدهای مسکونی در روستاها می باشد. وی، اظهار داشتند: 
یقین داریم تسهیلاتی که در این راستا پرداخت می گردد بجا هزینه می شود و بیش از پیش جهت 

هرگونه همکاری، قول مساعدت دادند و سهیم بودن در این امر را باقیات و صالحات دانستند

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز : 
 اداره کل اســتاندارد آذربایجــان غربــی برگــزار 
شدجلســه رفع موانــع تولید باحضــور تاجران و 

تولیدکنندگان استان
به گــزارش روابط عمومــی اداره کل اســتاندارد 
آذربایجان غربی، جلســه رفع موانع تولید با حضور 
چند تــن از تاجران و تولیدکنندگان اســتانی در 
محل ســالن جلسات اداره کل اســتاندارد استان 

برگزار شد.
در این جلســه که با حضور مدیر کل استاندارد آذربایجان غربی برگزار گردید فعالین اقتصادی 
اســتان با بیان مشکلات خود خواستار ارائه تسهیلات ویژه، هموارسازی بیش از پیش  صادرات 

و واردات و همچنین تامین موارد اولیه مورد نیاز خود شدند.
زمینه حضور در بازارهای خارجی با تولید محصولات استاندارد

منصور جلایر مدیر کل اداره اســتاندارد اســتان، با تاکید بر اینکه یکی از رسالت های اداره کل 
استاندارد حمایت از تولیدکنندگان با رعایت اصول و قوانین استاندارد است، اظهار داشت: تولید 
کنندگان در وهله اول می بایســت با توجه بر مقوله اســتاندارد و استانداردسازی ، کالاهای با 

کیفیت را در کشور تولید، صادر و یا وارد کنند.
وی در ادامه افزود: تولید کالاهای باکیفیت توســط تولیدکنندگان داخلی سبب حضور پررنگ 
آن ها در بازارهای جهانی می شــود، از این رو ســازمان ملی اســتاندارد خود را موظف می داند 

تجهیزات تولیدی و مواد اولیه مورد نیاز تولیدکنندگان را فراهم آورد

جلسه رفع موانع تولید 
باحضور تاجران و تولیدکنندگان آذربایجان غربی

نشست مدیرکل بنیاد مسکن  آذربایجان غربی 
با مدیر  امور شعب بانک تجارت استان 
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عدم مراجعه 7 میلیون خودرو 
به مراکز معاینه فنی

ســعید قیصر مدیرعامل ســازمان اتحادیــه حمل و نقل 
همگانی کشــور گفت:  حدود 7 میلیون خودرو در سراسر 
کشــور که واجد معاینه فنی هســتند  هنوز به این مراکز 

مراجعه نکرده اند. 
مدیرعامل ســازمان اتحادیه حمل و نقل همگانی کشــور 
درباره ســهمیه  بنزین خودروهایی که فاقــد معاینه فنی 
هســتند، گفت: ما نباید موانع مختلف  بــرای مردم ایجاد 
کنیم و ایجاد این موانع کار کارشناســی و دقیقی نیست و 
 باید بر اساس یک ســاختار فرهنگی به نحوی عمل کنیم 
که مردم بپذیرند  به مراکز معاینه فنی خودرو برای سامت 

خود و خانواده شان مراجعه  کنند. 
وی با تأکید بر اینکه سهمیه بنزی خودروهای فاقد معاینه 
فنی حذف  نمی شــود، گفت: بهتر است در این خصوص به 
سمت فرهنگ ســازی  برویم تا مردم هم برای معاینه فنی 

خودروها به مراکز مشخص شده  مراجعه کنند.  
مدیرعامل ســازمان اتحادیه حمل و نقل همگانی کشور با 
بیان اینکه  اقدامات محدودکننده یک کار غیرکارشناســی 
اســت گفت: به طور میانگین  روزانه 40 تا 45 هزار خودرو 
به مراکز معاینه فنی در سراســر کشور  مراجعه و نسبت به 

دریافت معاینه فنی خودرو اقدام می کنند. 
قیصر ادامه داد: یک عزم و اراده جدی برخورد با افرادی که 
به مراکز  معاینه فنی مراجعه نمی کنند باید صورت گیرد و 
راهکار آن هم حضور  پررنگ پلیس راهنمایی و رانندگی و 
اعمال خودروهایی که فاقد معاینه  فنی هســتند و تا وقتی 
این اتفاق نیفتد طبیعتاً مردم برایشــان معاینه فنی  خیلی 
اولویت ندارد و حضورشان در این مراکز کمرنگ می شود. 

وی تاکیــد کرد : حــدود 7 میلیــون خودرویی که واجد 
شرایط معاینه فنی  هســتند تاکنون به مراکز معاینه فنی 

مراجعه نکردند. 

بلاتکلیفی برخی جاماندگان یارانه بنزین

جاماندگان طرح یارانه بنزین تا 12 آذرماه فرصت اعتراض 
دارنــد این  در حالی اســت که عده ای هنــوز پیامک کد 

رهگیری برای شان ارسال  نشده و باتکلیف هستند. 
شــش روز از مهلت خانوارهایی که مشــمول طرح یارانه 
بنزین نشــده اند  می گذرد و عده ای از این خانوارها مراتب 
اعتراض خود را نســبت به  دریافت نکردن کد رهگیری به 

رسانه ابراز کرده اند. 
فرایند کار ثبت نام چند مرحله ای اســت و در صورتی که 
کد رهگیری  برای سرپرستان خانوار جامانده ارسال نشود 

امکان تکمیل ثبت نام  وجود ندارد. 
خانم غامی که خود را سرپرســت خانوار معرفی می کند 
یکی از  جاماندگان یارانه بنزین است و به فارس می گوید: 
هفته گذشــته با کد  دستوری ســتاد #6369* ثبت نام 
کردم و بعد از 48 ســاعت کد رهگیری  دریافت نکرده ام و 
همین کار را مجدد تکرار کرده و پیغام سامانه این  بوده که 

»کد ارسالی تکراری« است  
وی بــا ناراحتی ابــراز می کند که در ســایت ها به نقل از 
ســخنگوی طرح  معیشت خوانده اســت که »افرادی که 
درخواســت تکراری ثبت کنند، به  منزله حذف آن خواهد 
بود«. صدای ما را به گوش مســئولان برسانید. با  اعصاب 
مــردم بازی نکننــد. تکلیف ما که کــد رهگیری دریافت 

نکرده ایم،  چیست؟ چه کسی پاسخ می دهد؟
همچنیــن فرد دیگری در این رابطه عنــوان می کند: روز 
چهارشنبه هفته  گذشــته کد ملی خود را با کد دستوری 
اعامی ارســال کرده امــا تاکنون  پیامک کــد رهگیری 
دریافت نکرده است. نمی دانم چه باید بکنم. ثبت نام  تا 12 
آذرماه فرصت دارد. مسئولان وزارت رفاه حضوری پاسخگو 
 نیستند و صدای ما به جایی نمی رسد. ایرادی ندارد بیایند 
همه حســاب و  کتاب ما را بررســی کنند. در حال حاضر 

تکلیف جاماندگان چه می شود؟
در حال حاضر موارد متعدد مشابهی وجود دارد که تاکنون 
موفق به  دریافت کد رهگیری نشده اند که نیاز است اقدامی 
برای آنها صورت  بگیرد. این موضوع قابل قبول نیســت که 
در شرایط ســخت اقتصادی و  معیشــتی برخی خانوارها 
که در طرح یارانه بنزین ناعادلانه حذف  شــده اند، نتوانند 
اعتراض خود را به گوش مســئولان برســانند و برای آنها 

 حداقل های اعتراض نیز فراهم نشود. 
طبق اعام ســخنگوی ستاد طرح معیشتی بنزین ثبت نام 
از طریق کد  دســتوری #6369* جاماندگان تا 12 آذرماه 
فرصت دارند اعتراض خود  را ثبت کنند، با این وجود برای 
عده ای کد رهگیری ارســال نشده اســت،   در صورتی که 
زمان پایان بپذیرد، تکلیف آنها چیســت؟ آیا نقص سامانه 
 و مشــکاتی از این قبیل منجر به حذف ناعادلانه عده ای 
از ثبت نــام یارانه  بنزین می شــود که بایــد در این زمینه 

مسئولان پاسخ بدهند. 
حسین میرزایی ســخنگوی ستاد طرح معیشت بنزین در 
این رابطه به  فارس می گوید؛ سرپرستانی که کد رهگیری 
دریافــت نکرده انــد منتظر  پیامک باشــند. در این زمینه 

نگرانی وجود ندارد. پیامک برایشان ارسال  خواهد شد. 

پشت پرده ماجرای رسوب کاغذ در گمرکات

درحالی که مقادیر زیادی کاغذ چاپ و تحریر در گمرکات رسوب کرده  ، به نظر می رسد 
برخــی اختافات اداری مانع تعیین تکلیف این کالاها و  ترخیص آنها از گمرکات شــده 

است. 
چند ماه قبل مکاتبه ای از ســوی گمرک با معاونت حقوقــی وزارت اقتصاد  برای تعیین 
تکلیف برخی کالاهای رسوبی در گمرکات از جمله کاغذ  انجام شده بود. بر این اساس در 
خصوص ابهامات ناهماهنگیها و  مغایرتهای ایجاد شده در رابطه با مرجع تشخیص کاربرد 
کالاهای  وارداتی و صادراتی، تاکید شد که این موضوع منجر به رسوب حجم  عظیمی از 
کالاها در گمرک شده است. به این ترتیب با ورود معاون  حقوقی وزارت اقتصاد درخواست 

برگزاری جلسه مشترک با نمایندگان  گمرک و سازمان استاندارد انجام شد. 
گفتنی اســت، طبقه بندی برخی کالا های وارداتی بر اساس کاربرد انجام  می شود و وقتی 
کالا به گمرک رســید، باید مطابقت آن را از مرجع  متولی استعام کند؛ یعنی آن مرجع 
باید مطابقت کالای اظهاری و رسیده  به گمرک را با کالایی که ثبت سفارش شده اعام 

کند. 
اما اواخر شهریور ماه جلسه مشترکی میان گمرک و سازمان استاندارد  برگزار شده بود که 
طبق صورت جلســه آن مشخص شد تا قبل از سال   97 سازمان ملی استاندارد عاوه بر 
اعام ماهیت کالا، کاربرد آن را  نیز به گمرک اعام می کرده اســت. اما از آن سال به بعد 
ســازمان  استاندارد از اعام کاربرد خودداری کرده است و صرفا در خصوص  ماهیت کالا 
اظهار نظر می کند و همین موضوع موجب تراکم کالا در  گمرکات شده است. این درحالی 
بود که نمایندگان سازمان استاندارد  معتقد بودند بر اساس قانون استاندارد مصوب سال 
97 آزمایشگاههای  موسسه تنها در زمینه تعیین ویژگی کالا و مقایسه آن با استانداردهای 

 مربوطه صاحیت دارند. 
همانطور که در ادامه نامه معاون حقوقی نیز مشخص است، ظاهرا  نمایندگان 2 سازمان 
توافق کردند، تا ســازمان اســتاندارد، نسبت به  اســتعامات گمرک در خصوص کاربرد 
کالاهای وارده با ذکر ردیف  تعرفه مشــخص نسبت به پاسخگویی و تایید و یا عدم تایید 

کابرد کالای  مورد استعام با ردیف تعرفه مشخص اقدام کنند. 
حدود 2 ماه قبل  قبل معاون فنی گمرک ایران با اشاره به  تفاهم نامه  جدید امضا شده با 
سازمان استاندارد، گفته بود، کالا هایی که به دلیل  طبقه بندی براساس کاربرد در گمرک 

معطل هستند، به زودی ترخیص  می شوند. 

وی با بیان اینکه در این زمینه مشــکاتی داشــتیم و برخی ســازمان ها  تطابق را اعام 
نمی کردند، گفت: این مساله باعث رسوب اقامی مانند  کاغذ چاپ و تحریر یا لوله حفاری 

و نفت گاز در گمرکات کشور شده  بود. 
این مقام مســئول ضمن اشــاره به تفاهم انجام شده با سازمان اســتاندارد  تصریح کرد: 
در شهریور ماه امسال نشست مشترک سازمان اســتاندارد،  وزارت امور اقتصاد دارایی و 

گمرک، تفاهماتی انجام شد. 
پیگیریها نشان می دهد، با وجود توافق انجام شده همچنان کالاهای مورد  اشاره به دلیل 
عدم تایید تطابق در گمرکات رســوب شده و اجازه  ترخیص به آنها داده نشده است. در 
ادامه بخشنامه اخیر گمرک که از  سوی سرپرست دفتر تعرفه صادر شده نشان می دهد، 
که  توافق انجام  شــده در معاونت حقوقی وزارت اقتصاد و الزام ســازمان اســتاندارد به 

 پاسخگویی در مورد کاربرد کالا به صورت بخشنامه به گمرکات اباغ  شد. 
در ادامه بخشنامه سازمان استاندارد که یک روز بعد از بخشنامه گمرک  اباغ شده قابل 
مشاهده است. بر این اســاس اداره کل استاندارد استان  تهران به آزمایشگاههای 4 گانه 
مستقر در گمرکات اســتان اعام می کند،  بند 3 حوزه معاونت ارزیابی کیفیت مبنی بر 
اینکه در زمینه تعیین  ماهیت کالا در مبادی رســمی کشــور وظیفه سازمان استاندارد 
تعیین  ماهیت بر اســاس اظهار کالا اســت )و تعیین تعرفه وظیفه سازمان نیست(  مورد 

تاکید مجدد می باشد. 

معاون قضایی دادستانی کل کشور با ارسال نامه ای به بانک ها 
و  موسســه های اعتباری، تاکید کرده است که آنها حق ندارند 
نسبت به انسداد  حســاب های جاری واحدهای تولیدی اقدام 

نموده و یا از ارایه دسته چک به  آنها خودداری نمایند. 
در متــن نامه »ســعید عمرانی«  به دبیر شــورای هماهنگی 
بانک های دولتی  و نیمه دولتی و نیز شورای هماهنگی بانک های 

خصوصی، آمده است.  
با عنایت به فرمایشــات مقام معظم رهبری در راستای حفظ 
رونق تولید و  امنیت اقتصــادی و تداوم فعالیت های اقتصادی 
واحدهــای تولیدی و به منظور  جلوگیــری از اخال در نظام 
اقتصادی با تعطیلــی کارخانه ها و اقدامات  اتخاذی بانک ها در 
ممانعت از حق شــرکت ها و واحدهای صنعتــی و  صیانت از 
سرمایه گذاری های مشروع، با استناد به ماده ۷۸۰ قانون مدنی 
 که به موجب آن، مرتهن نســبت بــه عین مرهونه دارای حق 
اولویت اســت،  لذا در صورتی که محل اجرای طرح جزو وثایق 
رهنی بانک باشــد و  میزان ارزش آن بر اساس نظر کارشناس 
رســمی دادگســتری ) در صورت  اختاف تعیین کارشناس 
توسط نماینده ستاد تسهیل و رفع موانع تولید(  کفاف پرداخت 
بدهی های شــرکت و واحد تولیدی به بانک یا موسسه مالی  و 
اعتباری را نماید، بانکها و موسسات مالی و اعتباری حق اقدام 
اجرایی  نسبت به ســایر وثایق را نداشته و در صورت رضایت 
بدهکار اولویت در  صدور اجراییه و اقدام اجرایی با محل طرح 

خواهد بود. 

از سوی دیگر، به استناد ماده واحده قانون عدم التزام سپردن 
وثیقه ملکی  به بانکها و دستگاهها و سایر موسسات و شرکتهای 
دولتی مصوب   ۲۷/۳/۱۳۸۰ اخــذ وثیقه ملکی خارج از محل 
طرح منوط است به رضایت  تسهیات گیرنده و اسناد ترهین 
تنظیمی غیر از محل طرح که بدون اخذ  رضایت از تسهیات 

گیرنده تنظیم گردیده غیرنافذ می باشد. 
از طرفی بر اساس تبصره یک ماده واحده قانون منطقی کردن 
نرخ سود  تسهیات بانکی متناســب با نرخ بازدهی در بخش 
های مختلــف اقتصادی  مصــوب ۳۱/۲/۱۳۸۵ در عقود امور 
مشارکت برای تولید بانک نمی تواند  از شریک وثیقه خارج از 
محل طرح بخواهد لذا اخذ وثایق ترهینی خارج  از طرح توسط 
بانکها و موسسات مالی و اعتباری از تسهیات گیرنده،  اقدامی 
بر خاف قانون بوده و می تواند موجب اخال در نظم و امنیت 

 اقتصادی باشد و مشمول ضمانت اجراهای قانون خواهد بود. 

همچنیــن در صورتی کــه ارزش وثایق ترهینــی نزد بانک 
یا موسســات مالی  و اعتباری طبق نظر کارشــناس رســمی 
دادگســتری کفاف بازپرداخت و  تسویه بدهی به میزان مبلغ 
اعامی بانــک که مطابق با قوانین آمره کشــور و  مورد تائید 
کارشناس رسمی دادگستری در امور بانکی یا حسابداری است 
 را داشــته باشد، بانکها و موسسات مالی و اعتباری حق ندارند 
نسبت به  انسداد حسابهای جاری شرکتها و واحدهای تولیدی 
اقدام نموده و یا از ارایه  دســته چک به خــودداری نمایند و 
یا اینکه اقدام بــه جلب یا ممنوع الخروجی  مدیران واحدهای 

مذکــور نمایند. بدیهی اســت هر نوع اقــدام در این رابطه از 
 مصادیق بارز جرم ممانعت از حق و وسلب آزادی مشروع افراد 

بوده و  تعقیب کیفری متخلف را در پی خواهد داشت. 
با اسناد به بخشنامه شــماره ۱۰۲۶۴ ریاست جمهوری مورخ 
۲/۷/۱۳۷۳ و  همچنین بر اســاس دادنامه شــماره ۶۴ هیات 
عمومی دیــوان عدالت اداری  مورخ ۲/۱/۱۳۹۸ و بخشــنامه 
بانــک مرکزی به شــماره ۹۸/۱۵۸۷۱۶-   ۱/۵/۱۳۹۸ بانکها و 
موسسات مالی و اعتباری در مورد تسهیاتی که  وثایق ترهین 
آنها با اولویت محل طرح، کفــاف بازپرداخت بدهی مرتبط با 
 تســهیات ماخوذه را دارد، حق مراجعه مستقیم به ضامنین 
و اقدامات  تامینی و ترهینی نســبت به اســناد ذمه ای)چک و 
سفته و ...( را نداشته و  ملزم هستند طلب خود را ابتدا از محل 
وثایق ترهینی محل طرح تسویه  نمایند و تنها در صورت اتمام 
عملیــات اجرایی و تنظیم صورت مجلس  مزایده و عدم کفاف 
ارزش وثایق بابت تســویه مابقی طلب تسویه نشده خود  حق 

رجوع به ضامنین را بر اساس قرارداد اولیه خواهند داشت. 
علیهذا با استناد به مانحن فیه و مواد ۲۹۰ ق م و ماده واحده 
قانون عدم  الزام ســپردن وثیقه ملکی به بانکها و دســتگاهها 
و سایر موسسات و  شــرکتهای دولتی مصوب ۲۷/۳/۱۳۸۰ و 
ماده واحده قانون منطقی کردن  نرخ ســود تســهیات بانکی 
متناسب با نرخ بازدهی در بخشهای مختلف  اقتصادی مصوب 
۳۱/۲/۱۳۸۵ و بخشــنامه شــماره ۱۰۲۶۴ ریاست  جمهوری 
مورخ ۲/۷/۱۳۷۳ و دادنامه شــماره ۶۴ هیات عمومی دیوان 
 عدالت اداری مورخ ۲۰/۱/۱۳۹۸ و بخشــنامه بانک مرکزی به 
شــماره   ۹۸/۱۵۸۷۱۶- ۱۰/۵/۱۳۹۸ شایسته است به فوریت 
نســبت به اجرای  موارد ماالذکر اقدام و دستورات مقام قضایی 
مشمول ضمانت اجراهای  کیفری مندرج در مواد ۵۷۰ و ۵۷۶ 

ق م ا بخش تعزیرات خواهد بود. 

ســازمان اورژانس کشــور آمار مراجعــات قلبی و 
تنفسی به اورژانس های  هفت استان در پی تشدید 

آلودگی هوا را اعام کرد. 
ســازمان اورژانس کشــور اعام کرد که به دنبال 
دریافت اطاعیه شماره   ۳ و ۴ ویژه آلودگی هوا در 
تاریخ ۳ و ۷ آذر ماه از ســوی سازمان  هواشناسی 
مبنی بر کاهش کیفیت هوا در اســتان های تهران، 
البرز،  قزوین، مرکزی و اصفهان ضمن ارسال هشدار 
به مراکز  EOC  و  MCMC  دانشگاه های درگیر، 

وضعیت  E ۱ به این مراکز اعام شد. 
آمار تجمیعی خدمات اورژانس پیش بیمارســتانی 
و بیمارســتانی )تنفســی و  قلبی( از سوم تا هشتم 
آذرماه به هفت اســتان اصفهان، تهــران، قزوین، 
 خراسان رضوی، مرکزی و آذربایجان غربی به شرح 
زیر است: در استان اصفهان مجموعا یکهزار و ۷۴۸ 
نفر بیمار قلبی و تنفســی به  اورژانس های اســتان 
مراجعه کردنــد که از این میان ۶۴۷ مورد بیماران 

 تنفسی و ۱۱۰۱ مورد نیز بیماران قلبی بودند. 
در اســتان البرز نیز در مجموع ۸۱۲ بیمار قلبی و 
تنفسی مراجعه به  اورژانس داشتند که از این میان 
۲۳۹ تن مربوط به بیماران تنفســی و   ۵۷۳ مورد 
نیز مراجعه قلبی بوده اســت. در استان تهران و در 
این بازه زمانی شــش روزه ۵هــزار و ۸۴۵  مراجعه 
قلبی و تنفسی به اورژانس ها ثبت شده که ۲هزار و 

۹۵ مورد آن  بیماران تنفسی و ۳هزار و ۷۵۰ مورد 
مربوط به بیماران قلبی بوده  است. در استان قزوین 
هــم در مجموع ۴۳۱ مراجعه قلبی و تنفســی به 
اورژانس  ثبت شده که ۲۷۱ مورد آن تنفسی و ۱۶۰ 

مورد آن قلبی بوده است. 
در استان خراسان رضوی نیز یکهزار و ۹۳۹ مراجعه 
صورت گرفته  که یکهزار و ۲۳۹ مورد آن تنفســی 
و ۷۰۰ مورد آن قلبی بوده اســت. بنابر اعام روابط 
عمومی اورژانس کشــور، در استان مرکزی نیز در 
 مجموع ۴۶۷ مراجعه قلبی و تنفسی صورت گرفته 
که ۱۹۷ مورد آن  تنفســی و ۲۷۰ مورد مربوط به 

بیماران قلبی بوده است. 
در اســتان آذربایجان غربی نیز در مجموع یکهزار 
و ۵۹۶ مراجعه قلبی  و تنفســی بــه اورژانس های 
این اســتان صورت گرفته که ۴۲۰ مورد  مربوط به 
بیماران تنفسی و یکهزار و ۱۷۶ مورد نیز مربوط به 
بیماران  قلبی بوده اســت. در مجموع در بازه زمانی 
شش روز گذشــته ۱۲هزار و ۸۳۸ مراجعه  قلبی و 
تنفسی به اورژانس های هفت استان کشور صورت 
گرفته که   ۵هزار و ۱۰۸ مورد آن مربوط به بیماران 
تنفسی و ۷هزار و ۷۳۰  مورد نیز مربوط به بیماران 
قلبی بوده است. همچنین به دنبال تشدید آلودگی 
هوا و هشدارهای سازمان هواشناسی،  ارسال هشدار 
هواشناســی به مراکز  EOC  دانشگاه درگیر، اعام 
آمــاده  باش به مراکز درمانی و پایگاه های اورژانس 
پیش بیمارســتانی در  افزایــش مراجعات بیماران 
تنفسی و قبلی، توصیه به استقرار اتوبوس  آمبولانس 
و آمبولانس های اورژانس در میادین و خیابان های 
اصلی  شــهرهای درگیر، رصــد و پایش لحظه ای 
سایت های هواشناسی معتبر  داخلی و خارجی، رصد 
و پایش لحظه ای شاخص های آلودگی هوا و  رصد و 
پایش لحظه ای مراجعات تنفســی و قلبی با کمک 
سامانه  MCMC   از جمله اقدامات مرکز هدایت و 
عملیات بحران وزارت بهداشت در  شرایط آلودگی 

هواست. 

بانک ها حق ندارند نسبت به انسداد حساب های جاری واحدهای تولیدی  اقدام کنند
خبر

گوناگون
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افقي :

  1 - نگاتیو - کشــورها، ســرزمینها - ازکلمات 
ادبی تعلیل 2 - دهانه تیر، ســوراخ ســوزن - 
رودی در کرمان - مرغ ســنگ خوار 3 - مخفف 
آتش - ســدی در اســتان مازنــدران - کوهان 
شــتر 4 - امــر نهی از دویدن - عضو شــامه - 
عنكبوت 5 - فیلمی از حبیب الله کاســه ســاز 
- ناحیــه ای در بلخ 6 - مــادر فریدون - چنین 
خانه ای قابل ســكونت نیســت 7 - صدای بچه 
- مــادر لــر، بیمــاری، تصدیق روســی - خدای 

دراویش، خدای قلندر 8 9 - خداوند، چاشــنی 
غذا - یال اســب - قصــد و آهنگ، رکن اصلی 
نماز 10 - ابزارها، وســایل - لیف ظرفشــویی، 
نام تجــاری نوعی لیف ظرفشــویی، نــام تجاری 
نوعی چســب بی رنگ 11 - قله یاسوج، کوهی 
در کهگیلویه و بویراحمد - فوتبالیســت بزرگ 
مجارستانی متولد 1937 12 - باقی گذاشتن، 
برجای گذاشتن - جمع نكته - چپق فرنگی 13 
- یك بار، آفریدگار - بخت و طالع، شانس، روی 
آوردن بخت و دولت،شــاعر پاکســتانی - شهر 
مذهبــی، من تبریزی 14 - طمعــكار، حریص - 
ترس و بیم - واحد اندازه گیری ظرفیت خازن 

15 - نامی دخترانه - صداقت - سرگرمی

عمودي :

 1 - ســر باز زننده - سدی در استان سیستان 
و بلوجســتان 2 - پــاد زهــر - ورزش آمادگی 
جســمانی 3 - تكرار حرف - خورشی از اسفناج 
و کــدو - مختــرع خودنویــس 4 - مــوی گردن 
شیر، موی گردن اسب - عیب و عار، آبرو - نت 
چهارم، نت قبل از ســل، کلید آن در موســیقی 
معــروف اســت - بصیــر 5 - معــده اتومبیل، 
محل ســوخت اتومبیل - مژدگانــی خوش خبر، 
مژدگانی  6 - کمــان تیر اندازی - صد و یازده 
7 - المثنــی - قهــار نیمــه کاره 8 - جمع اول، 
آغازها - درون دهان 9 - یكی از القاب اروپایی 
- وکیلی کردن 10 - دزد کامپیوتری - نا رس، 
مخترع کاغذ 11 - پر - ماه فوتبالی، از ماه های 
میلادی، خارج شــدن توپ از میدان بازی 12 - 
تاج و دیهیم، عنواني در ارتش، کلاه پادشــاهی 
- من و تو، ضمیر جمع، آب تازی - خویشاوندی 
- ولگرد، بی سر و پا، بت آسمان جل 13 - گیاه 
طبی - آقای سكســكه - طاقچه بالا، بام فرنگی 
14 - گــدای دوره گرد - از سیاســت مداران 
همه فن حریف فرانسه 15 - اثری از مارگارت 

اتوود - به تاراج بردن، تاراج کردن
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خبر خبر 

یاری-خبرنگاریــادگار  مشــهد-مرضیه   
امروز: 

 جمعی از کارشناســان شــرکت پالایش 
گاز شهید هاشــمی نژاد با هدف معرفی 
محصــول کــود گوگــرد بنتونیتــی به 
نمایشگاه تخصصی  کشاورزان در دومین 
کود، نهــال و نهاده های کشــاورزی در 
قائمشــهر حضور پیدا کرده و به معرفی 
پرداختند. شــرکت  این  دســتاوردهای 
کارشــناس روابط عمومی این پالایشگاه 
با اعلام این خبر افزود: کارشناســان این 
تجربیات،  انتقــال  راســتای  مجتمع در 
توانمنــدی ها، توســعه بــازار و معرفی 
محصــولات جانبــی پالایشــگاه ) کود 
گوگرد بنتونیتی ( به بازار داخلی در این 
نمایشــگاه تخصصی حضور یافتند.هادی 
مهاجر تصریح کرد: شــرکت پالایش گاز 
شهید هاشمی نژاد در کنار رسالت اصلی 
خود مبنی بر تامین گاز مشترکین شمال 
و شمال شرق کشــور، محصولات جانبی 

همچون گوگــرد را تولید می نماید و در 
حال حاضــر به عنــوان بزرگترین تولید 
کننده گوگرد در کشــور بشمار میرود و 
روزانه بیش از دو هزار تن گوگرد در این 
زمینه  در  میشــود.مهاجر  تولید  مجتمع 
تولید کود گوگرد بنتونیتی این پالایشگاه 
بیان کــرد: کــود گوگــرد بنتونیتی در 

راستای ارتقاء کیفی خاک و تامین عناصر 
مورد نیاز رشــد گیاهان تاثیر بسزایی در 
دارد.وی  راندمان محصولات کشــاورزی 
تاکید کرد: کود گوگرد بنتونیتی تولیدی 
اســتانداردهای جهانی  با  این شــرکت، 
تولیــد شــده و در حال حاضــر جایگاه 
خود را در بازار داخلی و خارجی کســب 

نموده و هم اکنون بیشترین کود گوگرد 
بنتونیتی کشــور توســط این پالایشگاه 
تولید می گردد.کارشناس روابط عمومی 
پالایشگاه خانگیران خاطر نشان ساخت: 
در زمان برگزاری این نمایشــگاه، تعداد 
زیــادی از فعالان صنعت کشــاورزی از 
غرفه شــرکت پالایش گاز شهید هاشمی 
نــژاد بازدید و خواســتار خرید محصول 
کود گوگــرد بنتونیتی این مجتمع گازی 
شــدند.همچنین عزیــزا... شــهیدی فر 
مدیــرکل جهادکشــاورزی مازندران در 
حاشــیه برگزاری این نمایشگاه از غرفه 
شرکت پالایش گاز شــهید هاشمی نژاد 
بازدید و طی ســخنانی عنوان کرد: کود 
گوگرد بنتونیتی می تواند در شالیزارهای 
شمال کشور بســیار اثرگذار باشد و ما از 
کشاورزان و فعالان این صنعت در شمال 
کشور می خواهیم در جهت بهبود خاک 
و افزایــش محصولات خود از کود گوگرد 

بنتونیتی استفاده نمایند.

کامرانی- خبرنگاریادگار امروز : به گزارش 
روابــط عمومــی و اطلاع رســانی وزارت 
آموزش وپرورش، مدیرکل تعاون و پشتیبانی 
وزارت آموزش وپرورش با اشاره به تفاهم نامه 
همکاری در حوزه مسکن بین وزارت راه و 

شهرسازی و وزارت آموزش وپرورش، 
اظهار کرد: موضــوع این تفاهم نامه، تأمین 
170 هزار واحد مسکونی در شهرها و مناطق 
روســتایی برای فرهنگیان فاقد مسکن بر 
اساس اعلام نیاز آموزش وپرورش با استفاده 
از کلیه ظرفیت هــا و منابع مالی و امکانات 
موجود وزارتخانه های آموزش وپرورش و راه 

و شهرسازی در 32 استان کشور است.
 گــودرز کریمی فرافزود:ایــن تفاهم نامه با 
وزارت راه و شهرســازی در ۷ مــاده تهیه، 
تدوین و تنظیم شــد و به امضای دو وزیر 
رسیده است و مدت اجرای این تفاهم نامه 3 

سال یعنی تا آبان 1401 است.
وی با اشاره به شرایط متقاضیان، خاطرنشان 
کــرد: متقاضی و افراد تحت تکفل وی باید 
فاقد زمین یا واحد مســکونی باشــند و از 
امکانات دولتی مانند زمین، واحد مسکونی، 
تســهیلات یارانه ای خرید و احداث مسکن 
اســتفاده نکرده باشــند یا به عبارت دیگر 
فرم جدر استعلام از ســامانه مربوطه راه و 

شهرسازی سبز باشد.
کریمــی فر در ادامه اضافــه کرد: متقاضی 
باید متأهل یا سرپرســت خانوار باشــد و 
زنان خودسرپرست مشروط به داشتن 35 
سال سن می توانند در زمره متقاضیان قرار 
بگیرند. همچنین فرد متقاضی باید حداقل 

دارای پنج سال ســکونت متوالی در شهر 
موردتقاضا  باشد. مدیرکل تعاون و پشتیبانی 
گفت: عموم فرهنگیان فاقد مسکن اعم از 
کارکنان شــاغل رسمی، پیمانی، قراردادی 
و  بازنشستگان فرهنگی می توانند متقاضی 
مسکن باشند. کریمی فر بیان کرد: اگر به جز 
ایــن اولویت ها، افراد دیگر مانند فرهنگیان 
بدو استخدام خواستار این خدمات باشند و 
هنوز سقف  170هزار نفر را پر نکرده باشیم، 
آن ها نیز تحت پوشش قرار خواهند گرفت.

کریمی فر بابیان اینکــه به منظور راهبری 
موضــوع تفاهم نامه و ایجــاد زمینه اجرای 
مفاد آن کارگروهی تشکیل شــده اســت، 
گفــت: کارگروه مشــترکی متشــکل از 
نمایندگان دو وزارتخانه تشــکیل می شود 
که اعضای آن؛ معاون مســکن و ساختمان 
وزارت راه و شهرســازی،  معاون وزیر راه و 
شهرسازی و مدیرعامل سازمان ملی زمین 
و مســکن، معاون وزیر راه و شهرســازی و 

مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید، 
معاون برنامه ریزی و توســعه منابع وزارت 
آموزش وپرورش، رئیس ســازمان نوسازی 

توسعه و تجهیز مدارس، معاون 
و  راه  وزارت  معمــاری  و  شهرســازی 
شهرســازی، مدیرکل تعاون و پشــتیبانی 
بانک  وزارت آموزش وپــرورش، مدیرعامل 
مسکن و مدیرعامل موسسه صندوق ذخیره 

فرهنگیان هستند.
وی تصریح کرد: وظایف این کارگروه شامل؛ 
تعیین سازوکار نظام تأمین مالی برای ارائه 
تسهیلات، تدارک و انجام اقدامات لازم برای 
مشارکت هرچه بیشتر سایر بانک های عامل 
به جز مسکن، پیگیری برای تأمین تأسیسات 

زیربنایی و تعیین سازوکار عملیاتی 
ســاخت 170 هزار واحد مسکونی در قالب 
مشــارکت با بخش تعاونــی و خصوصی، 
بررســی روش هــای واگــذاری واحدهای 
احداثی، تعیین ســازوکار عملیاتی ساخت 

170 هزار واحد مســکونی و بررسی میزان 
اســتفاده از منابــع مالــی و زمین های در 
اختیار دو وزارتخانه اســت. وی در پاسخ به 
این پرسش که هزینه  مسکن یادشده برای 
فرهنگیان تا چه میزان اســت، اظهار کرد: 
هزینه مسکن بستگی به شهر و مکان دارد 
و بر اساس آن نوع وام و تسهیلات متفاوت 

است که پیگیر عملیاتی شدن آن هستیم.
 وی به تعهدات وزارت راه و شهرســازی در 
این تفاهم نامه اشــاره کرد و افزود: وظایف 
وزارت راه و شهرســازی شــامل تسهیل و 
تســریع در تعیین و تغییــر کاربری های 
موردنیــاز اراضی بــرای آموزش وپرورش، 
کنترل واجد شــرایط بودن افراد و ارســال 
لیســت به  آموزش وپرورش ظرف 2 هفته 
و تأمین اراضــی موردنیاز در شــهرهایی 
که وزارت آموزش وپــرورش در آنجا زمین 

نداشته، است.
مدیرکل تعاون و پشــتیبانی خاطرنشــان 
کرد: فراهم کردن زمینه اولویت برخورداری 
فرهنگیان ساکن در شهرهای زیر 25 هزار 
نفر جمعیــت از برنامه های حمایتی تأمین 
مســکن توســط وزارت راه و شهرسازی از 
دیگر وظایف ایــن وزارتخانه در تفاهم نامه 
است و  همچنین حمایت از فرهنگیانی که 
در بافت های فرسوده شهرها ساکن هستند 
و تمایل دارند که واحدهایشــان را نوسازی 
کنند، از دیگر برنامه هاست که  وزارت راه و 
شهرداری نسبت به صدور مجوز و استفاده 
از تسهیلات بانکی تعریف شده با قید فوریت 

اقدام می کند.

  مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگار امروز: 
مراســم اختتامیه ســومین جشــنواره هم 
سرایی)تواشــیح( جامعه کار و تلاش کشور 
باحضور محمد سنجری مدیر کل تعاون،کار 
و رفاه اجتماعی خراســان رضوی،مدیر کل 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی استان،روسای 
تشــکلات جامعه کارگــری و کارفرمایی و 
شــرکت کنندگان در این دوره از مسابقات 
به میزبانی استان خراسان رضوی و در جوار 
حرم مطهر رضــوی پایــان یافت.مدیرکل 
تعاون کارورفاه اجتماعی این مراسم  ضمن 
تبریک گرامیداشــت هفته بســیج و تشکر 
و قدردانــی از همــه افراد برگــزار کننده 

گفت:بســط و گســترش مولفه های فرهنگ مذهبی و 
دینی در جامعه کار و تلاش کشور و توجه به برنامه های 
قرآنی ،هم سرایی)تواشیح( و تفکر بسیجی در شرکت ها 
و کارخانجات موجب ارتقاء فرهنگ کار و ترویج معنویت 
در بنگاه های تولیدی خواهد شد و خروجی این برنامه 

هــا قطعاً در کیفیت محصــولات تولیدی و رونق تولید 
تاثیر گذار خواهد بود.محمد سنجری افزود:جامعه پویا 
و موفق جامعه ای است که قدرت اقتصادی داشته باشد 
و جامعــه و تمدن ما با نگاه هم افزا و توجه به نیروهای 
جوان،همدلــی و همراهی مــی تواند احیــا گر رونق 

تولید با نگاه مفاهیم قرآنی باشد.ســنجری 
در ادامــه مراســم ضمن قرائــت متن پیام 
دکتر شــریعتمداری وزیر تعاون،کار و رفاه 
اجتماعی برای جشــنواره تواشیح کارگران 
افزود:گسترش معنویت در حوزه کاری و در 
عرصه زندگی تاثیر بسیار ارزشمندی دارد و 
تفکر بسیجی و کار بسیجی،تقویت باورهای 
اعتقادی،ارتقاء فرهنگ کار در نیروی انسانی 
جامعه کار و تلاش می تواند اثرات چشمگیر 
و غیر قابل انکاری را در رفع مشکلات، بهره 
وری و کیفیت تولید در بنگاه های اقتصادی 
داشته باشد.شایان ذکر است در این دوره از 
مسابقات به ترتیب گروه حبل المتین استان 
زنجان با حضور آقایان محمد جواد رضایی،مهدی کرمی 
،سعید دویران ،ســید رضا حسینی و سعید امانلو مقام 
اول،گروه تسنیم از اســتان آذربایجان غربی مقام دوم 
و گروه الانوار اســتان خوزستان مقام سوم را از آن خود 

کرد.

تشریح تفاهم نامه ساخت 170 هزار واحد مسکونی ویژه فرهنگیان 

 مقام نخست تیم حبل المتین زنجان در سومین جشنواره هم سُرایی کارگران کشور

 مدیرعامل گاز استان خبرداد ؛

گازرسانی به 565 روستای کرمانشاه 
درسال جاری

کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگار یادگار امروز
شهبازی مدیرعامل گاز استان بیان داشت با توجه به برنامه ریزی بعمل 
آمده ودرراستای سیاست های دولت مبنی بر محرومیت زدایی ، شرکت 
گاز اســتان درسال جاری به 565 روســتای استان به علاوه شهرهای 
نوسود ، نودشه و ریجاب وشــبکه داخلی ازگله با مجموع اعتبار 295 

میلیاردتومان گازرسانی خواهد نمود.
شــهبازی عنوان نمود: درحال حاضر دراستان کرمانشاه 1310 روستا 
معادل 72 % خانوارهای روســتایی از نعمت گاز طبیعی برخوردار می 
باشــند وبا گازرسانی به روســتاهای مذکوردرسال جاری ضریب نفوذ 

گازرسانی به روستاها به 90 % خواهد رسید.
وی یادآورنمود: همچنین  125 روستا با مجموع اعتبار 79 میلیارد تومان 
در مرحله پیمان سپاری می باشــد و 246 روستا در مرحله مطالعه و 

امکان سنجی و طراحی قرار دارد.
وی گفت: در کل استان تعداد 2233 روستا قابل گازرسانی می باشند که 
1714 روستای بالای 20 خانوار می باشند که با گازرسانی به روستاهای 
واجد شرایط ) بند ق / روستاهای بالای 20 خانوار( ضریب گازرسانی به 

روستا ها به 100 % ارتقاء خواهد یافت.

شکار پرندگان در استان گلستان  ممنوع شد 
گرگان-آذری-خبرنگاریادگار امروز :

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار گلستان گفت: با دستور ویژه 
کارگروه سلامت و امنیت غذایی استان گلستان شکار پرندگان در استان 

ممنوع شد و این ممنوعیت تا اطلاع بعدی برقرار است.
عبدالرضا چراغعلی در کارگروه سلامت و امنیت غذایی استان گلستان 
اظهار کرد: با دستور ویژه معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
گلستان و کارگروه ســلامت و امنیت غذایی استان شکار پرندگان در 

گلستان ممنوع شد.
وی افزود: گلستان یکی از قطب های مهم تولید طیور و گوشت سفید در 
کشور است و اگر به هر دلیل صنعت طیور گلستان دچار صدمه شود این 

صدمه برای مردم و مدیریت استان جبران ناپذیر است.
چراغعلی ادامه داد: به اداره کل دامپزشــکی، صنعت، معدن و تجارت 
و ســایر دستگاه های مسئول تاکید شــده کمک کنند که این قطب 
 اقتصــادی مهم در اســتان و کشــور )صنعت طیور( دچار آســیب 

نشود.
وی اضافه کرد: به دستگاه های تخصصی تاکید شده در حوزه صیانت و 
پاسداری از مسائل مختلف اقتصادی چه در بحث محصولات کشاورزی 
و آسیب هایی که ممکن است متوجه کشاورزان، دامداران و مرغداران 
استان باشد، تدبیر و سناریوهای مختلف را از قبل پیش بینی و برنامه 

ریزی کنند.
چراغعلی تصریح کرد: با توجه به حساســیت موضوع و صیانت از دام و 
طیور و همچنین آسیب هایی که ممکن است از سوی پرندگان مهاجر 
به استان وارد شود، از شنبه ۲۵ آبان ماه شکار پرندگان در استان ممنوع 

شد و تا اعلام مکتوب بعدی این ممنوعیت پابرجاست.
وی با اشاره به اینکه سال گذشته هم ممنوعیت شکار در استان مصوب 
شد خاطرنشان کرد: به عنوان دبیر شورای تامین استان گلستان اعلام 
کرده ام امسال نباید شاهد تمرد در این حوزه باشیم و در نخستین جلسه 
تامین اســتان راجع به کمک سایر دستگاه ها به محیط بانان تصمیم 

گیری خواهد شد.
چراغعلی با تاکید بر اینکه تا اعــلام مکتوب بعدی و انجام بحث های 
کارشناســی و تشــکیل جلســه بعدی شــکار پرندگان در گلستان 
ممنوع اســت، گفت: ابتلا به آنفولانزا در چند گلســتانی تایید شــده 
 و دو ســه نفر هم اکنون شــرایط خوبی ندارند و در این حوزه فوتی هم 

داشته ایم.
وی با تاکید بر اینکه باید اطلاع رســانی در خصوص شیوع آنفولانزا در 
استان انجام شود، بیان کرد: طبق اعلام دانشگاه علوم پزشکی گلستان 
با کمبود داروی آنفولانزا در گلســتان مواجه هستیم و همه دستگاه ها 
باید در پیشــگیری از شیوع آنفولانزا و پاســداری از اقتصاد و معیشت 
 استان تلاش کنند تا هزینه ای متوجه تولیدکنندگان و سلامت مردم

 نشود.

بازدید استاندار گلستان از غرفه توزیع برق 
گرگان-آذری-خبرنگاریادگار امروز :

استاندار گلســتان بهمراه مدیران کل دستگاههای اجرایی استان 
از غرفه شــرکت توزیع نیروی برق گلســتان در نهمین نمایشگاه 

تخصصی الکامپ بازدید نمود.
بــه گزارش روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق گلســتان ، 
استاندار گلستان در حاشیه بازدید از غرفه توزیع برق استان گفت 
: در عصــری زندگی می کنیم که اگر به دنبال تکنولوژی و فناوری 

اطلاعات نرویم، او خود را بر ما تحمیل خواهد کرد.
دکتر هادی حق شناس افزود: صرفه جویی در وقت، هزینه، انرژی 

و .. از جمله مزایای استفاده از حوزه های فناوری اطلاعات است.
در ادامه مهندس علی اکبر نصیری مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق گلســتان ضمن ارائه گزارشــی از اقدامات انجام شده از سوی 
توزیع برق گلســتان در بحث الکترونیکــی نمودن خدمات گفت : 
حذف قبوض کاغذی بــرق و الکترونیکی نمودن آنها مانع از قطع 

۱۲ هزار درخت در سال می شود،
وی ادامــه داد: بــا اجرای این طرح و حــذف فرایند توزیع قبوض 
در سراســر کشور و استان صرفه جویی قابل ملاحظه ای در مصرف 

سوخت صورت خواهد گرفت.
نصیری اضافه کرد : هدف شــرکت توزیع نیروی برق گلســتان از 
حضور در این نمایشــگاه؛ ارائه خدمات دولت الكترونیك و نمایش 
آخرین دســتاوردهاي فناوري الكترونیكي و كامپیوتري در زمینه 
های خدمــات الکترونیک ، حذف قبوض کاغــذی برق ، معماری 

سازمانی ، مدیریت مصرف و سامانه ۱۵۲۱ می باشد .
شــایان ذکر است نهمین نمایشگاه تخصصی الکامپ ۹۸ در استان 

گلستان برگزار شد

برگزاری اولین رویداد فناورانه سلامت دانشجویي 
دانشگاه علوم پزشکي مازندران

 ساری - امیری فر-خبرنگاریادگار امروز: نخستین رویداد فناوری سلامت 
دانشجویان دانشگاه علوم پزشکي مازندران با حضور مدیرکل دفتر توسعه 
فناوري ســلامت معاونت تحقیقات و فناوري وزارت بهداشت و جمعي از 
اساتید و دانشجویان برگزار شد. دکتر سید عباس موسوی، رئیس دانشگاه 
علوم پزشــکی مازندران توجه به سیستم آموزشي را زیرساخت اساسي در 
ایجاد پارک هاي فناور و پژوهشــکده ها دانست و گفت: براساس مطالعات 
انجام شده سیستم آموزشي ما خلاقیت پرور نیست و این مسئله از دوران 
ابتدایي آغاز مي شود. وی با تاکید بر شناسایی افراد خلاق، گفت: خلاقیت 
ســبب پویایي آن جامعه مي شود و اگر در جامعه اي به این مسیله توجه 
نشــود نمي تواند در حوزه هاي دیگر موفقیت کسب کند.  رئیس دانشگاه 
علوم پزشــکی مازندران با بیان اینکه خلاقیت در دوران دانشجویي را مي 
توان افزایش داد، افزود: برگزاري کارگاه هاي آموزشي مي تواند خلاقیت را 
در دانشجویان افزایش دهد. همچنین دکتر مجید سعیدی، معاون تحقیقات 
و فناوري دانشگاه علوم پزشکي مازندران در این مراسم اظهارکرد: امروزه در 
همه دنیا بحث فناوري و تبدیل دانش به ثروت یکي از مباحث مهمي است 
كه در سال هاي اخیر دانشگاه ها از جمله دانشگاه هاي علوم پزشكي به آن 
توجه ویژه اي دارند. وی با بیان اینکه دانشــگاه های ما در حوزه آموزشي 
وضعیت خوبي دارد، افزود: در حوزه کارآفریني نیازمند همت و عزم جدیدي 
دارند براي آن که دانشــجویان به گونه اي تربیت شوند که دانسته هاي آن 

ها در راستاي كارآفریني و تولید محصول و ایجاد یك فناوري بهره بگیرند.

تقدیر  از مدیرعامل گاز مازندران
در راستای ترویج و توسعه فرهنگ نماز

 ساری - امیری فر-خبرنگاریادگار امروز: با حضور حجت الاسلام قرائتی، 
مدیرعامل شرکت گاز استان در راستای ترویج و توسعه فرهنگ نماز مورد 
تقدیر قرار گرفت. به گزارش روابط عمومی شرکت گاز مازندران، »جعفر 
احمدپور« مدیرعامل شرکت گاز مازندران در پنجمین اجلاسیه استانی 
نماز در مازندران که با حضور حجت الاسلام والمسلمین قرائتی ، نماینده 
ولی فقیه در اســتان، مدیران کل و دبیران ستاد اقامه نماز دستگاه های 
اجرایی استان مازندران برگزار شــد، مورد تقدیر قرار گرفت. بر پایه این 
گزارش، در متن تقدیر » حضرت آیت اله محمدی لائینی » نماینده ولی 
فقیه در اســتان و »احمد حسین زادگان« اســتاندار مازندران خطاب به 
مدیرعامل شرکت گاز مازندران آمده است: از آنجائیکه در راستای تحقق 
رهنمودهای مقام معظم رهبری)مدظله العالی( با هدف شناسایی و بهره 
گیری از ظرفیت های دســتگاهها در اجرای برنامه های ابلاغی مطابق با 
شیوه نامه نظام جامع ارزیابی ستاد اقامه نماز مرکز و استان در سال 1397 
اقدام موثر داشــته اید، به مصداق بیان » من لم یشکر المخلوق لم یشکر 
الخالق « از زحمــات جنابعالی و همکاران گرامیتان صمیمانه تقدیر می 
گردد. توفیق روز افزونتان را در جهت نشر و ترویج فرهنگ نورانی نماز از 

آفریدگار منان مسئلت می نمائیم.

دومین رویداد استارتاپي حوزه صنعت 
در مازندران برگزار مي شود

 ســاری - امیری فر-خبرنگاریادگار امروز: شــركت شهركهاي صنعتي 
مازندران در نظر دارد در ســال رونق تولید و در راستاي حمایت از كالاي 
ایراني و بمنظور ارتقاي كیفي دانش و بهره گیري از ظرفیت دانشگاهها و 
پژوهشگران، دومین رویداد حوزه صنعت را با همكاري دانشگاه مازندران 
برگزار نماید. به گزارش روابط عمومی شرکت شهرکهای صنعتی مازندران، 
ســید مصطفی موســوی گفت: با توجه به اهداف این رویداد در تقویت 
فرهنگ كارآفریني و تجاري سازي ایده هاي استارتاپي، زمینه سازي لازم 
بمنظور شناسایي نیازهاي فناورانه و رفع موانع موجود بخش صنعت استان 

فراهم مي گردد.
مدیرعامل شرکت شــهرکهای صنعتی مازندران افزود: با توجه به نقش و 
اهمیت كسب و كارها و بنگاههاي كوچك و متوسط در حوزه تولید و صنعت 
و همچنین نظر به اهمیت بي بدیل آگاهي سازي صحیح علمي و جامع در 
حوزه صنعت، كسب و كارهاي استارتاپي نقش بسیار مهمي در این فرآیند 
ایفا مي كنند. موسوی تصریح كرد: دومین رویداد استارتاپي حوزه صنعت از 
یازدهم لغایت سیزدهم آذر در دانشگاه مازندران برگزار مي شود. وی با اشاره 
به نقش و مشاركت صنعتگران، پژوهشگران و صاحبان ایده خاطرنشان کرد: 
با ایجاد رویداد اســتارتاپي در حوزه صنعت شاهد بروز ایده هاي خلاقانه و 

جدید در امر كارآفریني خواهیم بود.

مازندران با حضور مدیرکل دفتر توسعه فناوري سلامت 

وزارت بهداشت

رونمایی از نخستین پروژه استارتاپی 
دانشجویان دانشگاه علوم پزشکي

ســاری – یادگار امروز – امیری فر؛ نخستین پروژه استارتاپی دانشجویان 
دانشگاه علوم پزشکی مازندران با حضور دکتر وطن پور، رئیس مدیرکل دفتر 
توسعه فناوري سلامت وزارت بهداشت، دکتر سید عباس موسوي، رئیس 
دانشگاه علوم پزشكي مازندران، معاونین دانشگاه و دانشجویان رونمایي شد.

دکتر حســین وطن پور، رئیس دفتر توســعه فناوری ســلامت وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی کشور با بیان اینکه دانشجویان براي 
فعالیت خلاقانه و فناوري در دانشــگاه ها باید اجــازه آزمایش و خطا را 
داشته باشــند، گفت: اگر دانشجویي با خراب شــدن یكي از تجهیزات 
آزمایشــگاهي مجبور به خریداري و تهیه آن باشــد نمي توانند با انگیزه 
لازم فعالیت خلاقانه  را انجام دهد. وی پژوهش را مقدمه فناوری دانست 
وافزود: برخی از افراد فکر می کنند که دانشــگاه نسل سوم یعني در آن 
به آموزش و پژوهش توجه نشــود درحالي که مسیر فناوري از پژوهش 
آغاز مي شــود. دکتر وطــن پور ادامــه داد: فردی می توانــد در حوزه 
فناوری موفق باشــد که فردی پژوهش گرو خلاق باشــد زیرا در فناوري 
فرد قرارنیســت که کپي كند. رئیس دفتر توسعه فناوری سلامت وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی کشور با بیان اینکه پروژه هاي پژوهشي 
و پایان نامه ها باید پیوســت فناوري داشته باشــد، گفت: در سال هاي 
اخیر در حوزه آموزشي و پژوهشي اقدامات خوبي شده است به طوري که 
 امروزه كشــور ما جزو ۱۶ كشور دنیا و رتبه اول منطقه در حوزه پژوهش

 است.

با هدف رونق تولید در صنعت کشاورزی انجام شد؛

کود گوگرد بنتونیتی پالایشگاه گاز شهید هاشمی نژاد در شالیزارهای شمال

yadegar_emrooz@yahoo.com

کامرانی- خبرنگاریادگار امروز: مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی لرستان، گفت: حدود دو هزار و ۵۰۰ 
واحد در مرحله گچ و خاک بوده و تقریبا نزدیک به بهره برداری هستند. مسعود رضایی با اشاره به وضعیت 
تعمیر و احداث خانه های سیل زده در لرستان، اظهار داشت: باهمکاری بانک ها ی عامل  کار عقد قرار 
داد حدود ۴۳ هزار و ۸۰ واحد در استان انجام شده است. وی با بیان اینکه در نهایت پرداخت تسهیلات 
به ۴۲ هزار واحد در دستور کار قرار گرفت، عنوان کرد: تا کنون کار آوار برداری و  پی کنی حدود ۱۱ 
هزار و ۶۴۰ واحد در سطح استان انجام شده است. مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی لرستان، بیان 
داشــت: همچنین تا کنون کار اجرای فونداسیون در ۱۰ هزار و ۱۰۰ واحد لرستان  انجام شده است. 
رضایی با اشاره به اجرای سقف شش هزار و ۴۰۰ واحد در سطح استان، تصریح کرد: همچنین حدود 
دو هزار و ۵۰۰ واحد در  مرحله گچ و خاک است و تقریبا نزدیک به بهره برداری هستند. وی افزود: تا 

کنون کار تعمیر ۱۸ هزار و ۱۱۴ واحد نیز به اتمام رسیده است.

پلدختر- کامرانی- یادگار امروز: 
بــه گزارش روابط عمومی اداره ورزش و جوانان شهرســتان پلدختراولین کلاس کارگاهی 
آموزشی  احیای قلبی ریوی در شهرستان پلدختر به همت اداره ورزش و جوانان شهرستان 
و توســط کمیته آموزش هیات پزشکی ورزش اســتان  در سالن کنفرانس اداره آموزش و 
پرورش شهرســتان و با حضور روســا، مربیان و قهرمانان ورزشی به مدت 4 ساعت برگزار 

گردید. 
مدرس این کلاس کارگاهی آقای نصیری مدرس هیات پزشــکی ورزشــی استان بوو بیش 
از50 نفر ازروئســا واعضای هیئت های  ورزشی، مربیان وورزشکاران رشته های مختلف در 
آن شــرکت کردند. در پایان این کلاس کارگاهی به هرکدام از شــرکت کنندگان  گواهی 

معتبر شرکت در دوره اهدا گردید.

برگزاری کارگاه آموزشی احیای قلبی ریوی
 در شهرستان پلدختر

  ۲۵۰۰واحد سیل زده لرستان 
به مرحله افتتاح رسیده است



»منشوراخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 

روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران
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مجید ولی زاده با اشاره به اینکه داروهای تبلیغ 
شــده در اینترنت و  ماهواره مورد تایید نیست، 
گفت: حتی درصورت تاثیر عوارض ناشی  از این 
داروها ممکن است ســال ها بعد گریبان فرد را 

بگیرد. 
ولــی زاده، دبیــر علمی هفتمیــن کنگره ملی 
پیشــگیری و درمان چاقی ایران  اظهارداشت: 
چاقی و اضافه وزن به معنی وجود چربی بیش از 
حد  معمول در بدن است. به عنوان تعریف عملی 
به شــاخص توده بدنی  مساوی یا بیشتر از ۳۰ 

کیلوگرم بر مترمربع اطاق می شود.   
وی افــزود: این وضعیت به علــت تعادل مثبت 
انرژی و توسعه بافت  چربی در طول زمان ایجاد 
می شــود. در نتیجه درمان آن نیز ایجاد تعادل 
 منفی در انرژی بدن اســت که بــا محدودیت 
کالری مصرفی )رژیم های  غذایی مناســب( و 

افزایش فعالیت بدنی اتفاق می افتد. 
دبیر علمی هفتمین کنگره ملی پیشــگیری و 
درمان چاقی ایران گفت:  داروها و جراحی نقش 
جانبــی در درمان چاقی دارند و لذا آنچه که به 
آن  طب سنتی اطاق می شــود برنامه جامعی 
برای درمــان چاقی ندارد و  اســتفاده از روش 
های توصیه شده توســط آن ها مانند استفاده 
از تلگراف  در زمانه حضور تلفن همراه و اینترنت 

است.   
ولی زاده در مورد آمار چاقی در ایران و مقایسه 
با نرم جهانی گفت:  متوســط شــیوع چاقی در 
جهان ۱۵/۷ در زنان و ۱۱/۶ در مردان اســت. 
 مطالعات اخیر  نشان می دهد در کشور ما ۱۷.۵ 
میلیون نفر از افراد  بالغ چاق هستند و شاخص 
توده بدنی ) BMI ( آن ها بیشتر از ۳۰ کیلوگرم 
 برمترمربع اســت. همچنین حدود ۲۳ میلیون 
نفر دچار اضافه وزن  هســتند، بنابراین می توان 

گفــت در مجموع حــدود ۴۰ میلیــون نفر از 
مردم  ایران دچار وزن غیرطبیعی یا اضافه وزن 
هســتند. همچنین از هر ۶  کودک نیز یک نفر 

دچار اضافه وزن است. 
  دبیر علمی کنگره چاقی خاطرنشان کرد: چاقی 
در همه کشورها رشد  داشته، اما بعضی کشورها 
توانسته اند افزایش روند چاقی را کند یا  متوقف 
کنند. در کشورهای توســعه یافته، چاقی های 
خیلی شــدید به وفور  دیده می شــود اما دولت 
توانسته اســت این موضوع را مهار کند. این در 
 حالی است که در کشــورهای در حال توسعه، 
آهنگ رشد کمی سریع  اســت و باید برای آن 

تمهیداتی اندیشیده شود. 
وی در مــورد وضعیت چاقی زنــان و کودکان 
گفت: چاقی در جوامع  مختلف در زنان بیشــتر 
از مردان اســت و این موضوع در کشــور ما نیز 

 صدق می کند این مسئله به علت سبک زندگی 
تا حدودی متفاوت زنان  در مقایســه با مردان 
است و در جوامعی که زنان محدودیت بیشتری 

 دارند این اختاف بیشتر است. 
ولی زاده گفــت: اضافه وزن در زنــان و مردان 
ایرانی تقریبا یکسان است  ولی شیوع چاقی در 
زنان ۲ برابر بیشــتر از مردان است. در کودکان 
 نیــز چاقی رو به افزایش بــوده و درحال حاضر 
شــیوع کلــی آن ۱۵ درصد  اســت. همچنین 
درحــال حاضر روند افزایش چاقــی در مردان 
کمی بیشــتر  از زنــان اســت.  وی درباره علت 
عمده چاقی و مهمترین راهکارها گفت: عوامل 
مختلفی  منجر به بروز چاقی می شــوند که در 
بین آنها می توان بــه عوامل وراثتی،  محیطی، 
روانشناختی و رفتاری، تغذیه ای، کم خوابی و 

استرس اشاره  کرد.   

دبیر علمــی هفتمین کنگره ملی پیشــگیری 
و درمــان چاقی ایران عنوان  کــرد: با توجه به 
افزایش شــدید شیوع چاقی طی سه دهه اخیر 
و عدم  تغییــر ذخیره ژنتیک انســان طی این 
مدت بنظر تغییر محیط و شرایط  زندگی عامل 
عمده این وضعیت هســتند، بــه عبارت دیگر 
محیط زندگی  فعلی ما یک محیط مسموم است 
کــه بدن در واکنش به آن چاق می شــود.  لذا 
مهمترین راه پیشگیری از چاقی در کنار آموزش 
مداخات وســیع در  محیط زندگی و شهرهای 
ماست. از جمله توجه به معابر عمومی مناسب 
 و امن، گسترش حمل و نقل عمومی، بسترهای 
مناسب برای دوچرخه  سواری و فرهنگ سازی 
برای احترام به عابر پیاده و دوچرخه ســوار  در 

کنار تغذیه سالم است. 
وی در مورد مشکات و مرگ و میرهای مرتبط 
با چاقی گفت: چاقی  زمینه ســاز بیماری. های 
متابولیک از جمله دیابت، فشارخون و  اختالات 
چربی های خون است که خود زمینه ساز ابتا به 
بیماری های  قلبی-عروقی به عنوان شایع ترین 
علت مرگ و میر در جامعه ماست.  اما خود چاقی 
نیز منجر به افزایش مشکات قلبی-عروقی به 
مرور  زمان می شــود. چاقی قدرت تحرک فرد 
را کاهش می دهد و با ایجاد  مشکات اسکلتی 
و مفصلــی منجر به کاهش بهره وری و کیفیت 

زندگی  می شود. 
ولی زاده گفت: شــیوع افسردگی و اضطراب در 
بین افراد چاق بیشتر  است و این افراد در معرض 

قضاوت های نابجا ازطرف اجتماع هستند. 
وی در مورد هشــدار در مورد داروهای تبلیغی 
در فضای مجازی و  شبکه های ماهواره ای برای 
درمان چاقی گفت: همانطورکه پیشتر گفته  شد 
مهمترین و کلیدی ترین راه درمان چاقی تغییر 

شــیوه زندگی به معنی  تغذیه ســالم و افزایش 
فعایت بدنی و رفتاردرمانی برای رعایت رعایت 
و  ادامه تغییرات فوق است و درمان های دارویی 

جنبه کمکی دارند. 
دبیر علمی هفتمین کنگره ملی پیشــگیری و 
درمان چاقی ایران اعام  کــرد:  درصورت نیاز 
به اســتفاده از دارو باید از داروهایی اســتفاده 
شود  که پیامد اســتفاده از آن ها شناخته شده 
اســت. درحال حاضر یک داروی  خوراکی بنام 
اورلیســتات و یک داروی تزریقــی مجاز بنام 
ساکسندا در  بازار دارویی ایران موجود هستند.   
وی گفت: متاســفانه داروهای تبلیغ شــده در 
اینترنت و ماهواره مورد تایید  نیســتند و حتی 
درصورت تاثیر عوارض ناشی از ان ها که ممکن 
اســت  حتی ســال ها بعد گریبان فرد را بگیرد 
ناشناخته است. به یاد داشته باشیم  که با توجه 
به سختی های موجود در کم کردن وزن تمایل 
زیادی به  اســتفاده از درمان های دارویی وجود 
دارد کــه این موضوع زمینه ســاز  حضور افراد 

سودجو و فرصت طلب است.   
ولی زاده عنوان کرد: متاسفانه حتی رسانه های 
عمومی مانند رادیــو و  تلویزیون و بیلبوردهای 
شــهری مصــون از فعالیت این شــرکت ها و 

 تبلیغات نادرست آن ها نیستند. 
دبیر علمی هفتمین کنگره ملی پیشــگیری و 
درمــان چاقی ایران در مورد  جراحی های نوین 
فوایــد و عوارض آن گفت: اســتفاده از جراحی 
برای  درمان چاقی محدود به چاقی های متوسط 
تا شــدید و مواردی است که  فرد دچار عوارض 

شدید ناشی از اضافه وزن شده است. 
ولــی زاده گفت: بــه هرحال عــاوه بر هزینه 
جراحی هــای چاقی یا  متابولیــک، باید درنظر 
داشــت که حتی پس از جراحی فرد باید رژیم 
 غذایــی فعالیت بدنی مناســب را ادامه دهد و 
درصورت نیاز از مکمل  های مورد نیاز استفاده 
کند و مراجعــات منظم به تیــم درمانی خود 

داشته  باشد. 

مهمترین راه پیشگیری از چاقی با زدن ماسک از آنفولانزا جلوگیری کنید

هنگامی کــه ایالات 
ســال  در  متحــده 
یک  شــیوع   ۲۰۰۹
خوکی  آنفلوانــزای 
را  تجربــه کرد، همه 
چگونگی  مــورد  در 
گســترش  کاهــش 
عفونت سخن گفتند. 
 ،) CDC ( بنا به اظهار مراکز کنترل و پیشــگیری از بیماری 
دسترسی به  واکســن در همان سال محدود بود، زیرا ویروس 
شناسایی نشده بود، تا  زمانی که تولید کنندگان در حال حاضر 

تولید واکسن سالانه را آغاز  کردند.. 
سازمان های بهداشتی اهمیت شســتن دست ها با آب گرم و 
صابون  معمولی را به مردم یادآوری کردند. توصیه شــد افراد 
مبتا به آنفولانزا  برای بهبودی در خانه بمانند و از گســترش 
ویروس به دیگران جلوگیری  کنند. ســپس برخی افراد شروع 
به انجام کاری کردند که بسیاری از ما  قبل از آن دیده بودیم: 
پوشــیدن ماسک جراحی. برای ســال ها دانشمندان مطمئن 
نبودند که پوشــیدن یک ماســک در  جلوگیری از گسترش 
ویروس موثر باشــد. با این حال، مطالعات اخیر  نشان می دهد 
که آنها می توانند کمک کنند. ابتدا، یک تحقیق منتشــر شده 
ســال ۲۰۰۸ در مجله بین المللی بیماری های  عفونی به این 
نتیجه رســید که با استفاده درســت، ماسک در جلوگیری از 
 گسترش عفونت های ویروسی بسیار موثر است. اعضای خانواده 
 کودکان مبتا به بیماری های آنفلوانزا که از ماسک ها به درستی 
استفاده  می کردند، ۸۰ درصد احتمال ابتا به بیماری را کمتر 
می کردند. به طور  شــگفت انگیزی، تفاوت بین نوع ماســک 
استفاده شده ناچیز بود. تحقیقات دیگری که در سالنامه طب 
داخلی منتشــر شد نتایج مشــابهی را  گزارش کرد. محققان 
۴۰۰ نفر مبتا به آنفولانزا را بررسی کردند. آنها  دریافتند اعضا 
خوانواده فرد مبتا که بطور مرتب دست هایشــان را  شسته و  
ماســک جراحی پوشیدند، خطر ابتا به آنفلوانزا را ۷۰ درصد 

 کاهش دادند. 

گردشگری

رییس شورای شهرآمل : مردم آمل قدرشناس مدیران خوش خدمت هستند

با حضور مسئولان استانی وشهرستانی »سید حمید هاشمی«  
به عنوان شهردارجدید معارفه و » احمد امیرسلیمانی« تودیع 

وتکریم شد.
به گزارش اداره روابط عمومی شهرداری آمل،  حمید هاشمی 
بعنوان ســی و هشــتمین شــهردار آمل با حکم وزیر کشور 
در آیینــی با حضور مهنــدس رازجویان معــاون امورعمرانی 
استانداری، مهندس تاکامی مدیرکل دفترامورشهری، رییس 
واعضای شورای اســامی شهرساری، فرماندار، نماینده مردم 
آمل درمجلس شورای اســامی، امام جمعه، مدیران دستگاه 
هــای اجرایی، نــام آوران ومدال آوران ورزشــی، چهره های 
فرهنگی، علمی، دانشــگاهی ، صنعت، اقتصــاد و دیگرچهره 
ها، خانواده های معظم شهدا، رییس واعضای شورای اسامی 
شــهرآمل ، امیرســلیمانی شهردارســابق و حمید هاشــمی 

شهردارجدید آمل معارفه شد.
هاشــمی پیش از ایــن مدیر عامل ســازمان آتش نشــانی 
شــهرداری ســاری بود.  وی همچنین معاونت فنی شهرداری 
منطقه ۳ و مدیرعاملی ســازمان عمران شهرداری ساری را در 

کارنامه دارد.
شــهرداری آمل از نیمه دوم اردیبهشت ماه تاکنون یک دوره 
توســط » علی محمد مقدس« و پس از آن در دو دوره متوالی 
توســط » دوســت محمد کوهســتانی« به صورت سرپرستی 

مدیریت شد.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار مازندران، در مراسم 
تودیع و معارفه سی و هشتمین شهردار آمل گفت:  شناسایی 
مناطق محروم وکمتربرخورداردرحاشــیه شهردار وتوجه جدی 
نســبت به توزیع عادلانه خدمات درایــن مناطق را به عنوان 

یکی از تکلیف های جدی شهرداران این استان تعیین کرد.
مهدی رازجویــان افزود: وجود مناطق محروم وکمترتوســعه 
یافته درحاشــیه بیشترشــهرها در مازنــدران وجود دارد و 
باید توســط شــهرداری ها با همراهی وهم افزایی دســتگاه 
های دیگر خدمات رســان واجرایی شناسایی ودرجهت برطرف 
کردن نیازهای عمومی شهروندان این مناطق اقدام های عملی 

صورت گیرد.
وی با بیان اینکه متاسفانه شهروندان این مناطق به لحاظ قرار 
گرفتن در محدوده حاشیه شهرها وکمترتوسعه یافته شهری، 
از نــگاه های خــاص وتوزیع عادلانه خدمــات عمومی محروم 
هستند، اضافه کرد، شهرداری ها با اقدام هایی که می توانند 
با نگاه برابر وتوزیع خدمات عادلانه همانند دیگرمناطق شهری، 
امید ونشــاط را درمیان شهروندان مناطق محروم نیز زنده و 

برقرار کنند.
رازجویان تصریح کرد، که رونق کســب و کار و جذب سرمایه 
گذاری های مورد نیاز با توجه به پتانسیل های شهرستان آمل 

وهمراهی خود همه قشــرهای تولیدی وخدماتی شهرستان با 
مدیریت شــهری کاما فراهم اســت و این موقعیت با برنامه 
ریــزی وهمراهی مدیریت جدید شــهرداری آمــل می تواند 

درکمترین زمان محقق شود.
وی درپایــان از خدمــات 9 ســاله » احمد امیرســلیمانی« 
شهردارسابق آمل به واســطه اجرای خدمات قدردانی واز » 
سیدحمید هاشمی« شــهردار جدید آمل نیز درخواست کرد 
که با توجه به ســابقه تاریخی، فرهنگی واقتصادی شهرستان 
با همراهی، هــم افزایی با همه گروه ها با قدرت کارو تاش 

کند.

نماینده مجلس: سلامت کاری ومالی درمجموعه شورا 
وشهرداری آمل زبانزد است

نماینــده مردم آمل درمجلس شــورای اســامی هم دراین 
مراســم با بیان اینکه دربســیاری ازشــهرهای کشور شاهد 
دســتگیری وتخلفات مالی گســترده درمیان اعضای شورای 
اسامی شهر وشهرداری ها هستیم، گفت، خوشبختانه درطی 
چند دوره شــورای اسامی شهر ونیز مدیریت شهرداری آمل 
گزارشی از تخلفات نشده وسامت کاری ومالی درمجوعه شورا 

وشهرداری زبانزد است.

دکترعزت الله یوســفیان ما همچنین به برخی تاخیر دراجرای 
طرح های مهم شــهری اشــاره کرد وگفت، تعریــض خیابان 
امامرضا)ع( سال های زیادی ازعمر آن می گذرد وانتظار است 
که با پیگیری آقای هاشمی مدیریت جدید شهرداری وهمراهی 
شورا این اقدام مهم بعد از سال ها اجرایی شود تا مردم این 

خیابان نیز شاهد اتفاق خوبی باشند.
وی درعیــن حــال از آمادگی کامل وحمایت همــه جانبه برای 
اجرای طرح ساماندهی وزیباســازی حاشیه رودخانه هراز در 

شهر و نیز اختصاص قیریارانه ای برای آسفالت کوچه ها

امام جمعه: خدمت به مردم همان عمل صالح است
امام جمعه آمل هم دراین مراسم، با بیان اینکه مردم همواره 
درحد نیازودریافت خدمات به حق خودشان قانع هستند، گفت، 
خدمت یک مدیر به مردم درواقع همان عمل صالح اســت که 

بارها وبارها درقرآن وآیات به آن تاکید فراوان شده است.
حجت اســام سیدجلیل مرتضوی ادامه داد، هرعملی که برای 
رضای خداوند باشد، مطمئنا جای خودش را هم درمیان مردم و 

هم درنزد خداوند باز خواهد کرد وماندگار می ماند.
وی درعین حال از عملکرد 9 ساله امیرسلیمانی شهردارسابق 
آمل تمجدید کرد وگفت، الحق، انتظاراتی که مردم از مجموعه 

شــهرداری آمل داشتند، در مدیریت شــهرداری سابق درحد 
توان وامکاناتی که دراختیار داشت، قابل قبول بوده و کارنامه 
آقای امیرســلیمانی با توجــه به خدمات مختلفــی که دراین 

شهراجرا کرده قابل قبول ودرخشان است.

رییس شورای شهر: مردم آمل قدرشناس مدیران خوش 
خدمت هستند

رییس شورای اســامی شــهرآمل دراین آیین با بیان اینکه 
استقبال خوب بزرگان ، نام آوران وقشرهای مختلف مردم این 
شهر برای تکریم از خدمات 9 ساله امیرسلیمانی شهردارسابق 
آمل واستقبال از مهندس هاشمی شهردارجدید گفت، انصافا 
مــردم آمل قدرشــناس ودعاگوی مدیران خــوش خدمت به 
شــهروندان هســتند، و آقای امیرســلیمانی ازجمله مدیران 
وشهردارانی دراین شــهر بوده که از همه قشرها مردم برای 
خسته نباشید وبدرقه به یادماندنی از او ونیز خیرمقدم به » 

حمید هاشمی » شهردارجدید آمل حاضر شده بودند.
خســروابراهیم زاده یادآورشــد، بهرحال مسئولیت سنگینی 
امروز بر دوش همه ما قرار دارد، اعضای شورای شهر،مدیریت 
شــهرداری و دیگر مســئولان که باید در مقطعی که کشور در 
شــرایط خاص قرارداد، با خدمت بی منت ودرخور شان مردم، 

امید، نشاط و سرزندگی را به شهروندان هدیه بدهیم.
رییس شورای اسامی شهرآمل دربخش دیگری از سخنان خود 
با بیان اینکه همگان از اســتان مازندران به عنوان یک کان 
شهردیده می شود، اما متاسفانه درباور وعمل مدیران استانی 

ونمایندگان مجلس دیده نمی شود.
ابراهیم زاده افزود: متاســفانه بســیاری از کم کارها وروی 
زمین ماندن بسیاری ازطرح های کان درسطح مازندران درطی 
این سالها، بخشی نگری مدیران استانی به خصوص نمایندگان 
مردم استان درمجلس شورای اســامی بوده که مازندران را 
به صورت استان واحد ندیدند وهرکسی به فکر شهر خودش 
وجلب توجه خودش بوده که این مســئله استان ما را به عقب 

کشانده است.
وی همچنیــن با بیان اینکــه مردم آمل درطی این ســالها به 
اجرایی شــدن وافتتاح طرح های مختلف شــهری عادت کرده 
بودند، گفت، خوشــبختانه میل به خدمت کردن تمام وقت در 
آقای هاشمی دیده می شود وامیدواریم که باهمراهی اعضای 
شــورا ومدیران شهری شــاهد اجرای طرح های جدید شهری 

باشیم.

خدمت به مردم آمل برایم افتخار بود
امیرسلیمانی شهردارســابق آمل هم درمراسم تودیع وتکریم 
خود با ارائه گزارش عملکرد 9 ساله خود در مدیریت شهرداری 
آمل گفــت، واقعا دراین مــدت افتخار خدمت بــه مردمی که 
تحت هرشرایطی شایسته بهترین ها بودند، نصیب بنده شده 
وامیدوارم که آقای هاشــمی شــهردارجدید هم درمسئولیت 

جدید موفق باشد.
وی با بیان اینکه بودجه شهرداری آمل در شروع کاربنده درسال 
89 با حدود 26 میلیارد تومان شروع شده ودرسال98 به حدود 
200میلیاردتومان رسیده است، گفت: دهها بلواربا تخریب بیش 
از 700 باب مغازه وخانه بدون کمترین مشــکات قانونی اجرا 
شــده وبا وجود آنکه شهرداری منابع مالی زیادی برای پرداخت 

به مردم نداشته خوشبختانه همراهی خوبی از سوی آنان بود.
همچنیــن دراین مراســم از زحمات  » علــی محمد مقدس« و 
»دوست محمد کوهســتانی« به عنوان دو سرپرست شهرداری 

آمل تجلیل شد

تجدید میثاق شهردار جدید آمل با شهدا
هاشمی پس از دریافت حکم خود از دست معاون امور عمرانی 
اســتاندار و پس از پایان مراســم معارفه به همراه اعضای 
شورای شــهر بر مزار شــهیدان مدافع حرم و دفاع مقدس 
در گلزار شــهدای شهرستان آمل حاضر شد و با شهدا تجدید 

میثاق کرد.

مراسم معارفه  سی و هشتمین شهردار آمل برگزارشد


